
Datum Onderwerp Toelichting Gevraagd/toegezeg

d door

Verzonden naar VV

02-04-2025 Waterwerken/ Kadernota •Waterwerken/watersysteem/verminderen 

watervervuiling: In de aanpak om te komen 

tot reductie van gewasbeschermingsmiddelen 

(samenwerking met LTO Noord en Provincie 

Zuid-Holland) wordt gestreefd om de 

emissies naar het oppervlaktewater te 

voorkomen. In 2024 zijn 110 agrariërs 

bezocht en zijn de uitkomsten met hen 

gedeeld. 1. Kunnen de uitkomsten 

(geanonimiseerd) met de VV worden 

gedeeld? 2. Welke acties volgen hieruit? 3. Er 

zijn nu 110 agrariërs bezocht, welk 

percentage is dit van het totaal aantal 

agrariërs/areaal landbouwgrond binnen het 

werkgebied van het waterschap? En hoe 

kunnen we dit percentage verhogen zodat de 

waterkwaliteit verder kan verbeteren? 

•Waterwerken/watersysteem/verminderen 

watervervuiling: in het project 'Bodem als 

basis' wordt ingezet op het duurzame beheer 

van landbouwgronden, onder andere om af- 

en uitspoeling van nutriënten te verminderen. 

In 2024 hebben 70 agrariërs deelgenomen. 1. 

Kunnen de resultaten (geanonimiseerd) met 

de VV worden gedeeld? 2. Er doen nu 70 

agrariërs mee, welk percentage is dit van het 

totaal aantal agrariërs/areaal landbouwgrond 

binnen het werkgebied van het waterschap? 

En hoe kunnen we dit percentage verhogen 

zodat de af- en uitspoeling van nutriënten 

kan verminderen/verder worden voorkomen?

van Zijderveld, 

Natuur

01-04-2025 Gewasbeschermingsmiddelen Naar aanleiding van punt 6: Consultatie 

strategie Waterkwaliteit:  VV leden willen 

graag op de hoogte worden gebracht van de 

stand van zaken rondom 

gewasbeschermingsmiddelen in het 

oppervlakte water. 

van der Horst, 

WaterNatuurlijk

01-04-2025 Inzicht resultaten Delta Agrarisch Waterbeheer (DAW) Naar aanleiding van punt 6 consultatie 

Strategie Waterkwaliteit: Kan er toelichting 

worden gegeven op de resultaten uit het DAW 

en wat de verwachtingen zijn voor de 

toekomst.

Verkaik, CU

01-04-2025 Historische bemesting Naar aanleiding van punt 6 Consultaite 

Strategie Waterkwaliteit wordt aangegeven 

dat er vaak wordt gesproken over histrische 

bemesting. Wanneer spreekt men van een 

historische bemesting. Is hier tijd aan 

verbonden van bijvoorbeeld 5, 10, 50 jaar? 

Klompenhouwer, 

PVDD

26-03-2025 Verhalen kosten schades Verhaalt het waterschap schades op/aan de 

wegen als gevolg van (bouw)verkeer bij 

ruimtelijke ontwikkelingen zoals woningbouw 

(voorbeeld Ravensweg n.a.v. Kickersbloem 

III)?

Noordermeer-

Swemmer, VVD

08-04-2025



03-03-2025 Schrifteljke vragen PVDD werkzaamheden Kreekweg 

Hellevoetsluis

N.a.v. ingekomen stuk d.d. 27 februari 2025 

van Tuincentrum Aralia (zie bijlage) over 

asfalteringswerkzaamheden aan de 

Kreekweg, heeft de fractie PvdD de volgende 

vragen: 

1.Zoals in de brief staat vermeld, is het 

bedrijf niet schriftelijk op de hoogte gebracht 

van de geplande werkzaamheden. Hoe kan in 

dit specifieke geval de communicatie tussen 

het waterschap, de gemeente en lokale 

bedrijven verbeterd worden om ervoor te 

zorgen dat belanghebbenden tijdig en 

adequaat geïnformeerd worden over 

geplande werkzaamheden? 

2.Welke concrete acties worden ondernomen 

om de verkeersveiligheid te garanderen 

tijdens de geplande werkzaamheden, met 

name gezien de toename van 

verkeersbewegingen en de aanwezigheid van 

kwetsbare weggebruikers? 

3.Hoe kan de planning van 

wegwerkzaamheden beter gecoördineerd 

worden met andere projecten (zoals de 

sluiting van de Kanaalweg) om de 

cumulatieve impact op lokale bedrijven te 

minimaliseren? 

4.Zijn er alternatieve scenario's overwogen, 

zoals nachtelijke werkzaamheden of 

gefaseerde afsluitingen, om de overlast te 

verminderen? Zo ja, waarom zijn deze niet 

gekozen? 

5.Welke maatregelen worden er genomen om 

de verkeersdoorstroming te regelen tijdens 

de werkzaamheden, en wordt er overwogen 

Klompenhouwer, 

PVDD

08-04-2025

19-02-2025 Singel Lange Hilleweg Vraag in de Vragenronde: 

Wij hebben een bericht ontvangen van de 

groep ‘De zakkenvullers van Bloemhof’. Dit is 

een groep burgers die de singel aan de Lange 

Hilleweg al een aantal jaren opruimt. Zij 

gaven ons door dat de laatste tijd meerdere 

dode vogels zijn gevonden, paar zwanen, 

eenden, maar ook aalscholvers. Zij hebben 

contact opgenomen met de vogelopvang 

Karel Schot, die verdenkt dat hier sprake is 

van Botulisme. 

   

1.Is de singel van de Lange Hilleweg in 

beheer bij het WSHD? 

2.Heeft het WSHD al contact gehad met deze 

groep burgers? 

3.Wat kan het WSHD doen aan deze 

mogelijke aanwezigheid van botulisme? 

Klompenhouwer, 

PVDD

18-03-2025

14-02-2025 Hoekseweg en flitsbonnen Als SGP fractie hebben we kennis genomen 

van twee e-mailberichten welke toegevoegd 

waren als bijlage op de VV-mail van dinsdag 

11-02-2025. 

Het e-mailbericht over de Hoekseweg in 

Strijen vermeld dat er door de fractie van 

GroenLinks in de gemeenteraad van 

Hoeksche Waard vragen gesteld zijn over de 

verkeerssituatie aldaar. Ervan uitgaande dat 

de Hoekseweg in beheer is bij WSHD leidt dit 

bij de SGP tot de volgende vragen. 

Klopt het dat bebording en markering om 60 

km wegvakken aan te geven slecht zichtbaar 

is of geheel ontbreekt op betreffende vakken 

ter plaatse van de Hoekseweg? En is het zo 

dat bij het weergeven van de toegestane 

snelheid in navigatiesystemen er een onjuiste 

snelheid wordt getoond? Als de vraag 

bevestigend beantwoord wordt vernemen we 

graag van u op welke wijze het waterschap 

bebording en markering ter plekke weer op 

orde brengt? En welke contacten er met 

databeheerders zijn over het tonen van 

correcte snelheden in navigatiesystemen? 

 Het tweede e-mailbericht ging over de op 5 

februari 2025 gepubliceerde aantallen 

flitsboetes bij de snelheidscamera’s in 

Nederland. Dit roept de volgende vragen op: 

Hoeveel en welke locaties, op door WSHD 

beheerde wegen, worden er genoemd bij de 

op 5 februari 2025 gepubliceerde gegevens 

over het aantal opgelegde flitsboetes? En 

worden van betreffende locaties de 

beschikbare data nader geanalyseerd in 

Staat, SGP 18-03-2025



10-02-2025 Watergangen Rotterdam Geacht College,  

 

Naar aanleiding van een werkbezoek aan de 

wijk Feijenoord te Rotterdam hebben wij de 

volgende vragen voor u. 

 

•Welk orgaan is verantwoordelijk voor de 

singel aan de lange Hilleweg en de singels 

aan de Hillevliet.   

•Wie voert de baggerwerkzaamheden uit en 

zorgt voor afvoer van het afval. 

•Het waterschap heeft in het verleden (2021 

en eerder) al contact gehad met 

wijkbewoners verenigd in "de zakkenvullers". 

Welke reeds gedurende al deze jaren geheel 

vrijwillig de singels ontdoen van plastic en 

ander afval.  Is het waterschap hiermee 

bekend?   

•Het verzamelde afval blijft liggen en wordt 

niet afgevoerd. (Foto's beschikbaar) waarom 

wordt dit afgevoerd? 

•Tijdens bezoek meerdere dode dieren in de 

singel ter hoogte van het duiker rooster rond 

nr 1 aangetroffen. Kans op botulisme .? 

•Wat kan het waterschap doen om deze 

kostenbesparende vrijwillige handen de 

waardering te geven die zij verdienen, temeer 

omdat ongeveer om de hoek bij Zuidplein 

onze nieuwe waterberging ligt en 

schoonwater een van onze  

speerpunten is.  

 

P.s. Contacten zijn mij bekend alsmede foto's 

van het afval en dode dieren.   

Roos, JA21 18-02-2025

06-02-2025 Imago onderzoek In het dagelijkse nieuwsoverzicht staat een 

bericht over een onderzoek dat wordt 

uitgevoerd om zicht te krijgen op hoe 

mensen, bedrijven en organisaties 

waterschap Hollandse Delta zien en ervaren:  

https://www.h2owaternetwerk.nl/h2o-

actueel/hollandse-delta-onderzoekt-eigen-

imago-en-zet-enquete-uit 

 

Vraag: Kan en zo ja wanneer en hoe wordt de 

VV geïnformeerd over de uitkomsten van dit 

onderzoek, welke acties hieruit komen én 

wanneer die wel/niet worden opgepakt?

van Zijderveld, 

Natuur

18-02-2025

04-02-2025 Bevergaas Simonshaven Hoeveel (kilo)meter bevergaas er bij 

Simonshaven gebruikt?

Staat, SGP 18-02-2025

03-02-2025 ALM GOS De waterzuivering bij Stellendam loost op het 

Zuiderdiep en het Zuiderdiep is een KRW 

lichaam. Is dit correct en heeft het effluent 

negatief effect op de kwaliteit van het 

Zuiderdiep. 

Van den Berg 

(A.J.), SGP

18-02-2025

03-02-2025 Bestrijdingsmiddelen op waterkering Geacht College, 

Water Natuurlijk hee: vragen over de 

bestrijdingsmiddelen op waterkeringen. 

Context 

In de handreiking ‘Grasbekleding’ is te lezen 

dat het toepassen van bestrijdingsmiddelen 

op  

waterkeringen meestal niet is toegestaan. Dat 

zou alleen in uitzonderingsgevallen bij de 

sommige  

aangewezen plantensoorten nog kunnen. Zie 

ook: Gewasbeschermingsmiddelen en 

biociden |  

Handreiking Grasbekleding. 

In nieuwe pachtcontracten voor waterkerende 

dijken staat de verplich2ng voor de pachter  

opgenomen om de dijk “zuiver te houden van 

onkruid”. Dat betekent in de prak2jk dat 

pachters wel  

onkruidbestrijdingsmiddelen gebruiken. 

Water Natuurlijk kreeg daar de afgelopen 

jaren ook  

meldingen over. Uit de antwoorden op 

eerdere vragen kwam ook naar voren dat 

WSHD ‘pleksgewijze’  

chemische onkruidbestrijding toestaat. 

Vragen voor het College: 

1. Bent u op de hoogte van de in de 

Handreiking Grasbekleding samengevaVe 

regels voor de  

toepassing van bestrijdingsmiddelen op 

waterkeringen? 

2. Wat doet WSHD om pachters en andere 

beheerders van waterkeringen op de hoogte  

Wilkens-van 

Geloven, 

WaterNatuurlijk

18-02-2025



03-02-2025 Vervolgvragen Waalbos 1.  Langs het KRW-waterlichaam de 

Waalboezem in Rijsoord is de laatste twee 

jaar steeds het riet over een grote lengte op 

dezelfde plek vrij vroeg in het seizoen 

(juli/augustus) geklepeld, waarschijnlijk 

omdat er een concert op het water was 

gepland. De rietkraag wordt hierdoor 

langzaam steeds smaller en dunner. Ik neem 

aan dat er in opdracht van het waterschap 

gemaaid is. Is klepelen van een rietoever in 

een KRW-waterlichaam gangbaar? 

Welke afweging wordt gemaakt als in een 

waterlichaam ten behoeve van een 

recreatieve activiteit wordt verzocht om te 

maaien? 

 

2. Voor aanleg van het Waalbos is het 

bestemmingsplan gewijzigd en zijn de 

benodigde vergunningen aangevraagd. Er zijn 

veel watergangen omgevormd van sloot naar 

greppel maar er is ook veel extra water 

gegraven. Er is dus al lang gecompenseerd. 

De wijzigingen van de aanleg zijn nooit 

verwerkt in de legger want in de 

schouwkaarten staan nog steeds alle oude 

watergangen. Wanneer wordt de legger 

aangepast op de nieuwe vergunde situatie. 

Het Waalbos is al in 2017 opgeleverd. 

Voor aanleg van het bezoekerscentrum 

Waalbos is ook vergunning aangevraagd en 

ook daar waren nog de oude sloten aanwezig 

op de kaart. Ook dit is tot op heden nog niet 

aangepast. Wanneer wordt de legger 

aangepast als vergunningen zijn aangevraagd 

Groshart, Natuur

03-02-2025 Afwegingskader gezonde financien Waarom is bij WSHD de nettoschuld quote 

gedaald terwijl dat bij meeste andere 

waterschappen veel hoger is? Is dat om dat 

er in de periode 2010-2018 weinig 

geïnvesteerd is?

Groshart, Natuur 18-02-2025

29-01-2025 Consultatie watergebeidsplan Pernis fase 2 Bij het Consultatie Watergebiedsplan Pernis 

fase 2 is in beide stukken de kostenraming 

zwart gemaakt. 

Is een toelichting hierop mogelijk?

Groshart, Natuur 04-02-2025

29-01-2025 KTV/Natuur Kostendelingsverordening: 

Op blz. 2 staat: De Verenigde Vergadering 

heeft hierbij de mogelijkheid om de 

genoemde maximale waarden te verhogen 

met 10% (gemotiveerd op basis van 

specifieke kenmerken van het gebied). 

Vervolgens moet de Verenigde Vergadering 

het Ingezetenen-aandeel vaststellen binnen 

deze bandbreedte van 10% respectievelijk 

20%. Waar komt ie 20% vandaan? 

 

Bij reductie voor buitendijks gebied staat dat 

dit niet geldt voor natuurterreinen. Waarom 

niet?  

 

Voor ingezeten is gekozen voor 40%, voor 

ongebouwd 6% voor watersysteemheffing. In 

de tabellen staan echter andere waarden, nl. 

resp. 45% en 7,4% (variant 5). Is dat dan 

wel goed? wat betekent het als deze 

percentages worden aangepast? 

 

Klopt het dat de kosten voor de andere 

categorieen exact hetzelfde blijven als natuur 

op de laagste kostencategorie wordt 

geplaatst? 

Groshart, Natuur 04-02-2025

29-01-2025 Renovatie Schutsluis Strijensas Aanvraag projectinvesteringskrediet 

Renovatie Schutsluis Strijensas 

Op blz 1. staat dat dit project bijdraagt aan 

betere waterkwaliteit. Kan dit toegelicht 

worden? 

 

Groshart, Natuur 04-02-2025



27-01-2025 Diverse vragen duingebied Vraag 1: duindelen aan Ouddorpse kant van 

de Brouwersdam verdwijnen in zee. Dit heb ik 

al jaren gemeld. Mijn vraag is: is dit 

verantwoord mbt duinveiligheid en is wshd 

hiervoor verantwoordelijk? 

 

Vraag 2: Springertduinen. Hier zijn grote 

windgaten ontstaan waardoor veel duin 

verwaait, ook begroeiing is na 2 jaar nog niet 

hersteld en is een kale zandvlakte 

overgebleven. Is wshd hier ook voor 

verantwoordelijk? 

 

Vraag 3: doorlooppad parkeerplaats 

Clingendaal. Is dit van Wshd? Het wordt door 

eigenaren dichtgemaakt met houtopstanden 

en afpalingen. Vanuit parkeerplaats was het 

mogelijk om doosteek te maken richting 

aangrenzend fietspad. Is deze afsluiting 

toegestaan. 

 

Vraag 4: Stortsteen Grevelingen.  Stortsteen 

wordt nu op afstand van de dijk ingebracht. 

Wat is de volgorde van de stortprocedure? Nu 

lijkt het dat een deel van de Grevelingen 

wordt volgestort en niet de kant bereikt. 

Steehouwer, HDN 04-02-2025

24-01-2025 KTV/lasten wegbeheerder Ik zie dat in alle varianten de wegbeheerder 

toch wel voordeliger uit zijn, ik kan nog niet 

doorgronden hoe dat eigenlijk kan, maar 

misschien heb jij daar een uitleg over?

Sjoukes, WPHD 04-02-2025

23-01-2025 Praktische uitwerking KTV In de technische toelichting van de 

toedelingsverordening vraagt ik me af hoe 

het voorstel zoals dat voorligt praktisch 

uitwerkt. Met andere woorden als het voorstel 

dat ter besluit voorligt aangenomen wordt 

hoe vertaalt zich dat dan naar wat de burger 

moet betalen?

van Scheijndel, 

50PLUS

05-02-2025

15-01-2025 Schriftelijke ronde VV aangaande 4de wijziging GR 

SVHW 2023

Aanvullend een vraag, het voortel wat nu 

gedaan wordt is voor ons niet wenselijk, maar 

is er een oplossing? Want als ik ernaar kijk 

dan zie ik gelet op procedure doorlooptijden 

niet echt een andere optie anders dan: geen 

begrotingswijzingen meer willen.. Ik begrijp 

dat dit in wezen een ‘ding’ is van SVWH maar 

we zijn partners. Ik ben dan ook benieuwd of 

hier in gezamenlijkheid een oplossing voor is 

bedacht.

Wilkens-van 

Geloven, 

WaterNatuurlijk

24-01-2025

14-01-2025 Woningbouwplannen Aansluitend op onze opmerkingen in de 

algemene beschouwing bij de 

begrotingsbehandeling voor 2025 heeft onze 

fractie de volgende vragen: 

Het stimuleren en faciliteren van woningbouw 

wordt door de ministeriële brief Water en 

Bodem sturend uit 2022 enigszins 

ingekaderd. Het lijkt erop dat deze kaders 

slechts bedoeld zijn voor buitenstedelijke 

uitbreidingen.  

Vraag 1: welke kaders geeft het college mee 

aan gemeenten die buitenstedelijke 

woningbouwplannen ontwikkelen? 

Vraag 2: welke kaders geeft het college mee 

aan gemeenten die binnenstedelijk 

woningbouwplannen ontwikkelen? 

Vraag 3: zijn de kaders, zowel buitenstedelijk 

als binnenstedelijk, generiek of wordt " 

maatwerk " gevraagd? 

Vraag 4: worden deze kaders gezien als 

advies, waarvan kan worden afgeweken, of 

als bindend advies, of zelfs als afdwingbaar 

(denk aan de discussie rond 5e dorp bij 

Gouda) 

Vraag 5: heeft ons waterschap een visie, dus 

kaderstelling, die door onze ambtenaren in de 

hand genomen kan worden bij het overleg? 

Vraag 6: als deze visie beschikbaar is wenst 

onze fractie een kopie te ontvangen. 

Vraag 7: als deze visie er (nog) niet is ziet 

het college het belang om deze visie te 

ontwikkelen en te verspreiden? 

Vraag 8: worden deze kaders meegegeven in 

de Strategische SamenwerkingsAgenda die 

De Jong (W.), SGP 04-02-2025



14-01-2025 Cognos - Dashboard Mens- Werk-Geld (3) Hierbij schriftelijke vragen met betrekking 

overschrijding geconstateerd op dashboard 

personeel inhuur dd. 14 januari 2025. 

 

-Constaterende een budgetoverschrijding van 

1.993.000 euro zijnde 16% t.o.v. het budget. 

-Constaterende dat we nu pas in Januari 2025 

zitten. 

 

1 Waarom is er nu al een overschrijding? 

2 Waar bestaat deze overschrijding uit? 

3 Is dit nog terug te draaien?, zo nee waarom 

niet? 

4 Vallen overschrijdingen van deze orde 

buiten de begrotingswijziging onder 

meldingsplicht aan de VV ? 

 

Roos, JA21 04-02-2025

10-01-2025 Cognos - Dashboard Mens-Werk-Geld (2) Aanvullende schriftelijke vragen m.b.t. 

gegevens en werking Cognos/dashboard. 

 

Dank voor snelle openstelling van delen op 

het dashboard. Hierdoor aanvullende vragen 

op het kopje “werk”. 

 

1. Waterketen ; alles schijnt op orde 

 

2.Waterveiligheid, er staan 2 niet tijdig 

opgeloste zaken welke spoedherstel eisten. 

Spoedeisend is binnen een periode van 2 

dagen herstellen . 

De gestelde basiseisen in de uitvoering 

worden voor slechts 79% en 60 stuks 

gehaald terwijl de norm 90% of hoger 

respectievelijk 68 stuks of hoger.  De totale 

stand van zaken is 90% terwijl dit 100% 

behoort te zijn. 

 

- Wat betreft dit en waarom waren ze niet 

tijdig opgelost ? 

- Zijn ze nu wel opgelost? 

- hoe lang heeft herstel geduurd ? 

- welke maatregelen heeft het college 

genoem om deze cijfers te verbeteren ? 

- Is het college het met JA21 eens dat 

waterveiligheid kerntaak no 1 is en derhalve 

prioriteit nummer 1 behoort te krijgen? 

 

3.Wegen ,  Er ontbreken kerngetallen en we 

kunnen derhalve geen oordeel geven. 

-Wanneer kunnen we volledig overzicht 

verwachten ? 

Roos, JA21 24-01-2025

08-01-2025 Kostentoedelingsverordening (2) In de presentatie werd aangegeven dat het 

voor natuur niet uitmaakt welk tarief er 

gehanteerd wordt. Toch zouden wij ook hier 

graag voor het hoogste en het laagste tarief  

van natuur in beeld gebracht zien wat dat 

betekent voor de tarieven van de andere 

belastingplichtigen. Dan is in ieder geval 

duidelijk dat dit niet uitmaakt. 

 

Groshart, Natuur 24-01-2025



08-01-2025 Kostentoedelingsverordening In navolging van de presentatie over de KTV 

de volgende vragen: 

 

1.Stel dat de vrijstelling voor de wegenheffing 

voor ongebouwd en natuur in stand blijft, hoe 

kunnen we de percentages van de andere 

categorieën zo krijgen dat het uiteindelijke 

totale tarief voor ongebouwd en natuur min 

of meer gelijk blijft in het nieuwe systeem? 

2.Stel dat de vrijstelling voor de wegenheffing 

voor ongebouwd en natuur niet in stand blijft, 

hoe kunnen we de percentages van de andere 

categorieën zo krijgen dat het uiteindelijke 

totale tarief voor ongebouwd en natuur min 

of meer gelijk blijft in het nieuwe systeem? 

3. Voor beide vragen ook het inzicht om wat 

voor bedragen dit per hectare gaat?  

4. Het verhaal van de nieuwe KTV kwam er 

volgens mij op neer dat de kosten per 

categorie min of meer gelijk blijven. Natuur is 

een ' kleine speler' in het geweld van de 

andere categorieën, het maakt blijkbaar 

weinig verschil als je het een of het ander 

doet. Mijn vraag is of dat ook geldt voor een 

deel van de achterban van Natuur, grote 

terreinbeheerders die soms duizenden 

hectares beheren (naast de groep kleine 

natuurbeheerders)? 

van Zijderveld, 

Natuur

24-01-2025

08-01-2025 Cognos- Dashboard Mens-Werk-Geld 1. Op het dashboard “mens” staat een 

verzuim percentage van 5% met een 

percentage van 3,34% langer dan 42 dagen 

ziek.  Dit betekent dat er gemiddeld 21 

personen uit de organisatie langdurig ziek 

zijn.  Bij de frequent verzuimers staan 442 

personen vermeld tegenover 270 die nooit 

ziek zijn.  Dit betekent dat 2/3 van de 

organisatie meermaals verzuimt.  Het 

personeelsverloop geeft 198 personen (7/1) 

aan die binnen 1 jaar de organisatie gaan 

verlaten (1/3 totale personeelsbestand ) 

(aldus documentatie  pdf file uit 2022 op 

dashboard) 

-Wat is de definitie voor een frequent 

verzuimer? hoe vaak moet er verzuimt 

worden om deze oneervolle titel te verkrijgen. 

- Doet de afd. HRM onderzoek naar 

achterliggende redenen voor het langdurig 

verzuim langer dan 42 dagen en kent zij de 

oorzaken.  

-Alsmede voor het hoge personeelsverloop ?  

-Is er voldoende aandacht voor problemen 

van psycho/sociale aard ? 

-Worden er maatregelen genomen om deze 

cijfers te verbeteren ? 

-Kloppen alle definities als omschreven en 

uitgelegd in de bijsluiter pdf  

-Dient de bijsluiter niet geupdate te worden.? 

2.Financieel “GELD“ staan overige 

personeelsbudgetten zwaar in het rood,   

(2.321.000 ), De solvabiliteit geeft een 

percentage van 14 en 17 % ?? 

-Waar bestaan de overige  personeel 

Roos, JA21 24-01-2025



19-12-2024 Vragen asfalteringswerkzaamheden Geacht bestuur hierbij een aantal op- en 

aanmerkingen m.b.t. asfalteren van div 

wegdelen door WSHD: 

1.Adrianaweg is over 300 meter geasfalteerd. 

Dit is geen doorgaande weg. Mogen we hier 

de kosten van weten? Ook de reden van het 

niet meenemen van de dijkafrit naar de 

bewoner aldaar.  

2.Landbouwer aan de Stelleweg kan zijn 

landbouwlocatie niet meer met zijn machines 

en wagens veilig berijden. 

3.Asfalteren Noorddijk en Westdijk te 

Melissant: geen veilige afwerking na 

werkzaamheden en op veel plaatsen 

gebreken niet goed afgewerkt. 

4.Asfalteren Mariadijk: hier worden afritten 

3x wel geasfalteerd. Hoe kan het zijn dat dit 

op deze locaties wel wordt meegenomen en 

op andere locaties niet. 

 

Samengevat:   

•Hoe kan het zijn dat de aannemer de ene 

locatie wel asfalteert en de andere niet?  

•Hoe kan het zijn dat locaties niet goed 

worden afgewerkt of alleen voor eigen kosten 

repareert, terwijl dit allemaal wshd locaties 

zijn? 

 

Gaarne uw reactie op dit beleid. 

Steehouwer, HDN 24-01-2025

18-12-2024 Voortgang Project Kwaliteitsimpuls Oudeland van 

Strijen, Hoeksche Waard

Voortgang Project Kwaliteitsimpuls Oudeland 

van Strijen, Hoeksche Waard 

  

Waterschap Hollandse Delta voert samen met 

Staatsbosbeheer (mede mogelijk gemaakt 

door de subsidieregeling kwaliteitsimpuls 

natuur en landschap van de provincie Zuid-

Holland) een project uit voor de verbetering 

van de waterhuishouding en het beter kunnen 

toepassen van mozaïekbeheer in en rond 

natuurgebied het Oudeland van Strijen. De 

inlaatcapaciteit wordt vergroot, stuwen, 

duikers, kades en watergangen aangelegd en 

geoptimaliseerd om het gewenste waterpeil 

mogelijk te maken. De samenwerking 

verloopt goed, toch zijn er zorgen. 

  

1.    Kunt u aangeven hoe de voortgang van 

dit project is? 

2.    Bent u er mee bekend dat er mogelijk 

onvoldoende budget is voor de bedachte 

planvorming? 

3.    Kunt u aangeven welke consequenties dit 

kan hebben of al heeft? 

4.    Kunt u aangeven of en hoe hiervoor 

oplossingen mogelijk zijn om alsnog het 

bedachte plan uit te voeren en resultaten te 

behalen? 

 

van Zijderveld, 

Natuur

24-01-2025

09-12-2024 Samenwerking Barendrecht Vraag aan heemraad Van Oorschot. De naam 

van de heemraad valt in het persbericht over 

deze samenwerking. Worden in zo'n 

overeenkomst nu echt harde afspraken 

gemaakt? Kan WSHD bijvoorbeeld 

woningbouw tegenhouden op waterkundig 

onhandige plekken, of blijft het bij onze 

huidige positie van een zeer deskundige 

adviseur?

van der Horst, 

WaterNatuurlijk

17-12-2024

03-12-2024 Wilgen Korteweg Kunnen de te kappen wilgen aan de zuidzijde 

niet direct naar de goede plek worden 

verplant als de grond is aangekocht?

Hage - Barendregt 

BBB



02-12-2024 WBKK/overstortlocaties Waarom staan de overstortlocaties niet op de 

WBKK?  

 

Toelichting op de vraag: 

Ondanks dat de meeste wellicht binnen 

gemeentegrenzen vallen, maar toch een 

vervuilend effect hebben op ons 

watersysteem. Ik refereer  aan een rapport 

dat door ecofide in 2015 is gepubliceerd en 

daar staat in de samenvatting, ik citeer: 'De 

data analyse leidt tot de conclusie dat riool 

overstorten uit gemengde stelsels tot een 

significante verslechtering van de 

waterkwaliteit en ecologie leidt op een 

afstand van 50 tot 100 meter.' Nou, dat lijkt 

heel beperkt. Echter, eventuele effecten op 

grotere afstand zijn niet onderzocht en zijn 

dus ook niet uit te sluiten, dus vandaar dat ik 

deze willen oproepen om ook die water 

overstorten op te nemen.

Lagerwaard, BBB 17-12-2024

02-12-2024 WBKK/PFAS verontreiniging Halfweg Wat gaat het waterschap doen met de 

aandachtspunten en de aanbevelingen uit de 

evaluatie? Dit is van belang aangezien er nu 

geen nieuwe kaart ligt, terwijl PFAS 

verontreinigingen wel in kaart moeten worden 

gebracht. En wel specifiek voor hoe ver een 

verontreiniging in een gebied doorloopt. Kijk 

naar het bedrijventerrein Halfweg in 

Spijkenisse.

Klompenhouwer, 

PVDD

17-12-2024

18-11-2024 Vragen Natuur/Programmabegroting Zie vragen in bijlage Groshart, Natuur 26-11-2024
14-11-2024 Vragen Water Natuurlijk over de Programmabegroting 

2025

Toelichting WN: Gisteren heb ik in de CIE 

MNB onderstaande vragen gesteld welke ik 

nu via deze weg stel op aangeven van de 

Heemraad. Alvast bedankt voor de tijd die dit 

kost om te beantwoorden. Beknopt en niet 

politiek antwoord is wat mij betreft prima. 

Mocht een antwoord dan alsnog 

onduidelijkheid opwekken OF de wens aan 

mijn kant het verder uit te diepen geef ik dat 

aan  

 

Programmabegroting 2025 en 

meerjarenraming 2026-2029 

 

1.Pagina 32  

Heeft het niet voldoen aan de provinciale 

normering voor wateroverlast financiële 

gevolgen? 

2.Pagina 78  

Risicobeheer: is het WSHD al aan het sparen 

voor de boetes die eraan kunnen komen door 

het niet voldoen aan de KRW doelen? Wordt 

hier al concreet naar gekeken en voorbereid, 

eventueel in Unie verband? Ik zou deze dan 

ook terug willen zien op pagina 112 in de 

tabel Risico voldoende en schoon water. 

3.Pagina 84  

Reserves, algemene vraag aan de heemraad: 

zijn er reserves voor het aankopen van grond 

en zo ja waar vinden wij deze terug? 

Aankopen van grond is in veel gevallen 

noodzakelijk daar waar een wateropgave ligt 

en deze moet worden ingevuld door het 

creëren van ruimte voor water in de breedste 

Wilkens-van 

Geloven, 

WaterNatuurlijk

26-11-2024

14-11-2024 3e begrotingswijziging/Korteweg 3e begrotingswijziging /Pagina 16: Aanpak 

Korteweg: wat wordt bedoeld met: er zijn 

een aantal risico's opgetreden? Met name om 

te begrijpen of er nu verdere vertraging komt 

op dit belangrijke dossier. 

Wilkens-van 

Geloven, 

WaterNatuurlijk

26-11-2024

13-11-2024 Grondaankoop De Klomp Kan de verkoop ontbonden worden als de 

grondsanering hoger uitvalt dan geraamd? Of 

zijn de kosten voor ons, hoe zit dat?

De Jong (W.), SGP 26-11-2024

13-11-2024 Financiële vragen begroting 1. blz 80: 6.1.1.3: 1e kwartaal zit boven 

kasgeldlimiet: wat betekent dat? Ik mis de 

toelichting 

2. Blz 83: voor programma’s waterveiligheid 

en wegen is de beschikbare 

weerstandscapaciteitsruimte nihil. Wat 

betekent dat? 

3. Blz 91: emu-saldo vertoont een tekort. 

Wat betekent dat? Ik mis de toelichting 

4. Blz 92: invulling paragraaf 6.1.5.5. is wel 

erg mager. 

 

 

Groshart, Natuur 26-11-2024



12-11-2024 Verkeersslachtoffers We streven naar 0 verkeersslachtoffers 

(pagina 45 Programmabegroting). Hoeveel 

verkeersslachtoffers hebben we nu op eigen 

wegen in het beheergebied van WSHD?

van der Horst, 

WaterNatuurlijk

26-11-2024

12-11-2024 Programmabegroting 2025 Zie bijlage voor vragen Klompenhouwer, 

PVDD

26-11-2024

11-11-2024 Beschoeiingen In een brochure heeft het waterschap ons 

duurzaamheidsbeleid samengevat: 

“In 2050 zijn watergangen breder dan nu, 

zodat geen bouwmateriaal meer nodig is om 

de oevers kunstmatig steil te houden. Een 

flauwe helling met riet en bloemrijke 

vegetatie bespaart materialen als beton, 

hardhout, staal en plastic. De oevers 

functioneren als ecologische 

verbindingszones.” 

Bekend is dat investeringen in het 

watersysteem vaak voor meerdere decennia 

worden gedaan en dat het aanbrengen van 

harde beschoeiingen geen bijdrage leveren 

een de waterkwaliteit en biodiversiteit. 

Daarnaast kunnen dit type beschoeiingen 

verdrinkingsgevaar opleveren voor dieren en 

kleine kinderen. 

Uit het recent vernieuwde Handelingskader 

beschoeiingen komt naar voren dat het 

WSHD doorgaat met het vernieuwen van de 

500 km beschoeiingen en daar de komende 

jaren 5 miljoen euro aan uitgeeft en dat 

derden ook gewoon kunnen doorgaan met 

het plaatsen van beschoeiingen.  

 

Vragen voor het College: 

1.Kunt u toelichting geven op de 

ogenschijnlijke frictie tussen 

duurzaamheidsbeleid en de praktijk? 

2.Betekent dit dat ons duurzaamheidsbeleid 

niet wordt uitgevoerd op dit punt? 

a.Indien nee, welke stappen worden in welk 

tijdbestek wel genomen om het opgenomen 

Wilkens-van 

Geloven, 

WaterNatuurlijk

26-11-2024

11-11-2024 Bomenrij Spuidijk Vragen voor het College: 

1.Wij verzoeken om opheldering over de 

verschillen in argumentatie voor het niet 

toestaan van herplant van bomen in de 

betreffende rij. 

2.Op welk punt voldoet het betreffende 

dijktraject niet aan de normen? 

3.Hoe kan het dat die dijk, in tegenstelling tot 

het genoemde VV besluit, na zo’n korte tijd 

opnieuw niet voldoet aan de normen? 

4.Waarom kiest WSHD niet zelf voor 

vervanging van bomen in de rij? Immers na 

eerdere toetsingen bleek steeds dat de ruimte 

voor bomen ongewijzigd bleef en zelfs de weg 

tussen de bomen en de dijk kon blijven. 

 

Zie voor volledige vraagstelling de bijlage

Wilkens-van 

Geloven, 

WaterNatuurlijk

26-11-2024

08-11-2024 KRW doelen In de Programmabegroting valt op dat er 

niets wordt gezegd over de KRW (of heb ik 

dat gemist).  

1. Gaan WSHD nog steeds alle KRW 

maatregelen uitgevoerd krijgen voor 2028? 2. 

Eerder is aangegeven dat er een planning is 

voor uitvoering van de KRW maatregelen. 

Kan de VV inzicht krijgen in die planning? 

3. Kunt u aangeven wat de (financiële) 

consequenties zijn als de KRW doelen niet 

gehaald worden? 

4. Hoe zit het met het stellen van KRW doelen 

voor overige wateren, zoals benoemd in het 

coalitieakkoord? 

Groshart, Natuur 26-11-2024

08-11-2024 Prioritering Groenbeleidsplan Gisteren hebben we gesproken over de 

programmabegroting. Ging met name om de 

punten uit het Groenbeleidsplan die nu 

vanwege prioritering niet uitgevoerd worden. 

Graag zouden wij een lijst krijgen van de 

punten die nu vertragen.

Groshart, Natuur 26-11-2024



09-10-2024 Fixi-melding Op 25 juni jl hebben we een presentatie 

mogen zien waarbij de resultaten over de fixi-

melding zijn weergegeven. De burgers 

ervaren in de praktijk echter een ander 

resultaat. De meldingen worden heel snel als 

afgehandeld weergegeven terwijl de melding 

nog niet is opgelost, alleen in behandeling is 

genomen of dat de beantwoording als 

onvolledig wordt ervaren.  

 

We hebben kennis dat bij een ander 

overheidsorganisatie de melding zichtbaar 

blijft (mits de melding openbaar is gemaakt). 

Zolang de melding nog niet volledig is 

opgelost, blijft deze melding in de 

wachtstand. Dit is voor iedereen dan 

duidelijker en je voorkomt misschien dezelfde 

meldingen.  

 

Daarbij kunnen wij promoten een 

betrouwbare overheid te zijn, die de 

problemen van de burger serieus behandelt 

en gezamenlijk streven naar een veilig en 

mooi WSHD. 

  

Mijn vraag is dus aan het college om de 

werkwijze van de omgang met de meldingen 

nog eens extra onder de loep te nemen en 

aan te passen.  

Wesdorp M., BBB 11-10-2024

09-10-2024 Stand van zaken ingekomen mail burger In de weekmail van 4 okt j.l treffen wij een 

ingekomen brief van de heer Lugtenburg uit 

Hellevoetsluis. Hij geeft daar een aantal 

zaken aan jegens WSHD. 

 

Mijn vraag is deze casus u bekend? 

Kunt u de VV hierover een stand van zaken 

verstrekken? 

Sommeling, BBB 11-10-2024

08-10-2024 Overzicht moties en toezeggingen: toezegging 

betreffende Integraal beleid gravers en knagers

Bij agendapunt 8b "Overzicht moties en 

toezeggingen" staat ook een toezegging 

betreffende "Integraal beleid gravers en 

knagers". Hierover heeft onze fractie enkele 

vragen.  

====== De achterliggende stukken: 

====== 

In de besluitenlijst van het college van D&H 

van 10 september jongstleden staat als punt 

4d "Wijziging overeenkomst 

muskusrattenbestrijding". De huidige 

overeenkomst wordt ingetrokken en 

vervangen door een nieuwe die ingaat per 1 

januari 2025. 

Het besluit wordt aangenomen, "waarbij 

heemraad Rijsdijk gemandateerd wordt om 

nog enkele tekstuele wijzigingen aan te 

brengen" 

De eerste notulen over deze toezegging 

dateren van 20 september 2023 en luiden: 

"Heemraad Rijsdijk zegt toe te kijken naar 

een integrale aanpak voor alle gravers en 

knagers." 

De meer gedetailleerde toezegging is 

genotuleerd op 7-11-2023 commissie WWV 

en luidt: 

"Heemraad Rijsdijk bevestigt de reeds 

gedane toezegging dat er in het najaar 

volgend jaar een integraal plan komt voor 

gravers en knagers incl. een financieel 

plaatje" 

=============== 

Het lijkt me toe dat het woord "komt" in de 

hiervoor genoemde toezegging inhoud dat de 

Canton, PVDD 11-10-2024



01-10-2024 Maaien rietkragen - Wat is de gebruikelijke periode voor het 

maaien van rietkragen? 

- Hoe worden meldingen uit FIXI 

afgehandeld? Is dat als antwoord is gegeven 

op de melding of als het gemelde probleem is 

opgelost? 

 

Aanvullende vragen: 

 

In het Waalbos wordt door Staatsbosbeheer 

langs alle (schouw)watergangen het talud 

geklepeld en tevens een strook van 5 meter 

aan weerszijden van de sloten. De 

watervegetatie is niet gemaaid (vorig jaar is 

dat op een later tijdstip nog wel gedaan). Dit 

zeggende dat dit moet vanwege de schouw 

van het waterschap. 

 

Nu de vraag: Welke eisen stelt het 

waterschap aan schouwwatergangen qua 

maaien? 

 

Dan zien wij nu dat veel watergangen in het 

Waalbos zijn omgevormd naar een greppel 

maar nog wel steeds in de legger staan als 

watergang en dus vallen onder 

schouwwatergang. Staatsbosbeheer heeft dus 

ook langs alle greppels nu een zone van 5 

meter aan weerszijden van de greppel laten 

klepelen. Dat is zeer schadelijk voor alle 

fauna die zich in het gebied bevindt. 

Marterachtigen maar ook vogels vinden juist 

dekking in en langs greppels en dat is nu 

vrijwel overal weg. 

Groshart, Natuur 05-11-2024

25-09-2024 Meerkosten rekenkamer 3.Heemraad Van Oorschot geeft schriftelijk 

antwoord op de vraag van de heer Roos waar 

de meerkosten Rekenkamer uit gedekt 

worden. Uit de reserves of anderszins.

Roos, JA21 08-10-2024

24-09-2024 2de Begrotingswijziging - portofoons Mevr. Hage verwijst naar pagina 37 2de 

begrotingswijziging (Burap) waarin staat dat 

overgegaan is op huur van portofoons. Wat is 

de reden hiervan? Is hier een 

huurovereenkomst voor getekend? Ja, voor 

hoelang? Kan het huurcontract worden 

opgezegd?   

Hage - Barendregt 

BBB

08-10-2024

24-09-2024 Vragen Watergebiedspan IJsselmonde/commissie 

Water

Vragen aangaande informatie op pagina 15: 

1.Stankoverlast in de Kreekse Boezem: 

oWat wordt precies bedoeld met "organisch 

materiaal en andere 'troep'" als oorzaak van 

de stankoverlast? 

oWelke concrete maatregelen worden er 

genomen om de stankoverlast tegen te gaan? 

oHoewel er op pagina 24 staat dat de oorzaak 

verder wordt onderzocht, wat zijn de directe 

acties die ondernomen worden terwijl het 

onderzoek loopt? 

2.Zwemplas Oosterpark: 

oOp welke manier draagt baggeren bij aan 

een structurele verbetering van de 

waterkwaliteit? 

oWelke (positieve en negatieve) effecten 

heeft baggeren op de verschillende soorten 

planten en dieren die in de zwemplas leven? 

oIs er een concreet plan voor het baggeren 

van de zwemplas en worden de mogelijke 

gevolgen voor de natuur hierin meegewogen? 

3.Cabomba in de Vijver Erasmuspark: 

oWaarom is de bestrijding van de exotische 

plant cabomba zo lastig? 

oWelke specifieke maatregelen zijn gepland 

om de verspreiding van cabomba te beperken 

of om de plant uit de vijver te verwijderen? 

Canton, PVDD 08-10-2024

23-09-2024 Burap/vervanging stuwen Heemraad Van der Eijk komt schriftelijk terug 

op de vraag van de heer Steehouwer t.a.v. de 

stuwen zoals vermeld op pagina 18. Dhr 

Steehouwer vraagt wat gaan we doen, wat 

blijft staan, wat wordt vernieuwd en de 

mogelijkheid de bestaande stuwen te 

behouden/reviseren. 

Steehouwer, HDN 05-11-2024

23-09-2024 Meerkosten schoonmaak •Heemraad Mollema zegt op vraag van de 

heer Lagerwaard toe schriftelijk terug te 

komen op de reden van de meerkosten van 

de beton schoonmaak in de zuivering in Oud-

Beijerland. Zal schriftelijk terugkomen op de 

operationele kosten. 

Lagerwaard, BBB 08-10-2024



29-08-2024 Effecten ganzenpopulatie Zie bijlage voor volledige vraagstelling Hage - Barendregt 

BBB

08-10-2024

26-08-2024 Populatiebeheer zomerganzen per direct niet mogelijk Beste Dijkgraaf en Heemraden, 

 

De rechter verbiedt wildbeheer op wilde 

ganzen. Namens de SGP en Ongebouwd 

vragen wij u als WSHD bezwaar tegen deze 

uitspraak in te dienen.  

 

Wellicht is bekend dat de forse 

ganzenpopulatie nogal schade aanricht in de 

provincie. Niet alleen bij boeren in de vorm 

van gewassenschade, maar ook aan de water- 

en bodemkwaliteit door de vele emissies die 

deze populatie tot gevolg heeft. Ter info: 3 

ganzen veroorzaken ongeveer evenveel 

emissie als 1 koe. Daarbij houden de ganzen 

zich niet aan derogatievoorschriften en ook 

niet aan de 3 meter zone langs de 

watergangen. Bij vorst kan op sommige 

watergangen na 2 dagen al niet meer worden 

geschaatst vanwege de  hoeveelheid mest op 

het ijs.  

  

Om de emissie doelstellingen te halen moet 

de veestapel krimpen. Maar een integrale 

visie in deze ontbreekt eigenlijk. De sterk 

toegenomen ganzenpopulatie wordt buiten 

beschouwing gelaten bij de bronherleiding 

van de emissies. De landbouw moet het 

ontgelden. Tot op heden was ook in Zuid 

Holland, hoewel beperkt, jacht toegestaan op 

ganzen om de populatie enigszins te beheren. 

 

  

Verwonderlijk is het daarom dat de rechter 

De Jong (W.), SGP 08-10-2024

05-08-2024 Onderzoek amfibisch oefenterrein bij Oostvoorne en 

Ouddorp

Is het college ervan op de hoogte dat er door 

defensie mogelijk een planMER ontwikkeld 

wordt voor 2 alternatieve amfibische 

oefengebieden, namelijk bij Oostvoorne en 

Ouddorp met het bijbehorend duingebied, 

zeewering en strand?  

Deze locaties zouden in de plaats komen van 

de locatie Maasvlakte die defensie in hun 

eerste plan als mogelijk oefengebied 

aangeven had, maar die nu om economische 

reden afgevallen lijkt. 

Dit valt te lezen in de nota van antwoord, 

bladzijde 20 ev. 

https://www.defensie.nl/binaries/defensie/do

cumenten/publicaties/2024/05/31/nota-van-

antwoord-

nprd/Nota+van+Antwoord+NRD+NPRD+inclu

sief+bijlagen.pdf 

 

Sjoukes, WPHD 24-09-2024

10-07-2024 Overzicht Moties aanbevelingen toezeggingen 10 juli 

2024

Vragen naar voortgang van de volgende 

items: 

- ID 34 - voortgangsrapportage KPI’s: 

deadline staat op 1-6, wat is voortgang nu? 

- ID A4 26 en 27 - Water meer sturend 

maken : terugkoppeling of schriftelijke 

tijdlijn, wanneer? Bij 27 informatie VV W&BS, 

belangrijk onderwerp, kan dat periodiek 

herhaald worden? 

- ID 25 - Periodiek voortgangsbericht 

nieuwbouw de klomp en Oude Tonge: 

regelmatig voortgang, wanneer? 

- ID 23 - Aanpassen beleidsregel graven bij 

nieuwe watergangen: wordt herzien in 2024, 

wanneer wordt dat behandeld? 

- M2 1 - Motie groenblauw van WN: in de 

voortgang staat dat wshd een eigen 

subsidieregeling gaat uitwerken, wat is daar 

de planning voor? 

 

NB zie in bijlage over Overzicht Moties, 

van Zijderveld, 

Natuur



10-07-2024 Amerikaanse rivierkreeft Uit sociale media post GS/baljeu bleek GS 

een  bezoek heeft afgelegd aan het 

vertegenwoordigers Hoogheemraadschap 

Schieland en Krimpenerwaard waar het 

hoogheemraadschap samen met boeren en 

vissers aan de aanwezigen overheden de 

gevolgen van het te lang afwachten duidelijk 

maakten. 

 

De conclusie van het bezoek luidde, volgens 

de post :  ""Wij zijn het er over eens dat er 

een versnelde gebiedsgerichte aanpak nodig 

is.  En die gaan we realiseren "" 

 

JA21 stelt de volgende vragen aan het college 

van WSHD 

 

1.wat zijn de gevolgen van te lang wachten 

met de bestrijding van de Amerikaanse 

rivierkreeft voor de biodiversiteit , het 

ecosysteem, schade aan de oevers , 

verslechterde waterkwaliteit en de gevolgen 

voor infrastructurele bouwwerken. 

2.De Amerikaanse rivierkreeft vormt al 

decennia een probleem. Waarom is er zolang 

gewacht met actie ondernemen. 

3.Hoe zeer is de Amerikaanse rivierkreeft in 

het waterschap van WSHD aanwezig en 

hoever vormt zij nu al een probleem ? 

4.In hoeverre worden de KRW richtlijnen 

bedreigd door deze ontwikkelingen. 

5.Is het waterschap WSHD ook 

vertegenwoordigd geweest bij dit bezoek van 

GS 

Roos, JA21 27-08-2024

10-07-2024 Vragenronde: KRW-aanwijzing Zuiderdiep Het proces voor de KRW-aanwijzing van het 

Zuiderdiep (Goeree-Overflakkee) loopt. 

Recent heeft een bijeenkomst met 

stakeholders plaatsgevonden. Vooruitlopend 

op besluitvorming heeft de fractie Natuur 

enkele vragen: 

•Wanneer is behandeling in de commissie en 

de VV voorzien? 

•Kan over dit project voor de besluitvorming 

een voorlichtingsbijeenkomst worden 

georganiseerd voor de VV-leden? Het betreft 

een complex onderwerp waarbij verschillende 

opgaven van het waterschap samenkomen. 

Voor een goede behandeling in de VV is het 

nuttig om bijvoorbeeld de presentatie van het 

adviesbureau te kennen en daarover van 

gedachten te wisselen (inclusief de 

opgehaalde input van de genoemde 

bijeenkomst met stakeholders).  

van Zijderveld, 

Natuur

16-07-2024

08-07-2024 Toepassen glyfosaat In opvolging van eerdere acties/ vragen 

vanuit Water Natuurlijk over het gebruik van 

het ‘bestrijdingsmiddel’ glyfosaat een aantal 

vragen: 

Vragen: 

1.Wordt glyfosaat (nog) toegepast door het 

WSHD voor de bestrijding van planten op 

ongewenste locaties? 

2.Wordt glyfosaat (nog) toegepast door 

derden welke ingehuurd worden door het 

WSHD voor de bestrijding van planten op 

ongewenste locaties? 

a.Zijn hier afspraken/ restricties voor 

opgenomen in contracten/ overeenkomsten? 

3.Wordt glyfosaat (nog) toegepast op 

gronden van het WSHD welke niet worden 

beheerd door het WSHD? 

a.Zijn hier afspraken/ restricties voor 

opgenomen in contracten/ overeenkomsten? 

Wij verwachten gelet op de huidige kennis 

van dit gif dat bovenstaande vragen met een 

‘nee’ worden beantwoord. 

Mocht dit niet het geval zijn hebben wij een 

aantal aanvullende vragen: 

4.Wat is de omvang van het huidige gebruik 

van glyfosaat (kwalitatief en kwantitatief)? 

5.Hoe ziet de uitfasering van glyfosaat er uit: 

planning en ondernomen/ te ondernemen 

acties. 

Wilkens-van 

Geloven, 

WaterNatuurlijk

16-07-2024



08-07-2024 Veiligheid aangaande digitaal opnemen en publiceren 

van vergaderingen 

Het digitaal opnemen en publiceren van 

vergaderingen heeft voordelen en nadelen. 

Met de snelle ontwikkeling van digitale 

technieken, waaronder AI, zijn enkele risico's 

groter geworden. Vooral het risico dat 

computermodellen worden getraind op 

opgenomen beeld en geluid is gegroeid. 

 

Daarom de volgende technische vragen. 

1.Is het toegestaan dat gepubliceerde 

vergaderingen worden gebruikt om 

computermodellen te trainen op stemmen 

en/of gezichten van VV-leden en 

steunfractieleden? 

 

Betreffende stemgeluid. Goederenrechtelijke 

eigendom van een stem is niet voor de hand 

liggend. Maar ook intellectuele eigendom van 

stemgeluid ligt lastig. Je stem wordt 

openbaar “ter beschikking hebt gesteld". 

2.Zijn er - ondanks hiervoor genoemde 

problemen - juridische waarborgen om te 

voorkomen dat stemopnames van 

vergaderingen gebruikt worden om 

computermodellen te trainen? Zo ja welke? 

 

Betreffende gezicht. Hiervoor is in algemene 

zin het portretrecht van toepassing. 

3.Hoe verhoudt zich het portretrecht zich tot 

het digitaal opnemen en publiceren van 

vergaderingen. 

 

Algemeen: 

4.Heeft WSHD beleid op het gebied van 

Canton, PVDD 27-08-2024

24-06-2024 Veiligheidsdag Rozenburg Dhr. Oosterlee gaf tijdens de Rondvraag het 

volgende aan: Op 24 augustus vindt in 

Rozenburg de Veiligheidsdag plaats. Diverse 

veiligheidsdiensten zijn vertegenwoordigd, 

WSHD niet. Kan WSHD daar niet een rol 

spelen met informatie en folders o.i.d.? 

Oosterlee, WPHD 09-07-2024

24-06-2024 Maaiconferentie Afgelopen donderdag 20 juni blijkt er een 

maaiconferentie geweest te zijn bij het 

waterschap steunpunt Strijen. Onze fractie is 

van mening dat dit een unieke kans was 

geweest om ons de bestuurders een inkijk te 

geven waar wij over mee beslissen en kennis 

te delen zowel in de praktijk als de theorie. 

Een gemiste kans wat ons betreft voor de 

komende tijd. 

Vraag: 

Waarom wisten wij niet van deze conferentie, 

en waarom zijn wij hiervoor niet uitgenodigd? 

Hage - Barendregt 

BBB

09-07-2024

19-06-2024 Tuindersweg en legger Vierpolders Heemraad Wiersma neemt de vragen van de 

heer Staat m.b.t. de inspreekbijdrage over 

uitpaden aan de Tuindersweg Vierpolders en 

de lengte van de schuine vlakken tussen de 

weg en de paden, alsmede het bestaan van 

een Legger voor deze weg mee terug naar de 

organisatie voor schriftelijke beantwoording. 

Staat, SGP 16-07-2024

19-06-2024 Rondvraag stroomstoring Dordrecht Rondvraag Canton: is er bij de recente 

stroomstoring in en rond Dordrecht (duur 

max half uur) ook PFAS in het afvalwater 

terecht gekomen? Er was immers wel uitstoot 

naar de lucht. 

Canton, PVDD 09-07-2024

07-06-2024 HVC openstaande vragen 1.Wat zijn de risico’s van windmolens op 

primaire keringen, zowel voor het omvallen 

van windmolens als voor de primaire kering 

2.Wat is het technische verschil tussen de 

windmolens in Groningen en de windmolens 

die bij Nissewaard geplaatst worden. 

3.Wat zijn de gevaren van Bisfonol A 

4.Inzage businesscase HVC 

Zaalen, JA21 18-06-2024

05-06-2024 Jaarstukken/VMS Twee vragen: 

1. De aanbesteding voor een nieuw VMS 

(veiligheidsmanagementsysteem) kon in 

2023 niet plaats vinden, gebeurt dat wel in 

2024?  

2. En hoe zit dat dan nu met de veiligheid? 

Van Ditmars, VVD 11-06-2024



05-06-2024 1ste Begrotingswijziging/Natuur Er staat in de begrotingswijziging op pagina 8 

dat werkzaamheden zijn opgenomen in het 

watergebiedsplan Oudeland en Binnenmaas 

(gaat over gemaal Kloosterweg) en komen 

daarom als aparte investering te vervallen. Ik 

vraag me af: is dat dan twee keer begroot 

dat het dan nu ineens minder geld is? Als het 

verschuift dan snap ik het. Maar als het een 

voordeel oplevert snap ik het niet. Dan is het 

dubbel begroot misschien?

Groshart, Natuur 11-06-2024

04-06-2024 1ste begrotingswijziging/storingsdienst Heemraad Wiersma geeft aan dat dhr. 

Verbeek nog een schriftelijk antwoord krijgt 

over de reden waarom we afscheid hebben 

genomen van de oude storingsdienst.

Verbeek, PvdA 11-06-2024

04-06-2024 Herstelwerkzaamheden Zwartsluisje/Sluisjesdijk Kunnen de herstelwerkzaamheden aan 

Zwartsluisje/Sluisjesdijk voor de herfst 

afgerond zijn? 

Hage - Barendregt 

BBB

11-06-2024

04-06-2024 Jaarstukken 2023/doorbelasting schades Op pagina 42 staat dat we een groter volume 

aan schades hebben kunnen doorbelasten 

aan derden. Dat is positief.  

De vragen: 

•Wat is het percentage doorbelasting, oftewel 

scoren we daar goed op? 

•Is een eventuele verhoging haalbaar? 

van Zijderveld, 

Natuur

11-06-2024

03-06-2024 Monitoringstool Gebruikt WSHD het programma Primavera als 

monitoringstool?

Lagerwaard, BBB 09-07-2024

30-05-2024 Jaarstukken 2023 / PVDD Zie bijlage voor vraagstelling Klompenhouwer, 

PVDD

11-06-2024

30-05-2024 Jaarstukken 2023 en begrotingswijziging / PvdA 1. Op blz. 30 van het jaarverslag 2023 staat 

dat er een duiker is ingestort en dat de 

kosten verhaald worden op de provincie Zuid-

Holland. Waarom worden die kosten op de 

provincie verhaald? Zit daar enige schuld 

achter? Welk verhaal steekt daar achter? 

2. Op blz. 14 van de 1ste Begrotingswijziging 

staat dat er een nieuwe storingsdienst voor 

het waterschap werkt en dat dit hogere 

kosten met zich meebrengt. Was de oudere 

storingsdienst slecht en deed die niet aan de 

verwachtingen? Heeft dit te maken met de 

Europese aanbestedingsregels? 

 

Verbeek, PvdA 11-06-2024

27-05-2024 Veiligheidsmaaien Hoe ziet veiligheidsmaaien er in de praktijk 

uit?

Steehouwer, HDN 11-06-2024

16-05-2024 aanbesteding wegen 2 zie bijlage De Sutter-Besters, 

HDN

28-05-2024

13-05-2024 Maaien Wij hebben meldingen ontvangen van dieren 

die vermaaid zijn vorige week. 

Daarover hebben wij de volgende vragen aan 

het college: 

1. Welke voorzorgsmaatregelen heeft u 

genomen om dit niet te laten gebeuren? 

2, Wat is er mis gegaan? 

3.  Wat gaat u doen om dit niet meer voor te 

laten komen?

De Sutter-Besters, 

HDN

28-05-2024

08-05-2024 Verwijderen asfalt Goudswaard zie bijlage Wilkens-van 

Geloven, 

WaterNatuurlijk

11-06-2024

06-05-2024 Aanbesteding wegen In Nexis bericht van 30 april, zie bijlage, 

wordt melding gemaakt van een contract 

voor wegonderhoud met een mogelijke 

omvang van 110 miljoen euro. Inmiddels is 

de VV geïnformeerd over het gesloten 

contract maar met weinig details. 

 

Namens de SGP daarover de volgende 

vragen: 

1.Is de VV geïnformeerd, voorafgaand aan de 

aanbesteding het wegonderhoud? Op welke 

wijze? 

2.Wordt in de contracten geanticipeerd op de 

mogelijke overdracht van wegen? 

3.Waarom is gekozen voor langjarige 

besteding nu onderzoek over overname van 

wegen nog loopt? 

4.Op welke wijze is er aanbesteed? Hoeveel 

reacties zijn er ontvangen?  

5.Op basis van welke criteria is er een keus 

gemaakt wie dat de uitvoerende partij wordt? 

6.Is het juist dat de investering mogelijk een 

bedrag van 110 miljoen euro omvat? 

De Jong (W.), SGP 28-05-2024



19-04-2024 Voortgang motie Groen/Blauwe diensten Enige tijd geleden heeft de VV de motie 

‘Groen Blauwe diensten grondgebruikers’ 

aangenomen. In het ‘Overzicht Moties, 

aanbevelingen en toezeggingen’ staat over 

deze voortgang voor de motie omschreven: 

Uit contacten met andere waterschappen is 

gebleken dat er geen voor WSHD passende 

goede voorbeelden zijn die het mogelijk 

maken deze lijn versneld in te passen. 

Daarom wordt nu gewerkt aan het uitwerken 

van eigen subsidieregeling die zowel qua 

werklast voor de organisatie als qua inzet van 

subsidiegelden beheersbaar is. 

 

Tijdens een gesprek enige tijd geleden tussen 

de organisatie en mevrouw Wilkens is 

gesproken over de mogelijkheid tot het 

uitvoeren van een pilot. Dit om het proces te 

versnellen en te kunnen starten. Met name 

het verzamelen van kennis en ervaring was 

het doel van deze pilot.  

In de aangenomen motie is opgenomen: 

“Hierbij ook de agrarische sector te 

raadplegen om beter tot een eenvoudige, 

werkbare regeling te komen.”   

Vragen: 

1.Ten aanzien van de pilot: 

a.Wordt nog steeds ingezet op het (eerst) 

starten van een pilot?  

i.Zo nee: waarom niet? 

b.Wanneer wordt deze pilot gestart? 

c.Wat is de omvang van de pilot (in 

deelnemers en/ of beschikbaar budget)? 

d.Op welke manier wordt gecommuniceerd 

Wilkens-van 

Geloven, 

WaterNatuurlijk

03-12-2024

10-04-2024 Geactualiseerde begroting 2024 en ontwerp begroting 

20025 van het waterschapshuis

Het waterschapshuis schijnt voornemens te 

zijn om tot 2027 jaarlijks € 100.000 te sparen 

voor hun jubileum feest. Dit lijkt ons veel, 

hoe kan dit?

Roos, JA21 23-04-2024

10-04-2024 Geactualiseerde begroting 2024 en ontwerp begroting 

2025 van het waterschapshuis

Stel dat het hoger beroep over de BTW 

kwestie voor ons verkeerd uitpakt. Werkt dat 

dan met terugwerkende kracht?

Van Ditmars, VVD 14-05-2024

09-04-2024 Trillingsmeters Oostdijk Rotterdam Agp 4 Waterwerken: Naar  aanleiding van 

vragen van dhr. Verbeek zegt heemraad 

Wiersma toe schriftelijk terug te komen 

aangaande informatie over de mogelijkheid 

trillingsmeters te laten plaatsen voor 

bewoners aan de Oostdijk te Rotterdam 

 

Aanvullende vraag:  

Binnen de gemeenteraad van Rotterdam zijn 

er vragen gesteld over de Rijnsingel binnen 

Ridderkerk  en de Oostdijk binnen Rotterdam 

(zie bijgevoegde bijlage) 

 

Wat mij opviel dat De gemeente Rotterdam 

niet betrokken is bij de verkeersproblematiek 

van de omgeving aldaar en dat er kennelijk 

het idee binnen de Gemeente Rotterdam leeft 

dat de weg als beheer voor het verkeer bij 

het waterschap hoort. Ik las dit in bijgevoegd 

document op bladzijde twee.  Ik vind dat 

nogal slordig, omdat de Heemraad Wiersma 

in de commissievergadering vertelde dat de 

Oostdijk als weg in beheer bij de gemeente 

Rotterdam zit. Mijn advies luidt dan ook om 

hier enige duidelijkheid in te geven en contact 

op te nemen met de gemeente Rotterdam. 

 

Ik hoop dat u wat met deze informatie wat 

kunt doen. 

Verbeek, PvdA 14-05-2024

09-04-2024 Ontsluiting Molenpolder Deze vraag is gesteld in de Rondvraag en 

wordt mede vanuit Paola van Brugge van 

WPHD gesteld: 

 

Zijn er al gesprekken geweest met Gemeente 

Hoeksche Waard over de ontsluiting van de 

Molenpolder en ook het bouwverkeer ervan. 

Ontsluiting kan alleen via de Molendijk die in 

beheer is van het waterschap. En hoe gaat de 

ontsluiting lopen, wij vinden dat voor er 

gebouwd gaat worden eerst de ontsluiting 

goed op orde moet zijn. Numansdorp heeft 

nu al moeite met goede ontsluiting van het 

dorp.  

 

Vos, BBB 28-05-2024



08-04-2024 Vrijmaken investeringskredieten Ontwerpfase 

Sluisjesdijk 2.0 

De ondersteunende middelen zoals ICT, 

meubelen en huisvesting zullen bij de 

afronding van het project overgedragen 

worden aan de beheerorganisatie. Is dit een 

externe organisatie die deze middelen over 

gaat nemen? 

Steehouwer, HDN 23-04-2024

08-04-2024 Aanleg nieuwe watergangen Zie bijlage voor volledige vraagstelling! 

 

Vragen 

1.Waarom worden 2 beleidsregels die gaan 

over het graven van watergangen niet 

tegelijk gewijzigd? 

2.Hoe wordt voorkomen, dat er afwijkende 

voorschriften ontstaan? 

3.Wordt de nu voorliggende wijziging 

bepalend voor de toekomstige inrichting van 

ons watersysteem? 

4.Of wordt met de wijziging van de 

beleidsregel graven opnieuw het 

compensatiebeleid aangepast? 

5.Waarom is in het nu voorliggende ontwerp 

waterkwaliteit niet in de voorschriften 

geïntegreerd? 

6.Watergangen worden voor meerdere 

decennia aangelegd, waarom dan nu niet 

beginnen met de realisatie van 

bovengenoemd duurzaamheidsdoel? 

7.Wanneer wil het college daar dan wel mee 

beginnen? 

 

Wilkens-van 

Geloven, 

WaterNatuurlijk

23-04-2024

08-04-2024  Project afwatering Sint Anthoniepolder Betreft: Schriftelijke vragen Project 

afwatering Sint Anthoniepolder 

Inleiding 

Er is besloten dat de Sint Anthoniepolder via 

het Oudeland gaat afwateren richting het 

Hollands Diep. Dit om de hoeveelheid 

nutriënten in de Binnenmaas te verminderen.  

Vragen 

1.Wat is de huidige status van dit project? 

2.Waar kan de VV de voortgang van dit 

project zien/ monitoren? 

3.Waar kan een ingezetene de voortgang van 

dit project zien? 

4.Is het mogelijk voor dit soort grote 

projecten regelmatig een update te geven via 

de website (voor het publiek? 

5.Zo ja, vanaf wanneer kunnen we dit 

verwachten?  

Wilkens-van 

Geloven, 

WaterNatuurlijk

14-05-2024

08-04-2024 Bomen planten Zeedijk Wij hebben kennis genomen van een 

demonstratieve actie van de Bomenridders 

Dordrecht, waarbij bomen geplant werden 

langs de Zeedijk op het eiland van Dordrecht. 

Deze bomen zouden direct na de actie door 

het waterschap Hollandse Delta zijn 

verwijderd. 

Uit de berichtgeving over dit incident komt 

naar voren dat het groenbeleid van het 

waterschap aanleiding geeft om te 

veronderstellen dat bomen op de betreffende 

dijk acceptabel zijn en dat deze actie voor 

meer biodiversiteit in lijn is met dat 

groenbeleid. 

Vragen: 

1.Klopt het dat de betreffende bomen door 

WSHD zijn verwijderd? 

2.Wat was dan de argumentatie daarvoor? 

3.Is hierover contact gelegd met de 

Bomenridders? 

4.Is er een verduidelijking nodig betreffende 

ons groenbeleid in relatie tot dijken? 

5.Is, onder voorwaarden van het waterschap, 

aanplant van bomen langs de betreffende dijk 

door de Bomenridders mogelijk conform het 

Groenbeleid? 

Wilkens-van 

Geloven, 

WaterNatuurlijk

23-04-2024

25-03-2024 Zonnepanelen op zuiveringen Hoeveel zonnepanelen heeft HVC op onze 

zuiveringen liggen? En hoe veel kWh leveren 

deze?

De Sutter-Besters, 

HDN

09-04-2024

08-03-2024 verlichting Spuidijk Waarom is de Spuidijk niet verlicht? Scheermeijer, CU 08-03-2024



05-03-2024 wateroverlast parkeerplaatsen Rockanje In Voorne aan Zee in het duingebied en op de 

parkeerplaatsen van de stranden 1e en 2e 

slag in Rockanje staan hele stukken onder 

water. 

 

1) Is dit bekend bij WSHD? 

2) Is dit een voortvloeisel van het op grote 

schaal dempen van grippen en 

watergangen(oa aan de duinzoom) of het 

verstopt zitten van doorgangen in en rondom 

dit gebied? 

3) Komt hiervoor op korte termijn een 

oplossing voor mede gezien het 

toeristenseizoen weer aanstaande is. 

Sommeling, BBB 12-03-2024

04-03-2024 Plas van heenvliet zie bijlage Driesprong, VVD 12-03-2024
29-02-2024 Normering KRW Er lijken verschillen te bestaan tussen de 

normering zoals die door Waterschappen 

worden gehanteerd om de waterkwaliteit van 

KRW- lichamen te bepalen.  

 

Zo is de N-Norm in mg/l voor Brakke 

wateren: 

- Schelde Stromen 3.3 mg/l 

- Voorne-Putten en Hoeksche Waard 

(gemiddeld ) 2.6 mg/l 

- Goeree- Overflakkee (gemiddeld) 1.9 mg/l 

 

Kanalen zonder Scheepvaart: 

- Voorne-Putten en Hoeksche Waard 2.8 mg/l 

- Goeree-Overflakkee 1.8 mg/l 

 

1. Kan het College aangeven of deze 

informatie correct is? 

2. Kan het College aangeven, wanneer dit het 

geval is, wat de redenen zijn voor deze 

verschillen? 

3. Kan het College aangeven of deze 

verschillen ook voorkomen bij andere 

watertypen?

De Geus, 

Ongebouwd

23-04-2024

24-02-2024 NPLG  Op 18 maart 2024 organiseert WSHD samen 

met de gemeente Hoeksche Waard en de 

Provincie Zuid-Holland een inloopbijeenkomst 

over het Nationaal Programma Landelijk 

Gebied in Nieuw-Beijerland.  

Mijn vraag is of dit ook georganiseerd gaat 

worden voor de andere gebieden/gemeenten 

die binnen ons waterschap vallen. Met name 

op Goeree-Overflakkee en Voorne-Putten 

bevindt zich een groot areaal landelijk gebied 

waar dit ook grote invloed op kan hebben. 

Sjoukes, WPHD 09-04-2024

23-02-2024 Riool overstorten Sinds oktober is er behoorlijk veel regen 

gevallen in ons gebied en dit heeft een 

nadelige invloed gehad op de riool overstort.  

1.Zijn er data beschikbaar of deze open 

hebben gestaan en hoe lang dit is geweest in 

ons gebied?  

2.Is dit ook in de buurt van meetpunten wat 

betreft de waterkwaliteit?  

3.Is dit sinds de laatste jaren toegenomen, of 

hebben we minder last van riool overstort? 

4.Overstort gebeurt in de praktijk ook in 

woonwijken en/ of poldergebieden wat niet te 

traceren is maar wat waarschijnlijk wel 

degelijk invloed heeft op de waterkwaliteit. 

Wat kunnen we hieraan doen?  

5.Zouden jullie ons deze data van ons gebied 

kunnen toesturen? Of waar kunnen we dit 

ergens terugvinden?  

Hage - Barendregt 

BBB

12-03-2024

19-02-2024 Windmolens Nissewaard Zie bijlage voor vraagstelling 

 

Aanvullend: 

1. Kunt u de GR Slib toezenden? 

2. Uit welk besluit blijkt dat wij windmolens 

op 

Waterkeringen toestaan?

De Sutter-Besters, 

HDN

12-03-2024



08-02-2024 GLB verordening en NV gebieden Notitie gebruiken van landschapselementen 

voor de GLB-verordening 

De unie van waterschappen heeft een notitie 

uitgebracht over het wel of niet toestaan van 

het gebruik van landschapselementen voor de 

4% onverbouwde grond voor agrariërs. Het 

advies is hier een 'Nee, tenzij...'-afspraak 

voor te maken met als voorwaarde dat er 

bijvoorbeeld meerdere maatregelen worden 

uitgevoerd ter bevordering van de 

biodiversiteit. Vorig jaar is er in het 

waterschap een motie aangenomen om het 

opvoeren van landschapselementen van het 

waterschap toe te staan. Het advies van de 

Unie is om dit jaar in februari hier weer een 

beslissing over te nemen. Mijn vragen zijn: 

 

•Wat is op dit moment het beleid voor het 

huidige rapportagejaar voor wat betreft het 

opvoeren van landschapselementen van het 

waterschap? 

•Recent zijn er Europese wijzigingen geweest 

omtrent de GLB-verordening, hebben deze 

effect op het wel/niet opvoeren van 

landschapselementen van het waterschap? 

•Deelt het waterschap de conclusie van de 

Unie dat het juridisch (onder bepaalde 

voorwaarden) toegestaan is om 

landschapselementen van het waterschap op 

te kunnen voeren? 

 

Nutriënten verontreinigde gebieden 

Op 29 januari was een info-sessie online over 

nutriënten verontreinigde gebieden. Hierbij 

van Lammeren, 

PVDA

09-04-2024

30-01-2024 Grondverwerving Korteweg Hoe staat het met de grondverwerking 

Korteweg

Vos, BBB 27-02-2024

30-01-2024 Verkeersmaatregel Noorddijk Dirksland Hierbij vraag ik aandacht voor de plannen 

voor een verkeersmaatregel op de Noorddijk  

in Dirksland/Melissant. Het plan is om d.m.v. 

een bussluis autoverkeer te weren. 

De bewoners ter plaatse en de 

grondeigenaren worden hierdoor ernstig 

belemmerd in hun verkeers bewegingen, ook 

hulpdiensten kunnen dan geen gebruik meer 

maken van deze route. 

De directe belanghebbenden voelen zich niet 

gehoord door ons waterschap. 

 

Mijn vraag is om voordat er definitief een 

besluit genomen wordt in gesprek te gaan 

met de belanghebbenden en een andere, 

minder rigoureuze maatregel te overwegen. 

Struik, Ongebouwd 27-02-2024

30-01-2024 Verkeersmaatregel op de Noorddijk  in 

Dirksland/Melissant

Hierbij vraag ik aandacht voor de plannen 

voor een verkeersmaatregel op de Noorddijk  

in Dirksland/Melissant. Het plan is om d.m.v. 

een bussluis autoverkeer te weren. De 

bewoners ter plaatse en de grondeigenaren 

worden hierdoor ernstig belemmerd in hun 

verkeersbewegingen, ook hulpdiensten 

kunnen dan geen gebruik meer maken van 

deze route. 

De directe belanghebbenden voelen zich niet 

gehoord door ons waterschap. 

 

Mijn vraag is om voordat er definitief een 

besluit genomen wordt in gesprek te gaan 

met de belanghebbenden en een andere, 

minder rigoureuze maatregel te overwegen. 

Struik, Ongebouwd 27-02-2024



29-01-2024 BIB 2023-32 Gewasbeschermingsmiddelen Ik had volgende vragen voor de Rondvraag 

willen stellen naar aanleiding van der 

bestuurlijke informatiebrief over de aanpak 

van bestrijdingsmiddelen: 

1. Waarom wordt bij zo'n belangrijk 

onderwerp voor onze waterkwaliteit niet het 

advies gevraagd van de commissie Water? 

2. Gesteld wordt dat er projecten zijn 

uitgevoerd. Waar is de informatie over deze 

projecten en de resultaten te vinden? 

3. Er is een plan van aanpak. Waar is dat te 

vinden? 

4. Er wordt een fors bedrag besteed aan 

erfcoaches die aan de slag gaan om 

gebruikers van bestrijdingsmiddelen 

zorgvuldiger te laten werken. Wat is de 

motivatie hiervoor? 

5. Er komen extra metingen. Worden die 

zichtbaar gemaakt in de 

bestrijdingsmiddelenatlas of elders? 

6. De VV heeft de motie groen/blauwe 

diensten aangenomen. Dat kan toch een 

prima instrument zijn om 

bestrijdingsmiddelen uit het water te weren. 

Waarom staat daar niets over in de 

informatiebrief en hoe staat het met die 

regeling? 

Kievit, Natuur 09-04-2024

29-01-2024 Investeringsvoorstel nieuwsbouw Oude tonge Op pagina 1 van het voorstel staat: kosten 

"te dekken vanuit de Reserve Tariefegalisatie 

Watersysteemheffing en de Reserve 

Tariefegalisatie Wegenheffing;" 

Waarom is ervoor gekozen te dekken vanuit 

Reserve Tariefegalisatie? 

 

Op pagina 3 staat dat de loods in zeer slechte 

technische staat is. Zijn er nog andere 

loodsen en gebouwen in bezit WSHD die een 

slechte of zeer slechte technische status 

hebben? 

 

Op pagina 4 van het voorstel staat: "De 

raming is opgesteld op basis van het prijspeil 

van Q2 2023, waarin eenbedrag is 

opgenomen als onvoorziene post van 10%." 

Waar is die 10 procent op gebasseerd? 

================ 

Canton, PVDD 30-01-2024

25-01-2024 Uitvoeringsprogramma Ik heb een vraag betreffende het 

Uitvoeringsprogramma 2023-2027. Voor 

zover ik heb begrepen wordt deze in de 

informatieve  VV vergadering van 14 februari 

toegelicht door het college. Het is ons 

onduidelijk of het programma dan een 

bespreekstuk wordt. Is al bekend wanneer de 

VV het uitvoeringsprogramma kan 

bespreken/behandelen? 

Klompenhouwer, 

PVDD

30-01-2024

25-01-2024 KRW opgave Ref: Bestuursakkoord WSHD 2023-2027 

 

Hoofdstuk 4: Schoon en Voldoende water 

pagina 13: 'Om te voldoen aan de wettelijke 

verplichtingen rondom de kaderrichtlijn water 

(KRW) moeten we in ieder geval in 2027 de 

maatregelen uitgevoerd hebben die in SGBP-

3 zijn vastgelegd' 

----------------------------- 

Het Ministerie van Infrastructuur en 

Waterstaat publiceert een 'Dashboard KRW 

maatregelen' welke 1 of 2 maal per jaar 

wordt bijgewerkt waaronder o.m. in is 

vermeld: 

'die per afgesproken maatregel aangeven of 

de maatregel risico's loopt dat deze in 2027 

niet geheel is uitgevoerd en - zo ja - wat die 

risico's zijn. Deze gegevens zijn aangeleverd 

door de Waterbeheerders en de betrokken 

partijen'. 

 

Vraag: 

 

Fractie BBB verzoekt het DB om de gegevens, 

specifiek die zijn aangeleverd bij het 

Ministerie I&W t.b.v. het KRW-dashboard, 

structureel te delen met het AB. 

Lagerwaard, BBB 09-04-2024



25-01-2024 Vervolgvragen busbaan Ridderkerk Naar aanleiding van de eerdere gestelde en 

beantwoorde vragen (zie ID 380) m.b.t. de 

busbaan aan de Rotterdamseweg te 

Ridderkerk wil ik onderstaande vervolgvragen 

stellen. 

 

1.Is het onderzoek naar de defecten in de 

kabel inmiddels afgerond? 

2.Is de omgeving inmiddels geïnformeerd, en 

zo ja, op welke manier(en)? 

3.Is er gezien de uiterst lange termijn dat de 

busbaan door dit euvel niet bruikbaar een 

tijdelijke oplossing te bedenken, bijvoorbeeld 

het gebruik van de busbaan in één richting? 

Wegman, CDA 30-01-2024

23-01-2024 Wegentransitie Wat is de voortgang op het dossier Transitie 

Wegen?’  

 

Peeterman, VVD 30-01-2024

16-01-2024 Pachtdijken In VV  van 9 februari 2022 kwam de 

doorgeschoven motie “Pachtbeleid” van 

Water Natuurlijk en ChristenUnie aan de orde. 

Vanwege een toezegging van heemraad Van 

der Drift werd de motie aangehouden. 

Doel van de motie om een maatregel uit het 

Groenbeleid uitgevoerd te krijgen en een 

stimuleringsregeling op te zetten om het 

beheer van met name verpachte dijken meer 

in lijn te brengen met de taken en doelen van 

ons waterschap. Er zou een onderzoek 

gedaan worden naar de mogelijkheden en 

oktober 2022 zou een terugkoppeling 

plaatsvinden. De toezegging is hieronder 

weergegeven (zie bijlage). 

In de zomer vond er nog een overleg plaats 

om voorbeelden van een dergelijke regeling 

te bespreken. Er zou ook overleg met 

pachters plaatsvinden. 

Inmiddels stapelen de bewijzen zich op. Een 

dijk met een grotere variatie aan 

plantensoorten heeft een betere erosie 

bestendigheid. Future Dikes: onderzoek naar 

dijken van de toekomst | Radboud 

Universiteit (ru.nl) 

Nu vaststaat dat de wijze waarop een dijk 

beheerd wordt rechtstreeks van invloed is op 

de uitvoering van een belangrijke 

waterschapstaak, ligt volgens ons de weg 

open om via de waterschapverordening 

verboden of geboden in te stellen die 

bijdragen aan een beter beheer. 

Vragen: 

1.Graag vernemen wij de uitkomsten van het 

Kievit, Natuur 23-04-2024

15-01-2024 Groenedijk in Ouddorp In het Eilanden Nieuws van vrijdag 12 januari 

2024 een paginagroot artikel over de 

Groenedijk in Ouddorp. De bewoners hebben 

te maken met kuilen en gaten in het wegdek. 

Het betreft het gedeelte waaraan de 

huisnummers 1-25a+b en 64-64a gesitueerd 

zijn. De fractie SGP heeft naar aanleiding van 

dit artikel de volgende vragen. 

1.       Welke wegbeheerder is 

verantwoordelijk voor het onderhoud van dit 

wegvak? 

2.       Als dit wegvak onder de 

onderhoudsverantwoordelijkheid valt van het 

waterschap kunt u dan nagaan hoe dat het 

gesteld is met het onderhoud van dit wegvak? 

3.       Als er sprake is van 

hinderlijke/gevaarlijke kuilen en gaten kunt u 

dan bewerkstelligen dat deze op korte termijn 

worden opgevuld? 

4.       Als het waterschap verantwoordelijk is 

voor onderhoud kunt u aangeven wanneer dit 

wegvak groot onderhoud krijgt? En op welke 

manier het onderhoud wordt uitgevoerd. 

 

Zie ook foto van het artikel in de bijlage

Staat, SGP 30-01-2024



09-01-2024 Waterstanden Geacht college, 

 

Naar aanleiding van de hoge waterstanden en 

wateroverlast in ons beheersgebied maar ook 

daarbuiten, contaterende dat wij in Nederland 

afgelopen zomer voor het eerst met serieuze 

water tekorten in diverse gebieden hebben te 

maken gehad en dat deze, als gevolg van de 

klimaatveranderingen wellicht regelmatiger 

voor gaan komen, de volgende schriftelijke 

vragen ; 

 

-kijkt het waterschap reeds vooruit naar de 

zomer en de mogelijke water tekorten ? 

-Is zij bezig met voorbereidingen om water 

vroegtijdig vast te gaan houden ? 

-Werkt zij daarin samen met de Unie van 

waterschappen om deze problematiek aan te 

pakken? 

-Heeft vroegtijdig water vast gaan houden 

gevolgen voor het peil ? Zo ja , welke 

-Zijn er consequenties voor de waterkwaliteit 

? 

-Wat is de rol van Rijkswaterstaat in het 

voorkomen van droogte. 

- Zijn alle 21 waterschappen zich bewust dat 

het nu de tijd is om maatregelen te nemen, 

regeren is immers vooruit kijken. 

-Welke rol heeft de rijksoverheid in het 

nemen van de regie om tot maatregelen te 

komen 

Roos, JA21 16-01-2024

02-01-2024 Zuidpolder Barendrecht Zie bijlage voor vraagstelling Kievit, Natuur 30-01-2024
02-01-2024 Wegwerken overtollig water bij het ontwikkelen van 

bouwprojecten.

Ik heb de volgende vragen over het 

wegwerken van overtollig water in ons gebied 

bij het ontwikkelen van bouwprojecten. 

  

Vraag 1: Ik vernam dat het 

Hoogheemraadschap van Rijnland in de 

waterschapsverordening hadden opgenomen 

dat buitenstedelijke bouwprojecten 90mm per 

24 uur aan regenwater moet kunnen ver- dan 

wel wegwerken. Hoe is dat bij WSHD en waar 

kunnen we deze eis vinden?  

Vraag 2: Wat is de eis voor binnenstedelijke 

projecten? Een compensatieregel van (ik 

meen) 50% voor toename van verharding.  

Vraag 3: Met welke reden is er verschil in 

eisen tussen binnen- en buitenstedelijke 

bouwprojecten? 

Vraag 4: Welke rol heeft de provincie in het 

vaststellen van bovengenoemde eisen? 

Vraag 5: Wil WSHD ook een verscherpte 

regeling voor binnenstedelijke 

woningbouwplannen en wordt daar al aan 

gewerkt of over gedacht?  

Vraag 6: Zo ja, in hoeverre wordt daar de 

medewerking vanuit de provincie in verwacht, 

dan wel geconstateerd? 

  

Zo mogelijk zou ik graag de antwoorden 

hierop ontvangen uiterlijk 15 januari

De Jong (W.), SGP 16-01-2024



17-12-2023 Molenpolder Numansdorp Geacht College, 

Binnen zeer kort legt de gemeente Hoeksche 

Waard het nieuwe bestemmingsplan voor de 

Molenpolder bij Numansdorp ter visie. Deze 

polder is al ruim 10 jaar eigendom van 

projectontwikkelaar Midstate en voor de 

ontwikkeling van het gebied wordt naast 

woningbouw ook gedacht aan natuur met een 

verbinding met het Hollands diep.  

In 2021 heeft bureau Stroming in opdracht 

van WNF een verkenning uitgevoerd naar de 

mogelijkheden om in de Molenpolder het 

concept van dubbele dijken toe te passen 

ofwel een waterkerend landschap te 

realiseren. 

Vragen: 

Is WSHD betrokken bij de verandering van de 

bestemming van de Molenpolder? 

Is WSHD bekend met de verkenning van 

bureau Stroming? 

Wat is de inbreng van WSHD bij deze 

verandering van bestemming? 

Hoe ziet WSHD de toekomstige waterkering 

bij de Molenpolder? 

Streeft WSHD ernaar om hier het concept van 

dubbele dijken dan wel een waterkerend 

landschap te realiseren? 

Dezelfde projectontwikkelaar heeft recentelijk 

woningbouw gerealiseerd in de 

Torensteepolder ten oosten van de haven van 

Numansdorp. Bij de aanleg van het nieuwe 

watersysteem is hier nauwelijks rekening 

gehouden met de kwaliteit van het systeem. 

Er zijn veel harde en steile oevers. 

Kievit, Natuur 16-01-2024

11-12-2023 Japanse 1000 knoop Hoe gaat het waterschap om met de Japanse 

1000 knoop

Staat, SGP 16-01-2024

16-11-2023 Begroting - muskusrattenbestrijding Op pagina 124 van de programmabegroting 

2024 staat: 

" Er is nieuwe besluitvorming omtrent de 

strategie van de muskusrattenbestrijding. Om 

de oude strategie te realiseren én vast te 

houden leverde elk waterschap dan wel 

samenwerkingsverband een vergelijkbare 

inzet naar rato van omvang en type gebied. 

Nu de strategie is gewijzigd gaan er 

verschillen ontstaan tussen de 

waterschappen. Om onrechtvaardigheid bij de 

verdeling van de lasten te voorkomen en de 

voor de muskusrattenbestrijding belangrijke 

solidariteit te behouden is tegelijk met het 

besluit tot de invoering van de nieuwe 

strategie daarom afgesproken dat er een 

voorstel uitgewerkt wordt voor de bekostiging 

van deze nieuwe strategie." 

 

Hierover de volgende drie vragen: 

Technisch: 

1) Wanneer kunnen we het voorstel voor de 

bekostiging van de nieuwe strategie in de 

commissie WWV verwachten? 

Politiek: 

2) Op welke wijze wordt in de nieuwe 

strategie rekening gehouden met het 

uitfaseren van de verdrinkingsval? (Context; 

in Aa en Maas werd een amendement hiertoe 

aangenomen, het amendement werd 

ingediend door: BBB, PvdD, VVD, WN, PvdA 

en de geborgden --> zie amendement in de 

bijlage) 

3) Volgt D&H van WSHD de keuze van collega-

Canton, PVDD 21-11-2023

14-11-2023 Begroting - Meer- en minderkosten ecologisch 

groenbeheer 

In de begroting wordt een aantal gesproken 

over het ecologisch beheer van dijken, 

wegbermen en watergangen. Kan het college 

de toezegging doen inzichtelijk te maken wat 

de financiële meer- en minderkosten zijn van 

dit beleid, zowel op lange als korte termijn, in 

dit geval aangaande watergangen

De Geus, 

Ongebouwd

16-01-2024

13-11-2023 Begroting - wateropgave - resterende vragen N.a.v. de beantwoording van de vragen dd 7 

november, staan er nog 3 vragen 

onbeantwoord open: 

 

1. Mogen wij de genoemde 

Watergebiedsplannen ontvangen? 

5. Wat is de grondpositie van het waterschap 

ten aanzien van de Watergebiedsplannen?  

6. Hoeveel zal – naar schatting van het 

waterschap – de wateropgave van 320 

hectare verhoogd moeten worden naar 

aanleiding van de klimaatscenario’s 2023? 

Kievit, Natuur 21-11-2023



13-11-2023 Begroting -  BBB Programma begroting 2024 en 

meerjarenraming 2025 - 2028 

Pagina 32 

1)Onder tabel ‘Speerpunt 1’ 

‘In 2024 gaan we door met het door op 

adequate wijze uitvoeren van onderhoud op 

onze zuiveringen, rioolgemalen en 

persleidingen’ 

 

Opmerking: 

Ref: Email Vincent Bergsma (20 oktober j.l) 

 

Breuk in persleiding in de polder tussen 

Rockanje en Oostvoorne..’Lengte scheur’ 

 

Vragen: 

a)Wordt er een onderzoeksrapport op Ibabs 

gezet? 

b)Hoe is WSHD voorbereid op een mogelijk 

falen van bijv. de leiding onder de maas 

(9000m3/h) van gemaal Heemraadsingel en 

gemaal Westersingel die bij falen van deze 

leiding het afval water niet meer kunnen  

doorzetten naar AWZI Dokhaven. 

 

Grondwaterpijl   

Naar aanleiding van berichten in de media 

betrekking hebbende tot het varierende 

grondwaterpijl tengevolge van 

‘klimaatverandering’ en de vervolgschade die 

dit zou kunnen hebben voor de houten 

funderingpalen, zijn er in het gebied zorgen 

onstaan. 

De berichtgeving wordt als alarmerend 

Lagerwaard, BBB 21-11-2023

10-11-2023 huisvestingsplan HW EvD Strategische Labels RWZI Piershil Roos, JA21 21-11-2023
09-11-2023 Begroting - vragen CDA 1. In de Waterketen wordt geld begroot voor 

de bemonstering voor Covid-19. Kan de 

verantwoordelijk heemraad uitleggen waarom 

we dit tot 2025 opnemen en verder niet 

meer? Wat is daarnaast de overweging dit in 

25 nog wel te doen? En verder niet meer? 

Daarnaast ben ik ook benieuwd of het rijk 

hier ons nog voor compenseert? Kon dat niet 

uit de stukken halen.  

 

2. Personele capaciteit wegen. Hier worden 

een deel personele kosten gedekt door een 

onttrekking aan de reserve. Waarom is dat? 

En hoe spreek je dan van het principe 

structurele lasten gedekt door structurele 

baten? Dit staat volgens mij los van de 

transitie.  

 

3. Op pagina 76, over de lening portefeuille 

staat er dat in 2024 geen extra aflossingen 

plaatsvinden omdat er contractueel geen 

mogelijkheden voor bestaan. Het CDA is 

benieuwd of, wanneer dit wel mogelijk was, 

dit een ambitie had geweest van het college.  

Winkels, CDA 21-11-2023

08-11-2023 Openstaande vragen commissie MBH begroting 2024 •Dhr. Lievensen + De Jong 

Nagaan ontwikkeling bestuurskosten. 

•Mevr. Catsburg 

Waarom is er geen risico opgenomen voor 

niet halen KRW?  

Waarom is er geen bedrag bij risico Europese 

richtlijn afvalwater voor Dokhaven?  

•Dhr. Winkels (CDA) 

Waarom wordt begroot geld voor 

bemonstering COVID-19 in 2024 en daarna 

niet meer? 

Dekking personele kosten wegen uit reserve. 

Hoe spreek je dan over structurele lasten 

dekken door structurele baten? 

•Mevr. De Sutter 

Inzicht geven in salarisgebouw WSHD.  

Van Oorschot, 

Heemraad

21-11-2023

07-11-2023 2de Begrotingswijziging - dijkbewaking Toegezegd terug te komen op vragen van 

Hage/BBB over dijkbewaking: 

- wat is de contactfrequentie met de 

vrijwilligers in stormseizoen 

- hoe zit het met beschikbaarheid van 

trainingen

Bonjer, dijkgraaf 21-11-2023



07-11-2023 Openstaande vragen commissie WWV - wegen Kalle/WPHD:  

Vraag over de kosten die de gemeente 

betalen moet bij de tussentijdse overdracht " 

Heerlijk Haringvliet".  

 

Steehouwer/HDN:  

Vraag over situatie Vrijheidsweg/Ouddorp. Nu 

vaak fietsers en voetgangers, levert 

gevaarlijke situaties op. Er staat al bebording, 

kan dat aangepast worden om gevaarlijke 

situaties te voorkomen.  

 

van Zijderveld/Natuur: 

Stand van zaken herzien beleid op het het 

uitsterfbeleid van bomenrijen 

 

Hage/BBB: 

- Status groot onderhoud wegdekdeel brug 

Nieuwe Veerdam  

- Spuidijk/Oud-Beijerland, wanneer komt hier 

overeenstemming over. Antwoord op eerdere 

schriftelijke vragen klopt niet met wat er in 

begrotingswijziging staat, graag meer 

duidelijkheid hierover. En wanneer komt 

meer duidelijkheid over de vervanging van de 

verkeersregelaarsinstallatie 

- Hoekseweg/Keizersdijk: is er al contact met 

gemeente en wanneer wordt variantenstudie 

afgerond 

Wiersma-den Dulk, 

Heemraad

21-11-2023

07-11-2023 Begroting - bermen en wegen Vanuit fractie ongebouwd graag aandacht 

voor de volgende vragen voor de organisatie: 

 

1.Bij de beoordeling van de wegen zien wij 

een betere kwalificering dan in het verleden. 

Die verbetering betreft het wegdek en naar 

wij ons afvragen ook de berm? Momenteel 

horen wij relatief veel klachten over de 

bermen in het buitengebied. Ziet u de 

kwaliteit van de bermen ook achteruitgaan of 

valt dit buiten de metingen? 

 

2.Bij het vaststellen van het nieuwe beleid 

met de betrekking tot het onderhouden van 

onder andere bermen en bomen is een 

evaluatiemoment afgesproken. Wanneer gaat 

dit plaatsvinden? 

Tak, Ongebouwd 21-11-2023

06-11-2023 Rondvraag - Rustgewassen in het kader van 

nitraatrichtlijn

In het kader van de nitraatrichtlijn is er een 

lijst met rustgewassen opgesteld, met daarop 

onder andere de lelie en de pioenroos. Ik heb 

gelezen dat de meeste bestrijdingsmiddelen 

worden gebruikt in de sierteelt, zo’n 25%. 

Dat is naar mijn idee nadelig voor de 

waterkwaliteit. Zou de heemraad via de Unie 

van Waterschappen willen navragen wat dit 

betekent voor de waterkwaliteit en, indien dit 

negatief is, er bij de minister op aan te 

dringen de lijst met rustgewassen nader te 

bezien.  

 

Heemraad Van der Eijk neemt het mee en 

koppelt de uitkomsten terug aan de VV

Kievit, Natuur 23-04-2024



06-11-2023 Begroting - CU Ik heb een vraag met betrekking tot de 

begroting 2024. Het is wat kort dag maar 

misschien is er een simpele verklaring? Het 

betreft pagina 8. Hierop staan twee tabellen 

waarin we zien dat bedragen zien die onder 

andere begroot zijn in de jaren 2024 -2028. 

De tabel 1.2.2 zouden dan bruto 

investeringen zijn. Wat opvalt is dat hier de 

bedragen significant veel lager uitvallen. En 

de bedragen voor bijvoorbeeld waterketel 

worden in het jaar 2027 en 2028 ook weer 

lager dan voorgaand jaar en  jaren. Dit terwijl 

de bovenstaande tabel de significant hogere 

bedragen door blijven stijgen na jaar 2026.  

 

Onze vraag is dan ook wat geeft het verschil 

in hoogte tussen de bedragen begroot in de 

bovenste tabel en de bedragen in de onderste 

tabel die bruto zouden zijn.  

 

En als tweede vraag wat waarom blijven de 

dekkingsmiddelen flink stijgen in 2027 en 

2028 terwijl onder anderen de grootste bruto 

investering voor waterketen significant lager 

uitvallen 

Goeree, CU 07-11-2023

03-11-2023 Begroting PVDA -  belastingopbrengsten In de programmabegroting 2024 wordt 

gesproken over een raming van de woz-

waardes van de gemeente die 5% lager is 

voor 2023 dan verwacht. Hierdoor moet er 

gecompenseerd worden met een tarief-

verhoging in het geval van gebouwd 

binnendijks en gebouwd buitendijks van 

ongeveer 11%.  

 

Wanneer ik echter zoek op de gemiddelde 

woz-waardes op de peildata voor 2023 kom ik 

tot €315.000,- (1-1-2022, peildatum voor 

2023) en €369.000,- (1-1-2023, peildatum 

2024). Dit is een stijging van 17% en geen 

daling van 5%.  

 

Hier hebben wij de volgende vragen over: 

•Waar komt de 5% woz-waarde daling 

precies vandaan? 

•Waarom wordt er geen gebruik gemaakt van 

de daadwerkelijke gemiddelde woz-waardes 

op de peildata in de doorrekening aangezien 

deze bekend zijn 

van Lammeren, 

PVDA

07-11-2023

31-10-2023 Beheer watergangen Van diverse kanten bereiken ons geluiden 

over het beheer van watergangen. 

In het Waalbos zijn langs te schouwen sloten 

aan weerszijden 10m brede zones gemaaid. 

Volgens zeggen van Staatsbosbeheer is dit 

volgens eisen van het waterschap. Dit leidt 

tot een kale boel en over grote oppervlakte 

vernietiging van het natte leefmilieu.  

1. Kunt u ons aangeven welke eisen WSHD 

stelt aan te schouwen watergangen?  

 

Langs de hoofdwatergang in het Waalbos is 

een zeer flauw talud aangelegd op verzoek 

van WSHD maar daar is een aantal jaar 

geleden wel de bagger opgelegd wat deze 

oever veranderde van een gevarieerde oever 

naar een ruig begroeide oever met veel 

bramen. In de bufferzone van Nieuw-

Reijerwaard, achter de woningen van de 

Rijksstraatweg is in de bufferzone een 

waterrijk gebied aangelegd met brede 

natuurvriendelijke oevers. Nu hebben wij 

vernomen dat het peil dit jaar verlaagd is 

waardoor een groot deel van de oevers droog 

staat en is pas geleden de gehele oever kaal 

gemaaid.  

2. Kunt u aangeven welke eisen u stelt aan de 

waterstanden en het beheer van 

natuurvriendelijke oevers? 

3. Kunt u aangeven hoeveel 

natuurvriendelijke oevers er binnen het 

beheergebied van WSHD zijn en hoeveel 

daarvan ecologisch beheerd worden? 

 

Groshart, Natuur 19-12-2023



31-10-2023 Begroting - Wateropgave Volgens de begroting start in 2024 de 

uitvoering van de Watergebiedsplannen 

Flakkee Oosthoek en Putten. De in 2019 

vastgestelde wateropgave is 320 hectare. Op 

de vraag hoeveel hectare met deze plannen 

gerealiseerd wordt, kwam als antwoord dat 

het om indicatieve hectares gaat en dat er 

geen getal te noemen is. 

Vragen: 

1. Mogen wij de genoemde 

Watergebiedsplannen ontvangen? 

2. Hoeveel indicatieve hectares worden met 

deze plannen gerealiseerd? 

3. Hoeveel echte hectares grond zijn per plan 

nodig voor de realisatie? 

4. Hoeveel hectare grond is al verworven 

voor deze 2 plannen? 

5. Wat is de grondpositie van het waterschap 

ten aanzien van de Watergebiedsplannen?  

6. Hoeveel zal – naar schatting van het 

waterschap – de wateropgave van 320 

hectare verhoogd moeten worden naar 

aanleiding van de klimaatscenario’s 2023?  

Kievit, Natuur 07-11-2023

30-10-2023 Begroting - Vragen JA21 1. bij JA21 vinden we het vanuit 

bedrijfseconomisch standpunt onwenselijk 

dat er op voorhand al onttrekkingen uit de 

reserves plaatsvinden die ten kostten gaan 

van het eigen vermogen.. Daarom verzoeken 

wij u een doorrekening te maken waarbij de 

de reserves onaangeroerd blijven. 

 2. Uit de voorliggende begroting blijkt dat de 

WOZ ontwikkelingen een nadelige invloed 

hebben in onze opbrengsten en daarmee 

indirect dus een nadelige invloed hebben op 

de portemonnee van de burger.  Is de WOZ 

als grondslag voor de vaststelling van de te 

heffen belasting niet achterhaald en moeten 

we niet gaan kijken naar een andere 

methodiek om de heffing bij de burger vast te 

stellen die meer transparant is. 

3. JA21 staat voor lage lasten bij de burger 

en een rechtvaardige verdeling t.o.v. de 

overige acteurs. Belasting hoort bij de bron 

gebruiker/vervuiler plaats te vinden.  

Om deze reden verzoeken wij U ook een 

doorrekening waarbij de lasten voor de 

burger neutraal blijven. 

Roos, JA21 03-11-2023

24-10-2023 Begroting 2024 - personele bezetting 1. Is het mogelijk om inzichtelijk te maken 

hoeveel mensen er op welke afdeling 

werkzaam zijn. 

2. Daaraan gekoppeld hoeveel houden zich 

bezig met beleid en hoeveel met uitvoering. 

  

Struik, Ongebouwd 07-11-2023

23-10-2023 Begroting 2024 - VVD Bedrijfsvoering:  

Hoe verhoudt het personeelsverloop van 8% 

zich ten opzichte van het landelijk 

gemiddelde? 

 

Verkeersveiligheid: 

Een van de speerpunten is duurzame en 

veilige wegen. We lezen in tabel 3.4.2.1 dat 

de lasten voor verkeersveiligheid afnemen, 

betekent dit dat er minder geïnvesteerd gaat 

worden op het gebied van verkeersveiligheid? 

Van Ditmars, VVD 03-11-2023



17-10-2023 Gesloten busbaan Rotterdamseweg Ridderkerk Vanuit Ridderkerk hebben we berichten 

ontvangen dat de busbaan op de 

Rotterdamseweg (tussen de Randweg en de 

Rijnsingel) al bijna een jaar gesloten is. De 

Rotterdamseweg is in beheer van het 

Waterschap Hollandse Delta. De oorzaak 

hiervoor zou een complexe kabelstoring zijn. 

Dat de betreffende busbaan nu bijna al een 

jaar gesloten is, lijkt ons onwenselijk.  

  

Daarom hebben we de volgende vragen:  

1.Kunt u de specifieke oorzaak van de sluiting 

van de busbaan toelichten? 

2.Welke acties heeft u sinds het sluiten van 

de busbaan ondernomen om het probleem op 

te lossen?  

3.Kunt u toelichten wat de reden is van de 

langedurige sluiting van de busbaan?   

4.Kunt u aangeven wanneer de busbaan weer 

geopend zal worden?  

5.Bent u bereid de Ridderkerkers te 

informeren (bijvoorbeeld in de lokale krant) 

over de oorzaak van het sluiten van de 

busbaan en wanneer de busbaan weer 

geopend zal worden?  

Wegman, CDA 03-11-2023

16-10-2023 Schade aan huizen door dijkversterking Schade aan huizen door dijkversterking.  

Op zondag 15 oktober jongstleden heeft het 

onderzoeksprogramma Pointer aandacht 

geschonken aan de schade die huiseigenaren 

hebben opgelopen na het versterken van de 

Lekdijk welke valt onder waterschap 

Rivierenland. Meer dan 180 huizen hebben 

schade.  

Nu wij met het Waterschap Hollandse Delta in 

de nabije toekomst ook voor enorme 

werkzaamheden op dit gebied te maken 

krijgen, hebben we een aantal vragen aan het 

college van Dijkgraaf en Heemraden.  

1.    Bent u bekend met het specifieke 

programma van Pointer?  

2.    Wordt er vooraf een gedegen rapportage 

gedaan een zogenoemde XYZ-meting van de 

staat van alle huizen rondom de 

werkzaamheden? Komt er een monitoring van 

de huidige situatie en wordt deze openlijk ter 

inzage voor alle bewoners beschikbaar?  

3.    Worden er rapporten opgemaakt door 

fundering expertise bureaus indien nodig 

voordat de werkzaamheden van start gaan?  

4.    Zijn er afspraken over hoeveel een 

woning mag verschuiven door de 

werkzaamheden en staat dit vast?  

5.    Het blijkt dat de normen van 

verschuivingen tijdens de werkzaamheden 

aan de Lekdijk zijn opgeschoven. Staan deze 

vast bij de komende werkzaamheden? Zo ja 

op hoeveel? Zo nee waarom niet?  

6.    Komen er werkende trilling meters 

tijdens de werkzaamheden en zijn de 

van Scheijndel, 

50PLUS

03-11-2023



10-10-2023 Heerlijk Haringvliet Dirksland, 10 oktober 2023. 

 

Schriftelijke vraag College D&H WSHD 

Indiener: 

Fractie: Waterschapspartij Hollandse Delta 

Contactpersoon in deze: A.A. Wesdorp 

 

Aanleiding: 

Op 9 oktober jl. was er een inloopavond van 

de gemeente Goeree Overflakkee betreffende 

het project “Heerlijk Haringvliet”. 

Dit bijzondere woningbouw project is men 

voornemens te realiseren aan de zgn. 

Noordrand van de kern Middelharnis. 

Kenmerkend is dat wonen wordt verbonden 

met natuurontwikkeling en beheer. 

Vraag:  

1.Een deel van het “zoetwaterkanaal”, vanaf 

inlaat Koert naar de westkant van Goeree, ligt 

ingesloten in het project. Welke afspraken 

zijn er m.b.t. eigendom, beheer en 

onderhoud en vrije doorstroming van deze 

strategisch belangrijke zoetwatervoorziening? 

2.In het project is men voornemens 

waterpartijen te realiseren. Worden deze 

aangesloten op het bestaande watersysteem 

en wie is verantwoordelijke voor beheer en 

onderhoud? 

3.Worden de woonpercelen aangesloten op 

de reguliere waterzuivering? Wie voorziet in 

de kosten hiervan? 

4.Het voornemen is om een 50 tal woningen 

te realiseren. De huidige ontsluiting is slechts 

gericht op agrarisch gebruik. Hoe en op welke 

Wesdorp A., WPHD 03-11-2023

27-09-2023 Nationale Kraanwaterdag zie bijlage Klompenhouwer, 

PVDD

03-11-2023

25-09-2023 Chemours Welke rol heeft het waterschap in het toezicht 

op Chemours en op welke wijze wordt 

invulling gegeven aan die rol?

Roos, JA21 26-09-2023

25-09-2023 Molendijk klaaswaal 2 3. In ons werk gebied van Hollandse Delta 

staan nu gele borden met een blauwe rand bij 

overgang van bebouwde kom naar 

Waterschapswegen en bij wegversmallingen. 

Op zo’n bord staat doe je een beetje stil, dat 

woonde een stuk fijner dankjewel. Het leid af 

en zorgt voor onveilige situaties. Heel de 

Hoeksche Waard staat al vol met gele 

omleidingsborden. Het wordt zo wel heel 

onoverzichtelijk. Veilig Verkeer Nederland 

roept nou juist overheden op om overtollige 

verkeersborden weg te halen vanwege de 

onveiligheid. 

Wat is het nut en doel van dit project? 

Volgens ons schiet het zijn doel voorbij en 

kunnen we het geld beter besteden. 

4. We zagen een artikel in het AD over de 

Spuidijk , er is daar een paal in het wegdek 

die niet meer omhoog gaat. Bewoners klagen 

van een enorme overlast van sluipverkeer, 

auto’s maar ook vrachtwagens. Bewoners 

vragen of die paal weer omhoog kan. Nou 

lezen we dat Waterschap Hollandse Delta hier 

niets in ziet. Op grond waarvan is dit 

besloten? Wij zouden ook graag 

gespecificeerd zien wat 

reparatie/onderhoudskosten zijn.

Vos, BBB 27-10-2023



25-09-2023 Molendijk klaaswaal Vos/BBB: 

1.Wij verzoeken het college in gesprek te 

gaan met Gemeente Hoeksche Waard 

omtrent de acute onveilige situatie op de 

Molendijk in Klaaswaal? In oktober/november 

met verslag te komen en vervolg rapportage. 

Wij hebben kennis genomen van het feit dat 

de Provincie niet meer meewerkt aan een 

randweg om Klaaswaal. 

Er ligt een besluit van de toenmalige 

Gemeente Cromstrijen voor een verkorte 

bijpas achterlangs industrieterrein die uitkomt 

op de Vierde Moerweg en via de Botweg naar 

de Smidsweg loopt, dit besluit ligt er van eind 

2018. Er is toen 6 miljoen euro vrij gemaakt. 

De Vierde Moerweg en Botweg zijn 

Waterschapswegen. Gezien de onveilige 

situatie op de Molendijk en dat de vierde 

Moerweg en Botweg het huidige 

verkeersaanbod nu niet meer aankunnen. 

Lijkt het ons noodzakelijk om hier tot een 

gezamenlijke oplossing te komen. 

2.Na de VV vergadering van 7 december 

2022 hebben we van het college geen 

terugkoppeling meer ontvangen. Wat is de 

stand van zaken omtrent de westelijke 

ontsluiting van de Hoeksche waard?  

 

 

Vos, BBB 27-10-2023

20-09-2023 Rondvraag VV 20 september: PPLG We hebben een vraag in het kader van wat er 

allemaal gebeurt rondom het PPLG; provincie, 

gemeente en waterschap zijn daarmee aan de 

slag en hoe en wanneer worden wij daarover 

geïnformeerd? 

Groshart, Natuur 03-11-2023

20-09-2023 Rondvraag vv 20 september: wegenbeleid/ 

obstakelvrije zone

Per toeval kwam ik er achter dat we bij het 

wegenbeleid de obstakelvrije zone versmald 

hebben van 1,5 meter naar 1 meter.  Dat 

heeft schijnbaar deze zomer ter inzage 

gelegen, niemand wist dat, ook de LTO niet, 

anders hadden we zeker bezwaar gemaakt. 

Wij voelen ons hiermee overvallen. Misschien 

is er een verklaring voor. Ik vraag uitleg van 

de heemraad en of er nog iets aan te doen is, 

want 1 meter is veel te smal. 

Struik, Ongebouwd 27-10-2023

14-09-2023 Bagger in de Binnenmaas In de Burap was te lezen dat de KRW 

maatregel voor de Binnenmaas vertraagd 

was. Tijdens de commissie Water meldde de 

verantwoordelijk heemraad dat het om een 

baggerproject ging, waarbij de bagger in een 

dieper gedeelte van de Binnenmaas gestort 

wordt en afgedekt met schone bagger. 

Dit roept vragen op. Is dit milieu hygiënisch 

verantwoord? Als dat zo is, is een heldere 

communicatie en argumentatie van belang. 

Onze vragen zijn daarop gericht. 

 

Vragen: 

1. Kunnen we een samenvatting krijgen van 

dit project met concrete gegevens over 

waterdieptes, hoeveelheid bagger en 

vervuilingsgraad? 

2. Is er een milieu effect onderzoek gedaan? 

Zo ja, kunnen we daarvan de resultaten 

ontvangen? 

3. Mag vuile bagger wel aangebracht worden 

op schonere bagger? 

4. Hoe draagt verplaatsing van bagger in een 

water bij aan de waterkwaliteit? 

5. Welke garantie is er dat nalevering van 

stoffen en nutriënten uit de bagger en de 

onderwaterbodem met deze werkwijze stopt? 

6. Is het verwijderen van de bagger niet 

beter? 

7. Is er een probleem met afzet van de 

bagger elders? 

8. Leidt dit verplaatsen van de bagger op 

langere termijn niet juist tot grotere 

problemen voor de waterkwaliteit?

Groshart, Natuur 26-09-2023

12-09-2023 burap 2023 Op blz 50 onderaan (aan het eind van 

paragraaf 8.2 Weerstandvermogen) staat een 

lijstje met vervallen risico’s. 

Graag ontvang ik per risico een toelichting bij 

het laten vervallen. 

Peeterman, VVD 15-09-2023



06-09-2023 Burap 2023 Dijkgraaf Bonjer zegt toe schriftelijk terug te 

komen op: 

1. Hoeveel FTE externe inhuur heeft WSHD? 

2. Moet WSHD 5 of 25 FTE realiseren voor de 

participatiewet? 

Bonjer, dijkgraaf 15-09-2023

05-09-2023 Vrijmaken krediet Schotbalkenkering Sluisdeurendok 

Hellevoetsluis

Heemraad Rijsdijk zegt toe schriftelijk terug 

te komen op: 

1. De cultureel historische waarde van het 

kunstwerk 

2. Wat het financiële verschil was tussen 

variant 1, 2 en 3 

Rijsdijk, WPHD

05-09-2023 streefwaarde onderhoudskwaliteit wegverharding Heemraad Wiersma-Den Dulk zegt toe 

schriftelijk terug te komen met: 

1. Een nadere duiding over de schone balans 

bij de wegenoverdracht 

Wiersma-den Dulk, 

Heemraad

15-09-2023

05-09-2023 Burap 2023 Heemraad Wiersma-Den Dulk zegt toe 

schriftelijk terug te komen op: 

1. De haalbaarheid en wenselijkheid van het 

realiseren van uitwijkstroken 

2. De stand van zaken van de 

werkzaamheden van de Lange eendrachtsweg 

aan de kant van Goudzwaard.  

Wiersma-den Dulk, 

PvdA

04-09-2023 Rondvraag commissie water - nieuwe watergangen We hebben eerder schriftelijke vragen gesteld 

(ID 317) aangaande het beleid bij de aanleg 

van nieuwe watergangen. Het is nu gebleken 

dat ons beleid eigenlijk alleen gericht is op de 

minimale hydraulische capaciteit, dus kan er 

voldoende water afgevoerd en aangevoerd 

worden, en niet op waterkwaliteit. In de 

beantwoording staat dan dat we aan het 

verkennen zijn of dat kan, maar ik vind, dat 

moeten we toch gewoon gaan doen. Als je 

nieuwe watergangen aanlegt of als andere 

overheden die aanleggen en je laat die niet 

aan de eisen van de tijd voldoen, dan kom je 

nooit tot een goed watersysteem. Dus ik vind 

eigenlijk dat dat sneller moet en ik zou aan 

heemraad willen vragen of dat kan en of hij 

daar voor wil gaan. En anders moeten we 

misschien een motie voorbereiden voor de 

Verenigde Vergadering. 

 

Toezegging: Heemraad Van der Eijk zegt toe 

de vraagstelling en gegeven beantwoording 

erop na te zien en komt er op terug. 

Kievit, Natuur

04-09-2023 Visie op Waterkwaliteit Wanneer is de Visie op Waterkwaliteit klaar 

en wanneer komt deze naar de VV?

Klompenhouwer, 

PVDD

15-09-2023

04-09-2023 Vervolgonderzoek klimaatverandering en 

waterkwaliteit

In de Burap 2023 staat dat het 

vervolgonderzoek klimaatverandering en 

waterkwaliteit stil ligt door gebrek aan uren 

en middelen en is onzeker voor 2023. 

Wanneer wordt dit weer opgepakt en is er 

gekeken naar de impact van deze vertraging 

op de KRW?

Klompenhouwer, 

PVDD

15-09-2023

01-09-2023 Burap en Schotbalken kering sluisdeurendok 

Hellevoetsluis

Vanuit de SGP hebben we de volgende 

vragen. 

Schotbalkenkering Sluisdeurendok 

Hellevoetsluis, agendapunt 6 WWV  

1.Kunt u nader aangeven waarom het 

alternatief van renovatie huidige kunstwerk 

minder veilig en duurzaam is? 

2.Welke bijdrage levert het behoud van het 

dok aan de waterkwaliteit van Kanaal door 

Voorne? 

Burap 2023 programma Waterveiligheid 

3.Versterken drie regionale waterkeringen. Bij 

het aanbrengen van een damwand bij 

dijkversterking De Keen in Strijen is een issue 

opgetreden. Kunt u nader aangeven wat dit 

issue betreft? 

Graag ontvangen wij een reactie op deze 

vragen. 

Staat, SGP 15-09-2023

31-08-2023 Burap 2023- vragen BBB zie bijlage voor de vragen 

 

Lagerwaard, BBB 15-09-2023



31-08-2023 UW Logistics Water Natuurlijk kreeg een melding over de 

locatie van ‘UW Logistics’ (voormalig PKF 

terrein) te Goidschalxoord. Het betreft een 

geconstateerde verontreiniging van het 

oppervlaktewater en de daarmee gepaarde 

overlast voor de omgeving. 

Uit de melding blijkt dat in het verleden door 

AQuon onderzoek is uitgevoerd op de 

waterkwaliteit waar een verhoogde waarde 

voor koper uit naar voren kwam. Zeer 

waarschijnlijk afkomstig van het op het 

terrein van UW Logisitics opgeslagen 

behandelde tuinhout. 

Vragen: 

1.Wat heeft het WSHD tot nog toe uitgevoerd 

op het gebied van Toezicht en Handhaving in 

dit dossier? 

2.Worden momenteel nog metingen gedaan 

en analyses verricht voor deze locatie? 

3.Wat zijn de resultaten van de (in het 

verleden) uitgevoerde onderzoeken, zijn er 

naast koper nog andere verontreinigingen 

geconstateerd en toegewezen aan het bedrijf 

UW Logisitics? 

4.Hoe ziet het huidige handhavingstraject 

eruit voor dit bedrijf? 

5.Op welke wijze is de samenwerking met 

overige handhavingspartners (OZHZ, 

gemeente) ingericht? 

6.Hoe zorgt het WSHD ervoor dat 

toekomstige verontreiniging van het 

oppervlaktewater wordt voorkomen? 

7.Op welke manier worden omwonenden op 

de hoogte gehouden van de acties vanuit het 

Wilkens-van 

Geloven, 

WaterNatuurlijk

15-09-2023

31-08-2023 Burap 2023 - vragen SGP 1.De formele stukken uit P&C cyclus dienen 

naar onze mening geprint worden geleverd. 

Ons verzoek is alsnog de Burap schriftelijk te 

mogen ontvangen. 

2.Voorstel: Onder 2. staan hogere 

investeringen voor Dokhaven Gaswassers en 

voor Versterken Waterkeringen benoemd 

waarvan het college heeft besloten 

vooruitlopend op de formele besluitvorming 

alvast te starten met aanbesteding resp. de 

aannemer opdracht te geven te starten met 

voorbereidingen.  

2a. is het college hiertoe bevoegd? Zo ja op 

welke basis? 

2b. is het bestuur hiervan op de hoogte 

gebracht? zo ja wanneer en hoe? 

2c. waarom wordt in dit geval niet direct de 

hoogte van deze extra investeringen 

benoemd? 

3.Bijlage investeringen: Is het juist dat het 

verschil tussen begrote kosten en 

geactualiseerde kosten de meerinvestering 

van Versterken Waterkeringen betreft? 

4.Idem: zelfde vraag voor meerinvestering 

Dokhaven Gaswassers? Het aanvullend 

krediet wordt hier “verknipt” gedekt uit 

verschillende potjes. 

Naar onze mening is dit ongewenst, wat vindt 

het college hiervan? 

Op welke basis wordt er 0,3 miljoen 

“gesnoept” van de 5,1 miljoen raamkrediet 

Huis op Orde jaarschijf 2023? 

Wat gebeurt er met het restant 4,8 miljoen 

raamkrediet jaarschijf 2023? 

De Jong (W.), SGP 04-09-2023



29-08-2023 Breeman-terrein Water Natuurlijk kreeg een melding dat 

afgelopen voorjaar een waardevol leefgebied 

voor planten en dieren naast het gemaal 

Breeman in Barendrecht is vernietigd. Het 

betrof onder andere een broedgebied voor 

diverse vogelsoorten zoals Kneu, Zwartkop, 

Zanglijster, Grasmus en Groenling. Het 

terrein is van alle begroeiing ontdaan, 

geëgaliseerd, ingezaaid met soorten die niet 

in de streek thuishoren en er zijn bomen 

geplant, aldus de melding. Het ziet er naar uit 

dat de aanplant onzorgvuldig is gedaan, dan 

wel de nazorg onvoldoende is geweest. Van 

de 26 bomen zouden er 17 dood zijn en de 

rest kwijnende. 

 

Vragen: 

1.Is WSHD verantwoordelijk voor de 

geschetste ingrepen? 

2.Waarom is daartoe besloten? 

3.Hoe verhoudt zich dit met het speerpunt 

voor onze eigen terreinen in het 

Groenbeleidsplan? 

4.Is onderzoek gedaan naar de ecologische 

waarde van het terrein, voordat dit op de 

schop ging? 

5.Was de ingreep vergunning plichtig? Is een 

vergunning verleend? 

6.Is het uitgevoerd binnen de regels van de 

Wet Natuurbescherming?  

7.Hoe kan er zoveel sterfte onder jonge 

aanplant voorkomen? 

8.Is er overleg geweest met de plaatselijke 

Wilkens-van 

Geloven, 

WaterNatuurlijk

15-09-2023

28-08-2023 Hoorzitting Dupont- Chemours Aanstaande vrijdag 1 sept 2023 om 9.00 

organiseert de provincie Zuid Holland een 

hoorzitting inzake Dupont- Chemours. In het 

gemeentehuis van Dordrecht. 

 

Vraag ; waarom is WSHD daar niet bij 

aanwezig als stakeholder terwijl wij wel 

aanvullend onderzoek doen terwijl gemeenten 

en provincie ook burgers uitnodigt om deel te 

nemen ? 

 

Provincie keurt het zwemwater af tot zeker 1 

oktober en WSHD doet aanvullende meting 

inzake PFAS. Hoe verhoudt dit zich? 

Roos, JA21 04-09-2023

28-08-2023 Meststort in de bufferzone van sloten Zie bijlage voor de vragen van Scheijndel, 

50PLUS

04-09-2023

21-08-2023 Vragen n.a.v. artikel onterechte claim 

landbouwgronden

Toelichting: “Follow the Money” publiceerde 

op 5 augustus een artikel waaruit bleek dat 

boeren miljoenen aan EU-landbouwsubsidies 

hebben ontvangen voor terreinen die ze niet 

pachten of bezitten. De reden hiervoor is dat 

via het aanmeldsysteem bij de RVO het 

mogelijk is om onterecht grond te claimen 

wanneer de eigenaar of pachter dit (nog) niet 

gedaan heeft. Naar aanleiding van de 

bevindingen van Follow the Money roept het 

ministerie van Landbouw grondeigenaren op 

om de rechten op hun bezit op te eisen, zodat 

de percelen niet ongemerkt en onterecht 

kunnen worden geclaimd voor 

landbouwsubsidies. 

 

Link naar het artikel: 

https://www.ftm.nl/artikelen/fraudezaak-

boeren-claimden-landbouwgrond-

staatsbosbeheer 

 

Naar aanleiding van de publicatie en de 

oproep van het ministerie van Landbouw 

hebben we de volgende vragen aan het DB: 

 

1. Bent u het met ons eens dat deze wijze 

subsidie verkrijgen frauduleus is? Zo nee, 

waarom niet? 

2. Is het DB op de hoogte van het genoemde 

artikel en de oproep van het ministerie van 

landbouw? 

3. Is de grond die in eigendom is van het 

waterschap als zodanig geregistreerd bij de 

RVO? 

van Lammeren, 

PVDA

04-09-2023



14-08-2023 Subsidie fraude Het Platform voor onderzoeksjournalistiek 

FTM heeft recent een artikel gepubliceerd 

waarin naar voren komt dat boeren massaal 

subsidie fraude plegen. Ze maken bij hun 

subsidie aanvragen gebruiken van grond die 

niet van hen is. Ze tekenen grond in van 

natuurorganisaties en overheden, ook van 

waterschappen. Zo meldt het artikel. 

 

Als reactie op de onderzoeksresultaten van 

FTM stelt het Ministerie van LNV en de RVO: 

Daarom roepen wij alle grondeigenaren op 

om hun eigendom via de Gecombineerde 

Opgave te vast te leggen. Op die manier 

kunnen boeren die percelen niet ongemerkt 

en onterecht claimen voor 

landbouwsubsidies. Het ministerie van LNV en 

de RVO zullen grondeigenaren en 

terreinbeheerders de komende tijd hierover 

actief benaderen en waar mogelijk 

ondersteunen. Daarnaast gaan we met de 

sector in gesprek hoe zij kunnen bijdragen 

om het misbruik van landbouwsubsidies uit 

de GLB [Gemeenschappelijk landbouwbeleid, 

red.] tegen te gaan.’ 

Boeren frauderen massaal met subsidie voor 

grond die niet van hen is - Follow the Money - 

Platform voor onderzoeksjournalistiek 

(ftm.nl) 

 

Vragen: 

1. Is het waterschap op de hoogte van deze 

vorm van fraude? 

2. Is bekend of hiervoor ook eigendommen 

Kievit, Natuur 04-09-2023

24-07-2023 Watergebiedsplannen Onze fracties (WN en Natuur) maken zich 

zorgen over de uitvoering van de 

Watergebiedsplannen. Zoals bekend zijn deze 

cruciaal om de capaciteit en kwaliteit van het 

watersysteem op orde te brengen voor 2027.  

In de beeldvormende VV van maart ’22 is 

gesteld dat volgens een optimale planning in 

2023 18 watergebiedsplannen gereed zouden 

zijn, waarna in 2024 nog 7 plannen zouden 

volgen. Ook zou per watergebiedsplan een 

bestuurlijke factsheet aan VV worden 

voorgelegd met daarin de opgave.  

Bij de behandeling van de begroting 2023 

heeft het college gemeld dat het bedrag 

opgenomen voor de watergebiedsplannen 

inclusief de uitvoering hiervan was en dat er 

dus dit jaar ook plannen uitgevoerd zouden 

worden. 

 

Vragen: 

Hoeveel watergebiedsplannen zijn er 

afgerond? 

Wat is de planning voor het opstellen van de 

resterende plannen? 

Zijn er al bestuurlijke factsheets? Zo neen, 

wanneer komen die? 

Wat is de stand van zaken met de uitvoering 

van de Watergebiedsplannen? 

Is de begrootte uitvoering voor dit jaar al 

gestart? Waar kunnen we dit aanschouwen? 

Kunnen wij een planning van de uitvoering 

krijgen waaruit blijkt dat in 2027 alle 

Watergebiedsplannen zijn uitgevoerd? 

Als de uitvoering stagneert, vernemen we 

Kievit, Natuur 01-09-2023

21-07-2023 Vergunning beschoeiing Ik ben benaderd door een inwoner van 

Dordrecht die zijn beschoeiing aan de sloot 

wil vervangen.  Hij heeft hier vergunning voor 

aangevraagd maar hij heeft na 6 weken nog  

Geen bericht ontvangen.  Bij telefonische 

navraag bij WSHD bleek dat het waterschap 

volgens zeggen er andere normen op 

nahoudt dan gebruikelijk en dat ze gewoon 

op chronologische volgorde afgewikkeld 

worden.  

  

De volgende vragen;  

•klopt het dat het waterschap niet binnen 6 

weken hoeft te reageren zoals bij overige 

instanties gebruikelijk is. 

•Zijn er achterstanden in de 

vergunningverlening.  

•Is er een mogelijkheid om het dossier 

versneld af te handelen? 

Roos, JA21 22-08-2023



29-06-2023 Fonteinkruid in zuiderdiep Pas geleden kreeg ik een vraag omtrent de 

fluisterbootjes die een aantal seizoenen op 

het Zuiderdiep, vanuit het oude haventje van 

Stellendam, hebben gevaren. Ik heb daarop 

navraag gedaan bij een persoon die als 

vrijwilliger daarbij betrokken was en hij 

vertelde mij dat één van de problemen is dat 

de bootjes verschillende keren vast kwamen 

te zitten in fonteinkruid. Dat was erg lastig 

omdat de bootjes dan weer vlot getrokken 

moesten worden.  

 

Dat zijn natuurlijk situaties die niet wenselijk 

zijn, waardoor dit project/activiteit stopgezet 

is.  

 

Toch is er nog steeds vraag naar deze 

beleving van het Zuiderdiep aldus Mirna 

Bogert van Eiland Marketing/VVV Goeree 

Overflakkee.  

 

Onze vraag is of het Waterschap eens wil 

onderzoeken of het fonteinkruid weggehaald 

kan worden. Wij begrijpen dat dit een 

uitdaging kan betekenen.  

De Jong (W.), SGP 22-08-2023

28-06-2023 Twee fasen oversteekbaarheid Ik pleit in dit verband wel voor de 

oversteekbaarheid van de van de Korteweg 

kruising met de Schoutsdijk  zoals die 

dadelijk aangelegd wordt. Er komt daar een 

middengeleider in. Ik doe wel de klemmende 

oproep die middengeleider zo breed te maken 

dat die weg in twee fasen per rijbaan 

overgestoken kan worden. Dat creëert veel 

extra veiligheid voor het fietsverkeer.

Staat, SGP 07-07-2023

26-06-2023 Boeketten snijbloemen, vervolgvragen Aanstaande woensdag staat het afscheid en 

de benoeming van heemraden op de agenda. 

Hierbij is het mogelijk dat ter attentie 

bloemen worden aangeboden. Naar 

aanleiding van de antwoorden op onze 

eerdere vragen op dit dossier (ID 308), heeft 

onze fractie nog enkele vervolgvragen. Uit uw 

antwoorden blijkt dat het waterschap op de 

hoogte is van de negatieve externe effecten 

van boeketten snijbloemen, ook wanneer 

deze biologisch zijn. Het is duidelijk dat 

WSHD biodiversiteit en duurzaamheid 

belangrijk acht. Daarom de volgende vragen.  

1.In het antwoord op vraag 1 stelt u dat “er 

af en toe niet biologische bloemen gebruikt.” 

Ondanks dat u in antwoord op vraag 3 

bevestigt dat “Niet-biologisch geteelde 

bloemen brengen grote schade toe aan het 

milieu, aan de natuur en aan de 

biodiversiteit”. Bent u bereid volledig af te 

stappen van het uitdelen van niet-biologische 

bloemen? Zo nee, waarom niet?  

2.Bent u bereid om in die gevallen dat 

biologische snijbloemen niet verkrijgbaar zijn, 

te kiezen voor een 100% duurzaam 

alternatief, zoals een inheemse biologische 

potplant? Zo nee, waarom niet?  

Het antwoord op de oorspronkelijke vraag 6 

geeft een verduidelijking op de huidige 

praktijk bij WSHD. Dit is informatief maar 

geeft helaas geen antwoord op de 

oorspronkelijke vraag. Daarom een nadere 

verduidelijking en specificering van 

desbetreffende vraag.  

Canton, PVDD 07-07-2023

26-06-2023 Vissterfte Barendrecht Geacht college, is bij ons Waterschap bekend 

dat ook in Barendrecht massale vissterfte 

heeft plaatsgevonden?  Zijn hier net als in 

Rotterdam-Zuid maatregelen voor genomen 

en zou dan ook een update van de website 

kunnen plaatsvinden? Wanneer deze 

maatregelen nog niet genomen zijn: wat 

wordt de aanpak, kan dit gecommuniceerd 

worden en wat is er mogelijk om dit in de 

toekomst te voorkomen? 

 

Wiersma-den Dulk, 

PvdA

07-07-2023



22-06-2023 Oostdijk Rotterdam In Rotterdam wordt momenteel 

voorbereidingen getroffen voor de nieuwbouw 

van een grote flat. Deze flat wordt buitendijks 

gebouwd en waarbij veel zwaar vrachtverkeer 

en bouwverkeer zal plaats vinden.  Op 20 juni 

2023 is er een hoorzitting geweest van de 

subcommissie bestemmingsplannen van de 

gemeenteraad Rotterdam waar ik namens de 

wijkraad van Groot IJsselmonde en Oud 

IJsselmonde insprak. 

 

Tijdens een van de laatste landelijke 

bijeenkomst van alle waterschappen werd 

verteld dat buitendijks bouwen eigenlijk niet 

meer zou moeten. De Oostdijk is een zware 

beschermde dijk naast de rivier de Nieuwe 

Maas. Bij het Hoogwater Beschermings 

Programma is er in het verleden extra inzet 

gepleegd op deze dijk. Bij deze bouw komen 

voor de fractie van de Partij van de Arbeid de 

volgende vragen: 

 

1. Is het waterschap bekend met de bouw 

van deze flat genaamd Waterside III? 

2. En zo ja, is er onderzoek gedaan naar de 

locatie of dat dit een veilige plek is om grote 

Flats buitendijks te gaan bouwen? 

3. Is er door de gemeente Rotterdam 

onderzoek gedaan naar de gesteldheid van 

deze dijk en is het waterschap bekend dat 

daar in de toekomst veel verkeersbeweging 

zullen gaan plaatsvinden, zodat de 

betrouwbare gesteldheid van deze dijk verder 

onder druk komt te staan? 

Verbeek, PvdA 28-06-2023

19-06-2023 Jaarstukken 2022 1. Hollandse Delta loopt een risico bij de 

POP3 subsidie. Waarom co-financiert WSHD 

dit? Ik dacht dat dit bij de provincie hoort. 

(Pagina 50, 2e tabel, Co-financiering POP3) 

 

2. De bijdrage van het project gemeente 

Rotterdam. Je ziet dat Hollandse Delta voor 

66% aan de kosten bijdraagt, terwijl de 

gemeente met de aannemer een schikking 

treft. Waarom was Hollandse Delta geen 

partij terwijl ze het grootste deel moeten 

betalen? (Pagina 52, 1e tabel, Bijdragen aan 

objecten van derden (Rotterdam) 

 

3. Het risico bij Dokhaven vind ik zorgelijk 

(richtlijn stedelijk afvalwater). Er staat ook 

geen risico raming bij. Dat is zorgelijk, 

temeer omdat de Europese commissie niet zo 

soepel is richting Nederland. Op termijn zal 

Dokhaven toch moeten voldoen. Wat is nu de 

termijn als de Europese commissie niet 

instemt, en hoe wordt gepland om daarmee 

om te gaan? (Pagina 53, 1e tabel, nieuwe 

Europese richtlijn stedelijk afvalwater / 

Dokhaven:)

Groshart, Natuur 28-06-2023

19-06-2023 Personeelzaken a) is er sprake van bedrijfsonderdelen 

waarvan het functioneren onder druk staat 

door een hoog percentage inhuur? 

b) komt het voor dat de beloningsverschillen 

tussen dure inhuur krachten en medewerkers 

in vaste dienst tot gefronste wenkbrauwen of 

erger leiden? 

c) is er sprake van andere complexiteiten ten 

gevolge van de door VV-leden als hoog 

gepercipieerde inhuur? 

Winkels, CDA 28-06-2023



16-06-2023 Onderzoek Zembla/Chemours Wederom blijkt uit een onderzoek van het 

programma Zembla, dat de grondwater 

verontreiniging in het gebied van Dordrecht 

en mogelijk de Dordtse Biesbosch vele malen 

ernstiger is, dan reeds bekend is. PFAS en 

PFOA zijn in hoge mate ( l miljoen x te hoog) 

aangetroffen. In 1995 zou een 

grondwatersanering plaatsvinden, wat echter 

op niets is uitgelopen. De hoge 

verontreiniging was dus al tientallen jaren bij 

de directie bekend en toch is er doorgegaan 

en zijn werknemers en de omgeving hieraan 

blootgesteld. 

 

 De vragen die Zembla gesteld heeft, over 

o.a. gebroken PFOA leidingen, onderzoek bij 

stortplaatsen en de mate van gif in het water 

zijn op geen enkele manier beantwoord:  

De fractie van de PvdA is bezorgd over deze 

verontreiniging en de gevolgen voor de 

gezondheid voor de bewoners in en in de 

omgeving van Dordrecht. 

•Is het college op de hoogte van het 

onderzoek van Zembla? 

•Zijn recente metingen bekend van het 

grondwater en het water in de omgeving van 

Dordrecht? 

•Is uw college bereid om nader onderzoek te 

doen naar de verontreiniging door Chemours 

voormalig DuPont en in gesprek te gaan met 

de directie van dit bedrijf? 

Wiersma-den Dulk, 

PvdA

07-07-2023

16-06-2023 Chemours Valt de vestiging van Du Pont chemours 

binnen het waterschap?  Zo ja. Is het DB met 

ons eens dat deze fabriek een ernstig inbreuk 

is op de waterkwaliteit en veiligheid van onze 

leefomgeving? Pfas en Pfoa in ons water 

terecht komen en zijn gekomen? Dat om deze 

reden de fabriek eigenlijk per direct moet 

worden gesloten? Het waterschap moet 

overwegen om een schadeclaim /vervolging 

tegen het bedrijf in te dienen? 

Indien Du Pont chemours Dordrecht onder 

het waterschap Rivierenland behoort deze 

vragen aan hen door te spelen.   Graag hoor 

ik van jullie mbt tot te volgen procedure .       

Roos, JA21 07-07-2023

15-06-2023 Chemours technische vragen deel 2 Het artikel stelt: “Pas als PFOA In 2012 door 

de overheid streng wordt gereguleerd, stopt 

DuPont noodgedwongen met het gebruik van 

PFOA, maar omdat de stof vrijwel niet 

afbreekt in het milieu is de omgeving van de 

fabriek nog altijd zwaar verontreinigd met 

PFOA. Ook in het bloed van 

fabrieksmedewerkers, omwonenden en in de 

moedermelk van vrouwen die in Dordrecht 

wonen, zijn hoge concentraties van de 

gevaarlijke stof vastgesteld.  

Vorig jaar adviseerde het RIVM nog om in een 

straal van een kilometer rondom de fabriek 

geen groente of fruit uit eigen (moes)tuin te 

eten. Ook drinkwaterbedrijven trekken de 

laatste jaren aan de bel bij de overheid omdat 

PFAS moeilijk uit het drinkwater te filteren is.  

Het RIVM stelde in 2016 een norm in voor 

PFOA in het drinkwater.” 

  

20. Heeft het waterschap cijfers of een beeld 

over de omvang van de verontreinigende 

grond, buiten de straal van de 1 kilometer, in 

het gebied van het waterschap? 

21. Heeft het waterschap cijfers of een beeld 

over de omvang van de effecten van de 

milieuverontreiniging op de volksgezondheid? 

 

Klompenhouwer, 

PVDD

07-07-2023



15-06-2023 Chemours technische vragen deel 1 Toelichting: om de geschetste historie in het 

artikel in perspectief te kunnen plaatsen 

willen we graag de historie van het 

waterschap Hollandse Delta hierin weten. 

  

9. Op welk moment de afgelopen 30 jaar is 

waterschap Hollandse Delta voor het eerst 

geïnformeerd over het vervuilde grondwater 

onder de fabriek en zijn omgeving? 

10. Heeft het waterschap toen actie 

ondernomen? Zo ja, welke? Zo niet, waarom 

niet? Welke overwegingen speelden mee? 

11. Op welke momenten in de afgelopen 30 

jaar is er overleg geweest tussen het 

waterschap en Dupont/Chemours? 

12. Welke afspraken zijn toen gemaakt 

tussen Dupont/Chemours en het waterschap? 

13. Heeft het waterschap de afgelopen 30 

jaar zelf controles uitgevoerd in het 

grondwater onder de fabriek en zijn 

omgeving? Zo niet, waarom niet? 

14. Kunt u, als u de controles heeft 

uitgevoerd, de gegevens met ons delen? 

15. Kwam het waterschap toen ook op PFAS-

concentraties 75 keer hoger dan de eigen 

norm van Dupont/Chemours? 

16. Had het waterschap toen normeringen en 

hoe verhouden de gemeten concentraties 

zich, in de periode en daarna, tot deze 

normen?  

  

Dupont maakte zich begin jaren ’90 al grote 

zorgen dat de PFAS-vervuiling in het 

drinkwater terecht zou komen. 

Klompenhouwer, 

PVDD

07-07-2023

15-06-2023 Chemours politieke vragen deel 2 “DuPont beseft dan al dat als ze ‘niets doen’ 

ze in ‘toenemende mate aansprakelijk 

gesteld’ kunnen worden. DuPont schrijft zelfs 

zwart op wit dat ze op dat moment al 

aansprakelijk zijn ‘voor de afgelopen 32 jaar.’ 

Rob van Eijbergen: “Uit dit document blijkt zo 

dat het DuPont alleen maar gaat om niet 

aansprakelijk gesteld te worden. En daar 

richten ze hun hele strategie op in. Er staat in 

het document geen enkel woord over dat het 

slecht is voor de werknemers, de omwonden 

of de omgeving.””  

  

In deze quote wordt duidelijk dat Dupont 

willens en wetens gehandeld heeft en zo 

mens, dier, natuur en milieu bewust in gevaar 

heeft gebracht. 

  

6. Bent u het met ons eens dat dit Ecocide is 

en dat Dupont/Chemours direct zou moeten 

sluiten? 

7. Bent u het met ons eens dat dit Ecocide is 

en dat Dupont/Chemours hiervoor 

aangeklaagd zou moeten worden? 

8. Nu u weet dat Dupont/Chemours willens en 

wetens de wateren, de gronden, de natuur en 

het milieu van het waterschap Hollandse 

Delta bevuild heeft zulke hoge concentraties 

PFAS, gaat u daar actie op nemen en zo ja 

welke? Zo niet, waarom niet?  

Klompenhouwer, 

PVDD

07-07-2023



15-06-2023 Chemours  politieke vragen deel 1 In het artikel van Zembla, BNN-Vara d.d. 15 -

6-2023 wordt gesteld naar aanleiding van 

opgevraagde overheidsstukken dat Chemours 

(voorheen DuPont) 30 jaar geleden al wist 

dat zij het grondwater onder de fabriek en in 

de omgeving ernstig vervuilden met grote 

hoeveelheden giftige en kankerverwekkende 

PFAS.   

  

Hierbij onze politieke vragen:  

  

Er staat: “Maar de coördinator van DuPont 

schrijft dat daar ‘politieke problemen’ bij 

komen kijken. En dat als ze PFAS aantreffen 

dat ‘alleen maar geld gaat kosten’. Hij 

benadrukt dat het ‘ethisch gezien’ (the ethical 

thing to do) het beste is om metingen te gaan 

doen bij de stortplaatsen.”  

  

In deze alinea wordt gesproken over ‘politieke 

problemen’. 

  

1. Was het waterschap toen onderdeel van 

‘de politieke problemen’? 

2. Zo ja, wat was de rol van het waterschap?  

  

“Het chemiebedrijf constateert dan dat de 

PFAS-concentraties onder en rondom de 

fabriek zelfs nog hoger zijn dan midden jaren 

’90. Milieuchemicus Chiel Jonker: “Wat ze dan 

direct aan PFAS onder de fabriek meten zijn 

concentraties die een miljoen keer hoger 

liggen dan de concentraties die we nu in de 

rivier naast de fabriek meten. 

Klompenhouwer, 

PVDD

07-07-2023

14-06-2023 Participatiebanen Wat is de score van WSHD op het terrein van 

de participatiewet/-banen? Hoe is het met 

inclusiviteit van ons personeel, dus mensen 

met een achterstand van de arbeidsmarkt? 

Wiersma-den Dulk, 

PvdA

28-06-2023

14-06-2023 Jaarstukken 2022 op pagina 91, bij de immateriële vaste activa 

staat een fors bedrag, bijna € 52 mln, bij de 

post ‘Afsluiten geldleningen en het saldo van 

agio en disagio’. Graag wat meer uitleg wat 

dit bedrag is.

van Buuren, BVNL

14-06-2023 SVHW Vraag: In de gewijzigde begroting 2023 van 

SVHW wordt een deelnemersbijdrage voor 

WSHD van 11 K voordelig gepresenteerd. In 

het VV-voorstel wordt gesproken over een 

nadeel van de deelnemersbijdrage van 500K. 

Kan dat toegelicht worden.   

Struik, Ongebouwd 28-06-2023

13-06-2023 Jaarstukken 2022 / Feyenoord-City vs Roseknoop In plaats van uitstel wordt er definitief 

afgezien van Feyenoord-city, dat kan dus zo 

worden aangepast in de jaarstukken. Wat is 

de relatie met de nieuw aan te leggen 

Roseknoop in relatie tot de waterkering 

aldaar? Of is dat een apart traject? Welke 

eisen legt het waterschap daar neer?  

Verbeek, PvdA 28-06-2023

13-06-2023 Jaarstukken 2022/ waterschapsverordening Zie pagina 18 Jaarstukken 2022: voor de 

herziening van de legger waterkeringen is een 

pilot uitgevoerd om zo beter de benodigde 

middelen en doorlooptijd te kunnen 

inschatten. Dit is een vrij forse opgave en zal 

nog doorlopen in de komende jaren. Dan is 

de vraag: wat betekent dat voor de 

waterschapsverordening in het kader van de 

omgevingswet, want die gaat daar 

ingeschoven worden? En we weten dat 

sommige delen van die 

waterschapsverordening nog niet up-to-date 

zijn, wat gaat het college daaraan doen?

van der Horst, 

WaterNatuurlijk

28-06-2023

13-06-2023 Eco-regeling/Korteweg Heeft het project Korteweg gevolgen voor de 

eco-regeling? 

 

Precieze vraag: Kan het fietspad met de 

wilgen en de natuurvriendelijke oevers 

ingebracht worden als landschapselementen 

voor de eco-regeling?  

van der Horst, 

WaterNatuurlijk

28-06-2023

13-06-2023 Fiets-/looppad Lange Eendragtsweg Komt er bij of langs de Lange Eendrachtsweg 

een apart fietspad of wandelpad bij het 

opknappen van de Lange Eendrachtsweg in 

september?

Vos, BBB 28-06-2023

12-06-2023 calamiteitencontainer Er is onlangs een grote witte 

calamiteitencontainer geplaatst op Rozenburg 

bij de werkzaamheden voor de 

Blankenburgverbinding van Baak en WSHD. 

Wat is dit voor container? 

Oosterlee, WPHD 28-06-2023



12-06-2023 Droogte duingebied Vraag in vragenronde: in verband met de 

steeds grotere droogte, wat doet het 

waterschap aan opgangen en bebording in 

het duingebied om brandgevaarlijke situaties 

uit te sluiten. Doen we daar wat aan?   

 

Beantwoording en toezegging Jan: 

Vorig jaar brand op de punt bij Brouwersdam. 

Toen was de hulpverlening heel snel en goed, 

er is toen water onttrokken aan Kilhaven. We 

hebben toen alle procedures weer goed 

gecheckt. Op dit moment geen aanvullende 

maatregelen. Of we nu in de informatie nog 

aanvullende zaken doen, bij mijn weten niet, 

maar daar kom ik op terug. 

Steehouwer, HDN 28-06-2023

12-06-2023 Aquon/metingen In Zeeland zou Bisfenol A in het water zijn 

aangetroffen, meet Aquon dit ook in ons 

gebied en wat zijn de waardes?

Zaalen, JA21 28-06-2023

12-06-2023 Aanpak korteweg Hierbij heb ik twee vragen over het  

Korteweg. 

Ik denk zelf dat ik het te laat indien maar als 

het mogelijk is om het te beantwoorden heb 

je mij goed geholpen . 

Vraag 1 . Wat houd voorkeur variant 4+ in en 

welke verschillende varianten zijn er en of 

waar kan ik het lezen of vergelijken.? 

Vraag 2 ik zou graag het betsaande wijze 

korte weg van tekening en het nieuwe willen 

vergelijken . Zijn er tekeningen met duidelijke 

legenda aanwijzingen .? Waar wat gaat 

veranderen . 

Als het vragen niet duidelijk genoeg zijn mag 

je mij altijd bellen voor mondelinge toelichten 

. 

Kumas, WPHD 13-06-2023

06-06-2023 Legger ter inzage  De fractie van BBB nam kennis van het 

nieuwsbericht https://www.wshd.nl/ontwerp-

legger-ter-inzage  

 

De toelichting vermeldt over de 

inspraakprocedure het volgende: 

De Provinciale Omgevingsverordening schrijft 

voor dat voorafgaand aan vaststelling van de 

legger een inspraakprocedure wordt 

doorlopen. Belanghebbenden krijgen 

daardoor de gelegenheid om te controleren of 

alle gegevens goed zijn opgenomen in de 

legger en kunnen zienswijzen indienen. Op de 

gegevens die te maken hebben met ligging, 

typering en afmetingen van 

waterstaatswerken staat standaard geen 

bezwaar en beroep open: belanghebbenden 

hebben daarop al bij het verlenen van de 

vergunning bezwaar kunnen maken. Voor het 

toewijzen van de onderhoudsplicht en het 

aanwijzen van beschermingszones en 

waterbergingen staat wel bezwaar en beroep 

open, omdat de vaststelling hiervan impact 

heeft op de omgeving die daar niet eerder 

over in verweer kon. 

 

De bekendmaking van deze 

inspraakprocedure heeft behalve in dit 

nieuwsbericht mogelijk alleen op de website 

www.officielebekendmakingen.nl 

plaatsgevonden. Om belanghebbenden te 

bereiken vragen wij de bekendmaking ook op 

de waterschapspagina van de huis-aan-

huisbladen te vermelden en de 

van der Eijk, BBB 13-06-2023



05-06-2023 Watersysteem en watergangen Geacht College, 

Wij zien in ons gebied op verschillende 

plekken een toename van het verhard 

oppervlak. Op bedrijfsterreinen, maar nu ook 

bij de aanleg van een nieuw fietspad bij ’s-

Gravendeel. Extra verharding heeft effecten 

op ons watersysteem voor wat betreft de 

capaciteit. Bij dat werk zien we geen 

verruiming van de watergang. In tegendeel 

de capaciteit wordt nog verminderd door het 

plaatsen van beschoeiingen. 

Vragen: 

Is het waterschap bij dat soort 

ontwikkelingen betrokken? 

Wat is het beleid bij de toename van verhard 

oppervlak? 

Kan het waterschap bij dergelijke 

ontwikkelingen bergingscapaciteit eisen? 

 

Verder zien we in ons gebied op diverse 

plekken nieuwe watergangen verschijnen. Ze 

worden aangelegd door andere overheden en 

ook wel door WSHD. De inrichting van de 

watergangen die wij gezien hebben voldoen 

nergens aan de voorwaarden voor een 

gezond watersysteem. Ze hebben steile 

oevers, de waterdiepte is te beperkt en er is 

geen ruimte voor oeverplanten. Dit terwijl het 

volgens ons logisch zou zijn om de 

verbetering van het systeem te beginnen bij 

nieuw aan te leggen watergangen. 

Verder zien we in ons gebied op diverse 

plekken nieuwe watergangen verschijnen. Ze 

worden aangelegd door andere overheden en 

Kievit, Natuur 28-06-2023

24-05-2023 Patrouillevaartuig Kan het nieuwe patrouillevaartuig ook voor 

handhaving op vervuiling en lozing ingezet 

worden? 

Wiersma-den Dulk, 

Heemraad

13-06-2023

24-05-2023 Opvolging RKC-rapport investeringen In de Verenigde Vergadering van 24 mei 

2023 zijn naar aanleiding van het agendapunt 

‘ RKC-rapport Investeringen’ diverse vragen 

gesteld en suggesties gedaan hoe met de 

aanbevelingen om te gaan en hoe deze 

verder vorm te geven. Aan de heemraad is 

gevraagd hiervoor zo spoedig mogelijk een 

voorstel te doen. 

 

13-06-2023

24-05-2023 Maaien bij het scheur Wanneer wordt er gemaaid bij het Scheur bij 

Rozenburg? Er zit daar veel biodiversiteit die 

behouden moet blijven

De Sutter-Besters, 

HDN

13-06-2023

23-05-2023 Staalslakken Zie bijlage 

 

Hierbij mijn vraag aan u en eenieder: wat 

gaat Wshd doen om deze zaak op te lossen? 

(zie bijlage). 

Wat heeft Wshd al eerder aan deze zaak 

gedaan en welke boetes kan Wshd aan de 

vervuiler opleggen? 

Ik begrijp dat het niet meer lukt om voor 

morgen een antwoord te hebben maar zie 

deze zaak graag terug op de agenda van de 

VV in juni 2023. 

 

De Sutter-Besters, 

HDN

24-05-2023

22-05-2023 Berkenrijspad Oostvoorne Tijdens de 2-daagse in Zwijndrecht is er 

volgens mij tijdens een van de presentatie's 

vermeld dat er een project gestart zou 

worden aan het Berkenrijspad Oostvoorne. 

Hoe kom ik erachter wat hier gaat gebeuren? 

De watergang die daar loopt, zit namelijk met 

grote regelmaat verstopt en dan loopt het 

voorliggende gebied vol. 

Sjoukes, WPHD 13-06-2023



14-05-2023 Bloemen bij gelegenheden WSHD Schriftelijke vragen Uitreiken bloemen bij 

gelegenheden WSHD  

Niet-biologisch geteelde bloemen zijn – 

economisch gezien - luxe wegwerpartikelen. 

Ze brengen enorme schade toe aan het 

milieu, aan de natuur en aan de biodiversiteit, 

zowel hier als in het buitenland. De oorzaak 

hiervan ligt in het veelvuldig gebruik van 

landbouwgif en kunstmest. Deze stoffen 

spoelen uit in het omgevings- en grondwater. 

Verder wordt veel energie gebruikt in het 

geval van kasverwarming met gas en worden 

er grote afstanden afgelegd bij het transport 

door vliegtuigen. Voorts zijn 

verpakkingsmaterialen veelal niet biologisch 

afbreekbaar.   

Naar aanleiding van het bovenstaande heeft 

de fractie Partij voor de Dieren de volgende 

vragen:  

1.Zijn de bossen bloemen, die bij 

gelegenheden worden uitgedeeld door het 

waterschap, biologisch geteeld? Zo ja, waar 

worden deze dan ingekocht? Zo nee, waarom 

niet?  

2.Overweegt u om biologisch geteelde 

boeketten of andere natuurvriendelijke 

alternatieven te gebruiken om uit te delen bij 

gelegenheden?  

3.Niet-biologisch geteelde bloemen brengen 

grote schade toe aan het milieu, aan de 

natuur en aan de biodiversiteit vanwege het 

veelvuldig gebruik van landbouwgif en 

kunstmest. 

Bent u met ons van mening dat het 

Klompenhouwer, 

PVDD

17-05-2023

10-05-2023 1e Begrotingswijziging/ dekking Volgens artikel 4.26 Waterschapsbesluit moet 

de dekking en bestemming worden vermeld. 

Het besluit voldoet hier niet aan.  

Roos, JA21 17-05-2023

09-05-2023 Vragen van burger Uit de Vragenronde: In de 8 jaar dat ik 

werkzaam ben in het waterschap zijn er 

regelmatig vragen van burgers. Er is in ieder 

geval een burger geweest, geanonimiseerd 

bij de ingekomen stukken, die daar vragen 

over heeft gesteld. Wij hebben participatie 

hoog in het vaandel staan, maar toch ook de 

vraag wanneer dit nu eindelijk wordt 

opgelost?

Verbeek, PvdA 13-06-2023

09-05-2023 Landelijke handhavingsstrategie omgevingsrecht Vraag in de Vragenronde: naar aanleiding van 

de bijlage een landelijke 

handhavingsstrategie omgevingsrecht LHSO. 

Het doel is de omgevingskwaliteit te 

verbeteren, maar het doorlezende lijkt het 

doel meer om te bestraffen. In de luchtvaart 

heb je het concept ‘just culture’. Kort gezegd, 

wordt volgens just culture niemand bestraft 

als er geen sprake is van opzet of grove 

nalatigheid. De gedachte erachter is dat 

betrokken personen dan sneller 

veiligheidsproblemen melden en daarvan kan 

worden geleerd. Mijn vraag zou zijn: zou het 

ook niet te overwegen zijn als waterschap 

meer vanuit die insteek te gaan handhaven? 

Omdat je volgens mij dan op die manier 

eerder je doel zal bereiken dan met opsporen 

en bestraffen. Dat zou ik het college mee 

willen geven. 

De Geus, 

Ongebouwd

13-06-2023

09-05-2023 Mondelinge mededeling renovatie gemaal Oudenhoorn 

- einde levensduur

Lagerwaard/BBB: Ik heb een vraag over 

hetzelfde onderwerp. Technische levensduur 

is een fictief jaartal, door goed onderhoud 

kan dit in feite overschreden worden. Tenzij 

er andere redenen zijn, zoals bijv. capaciteit 

of regelgeving. Wat was hier het probleem, 

waarom moet het gemaal gerenoveerd 

worden, is dit daadwerkelijk einde levensduur 

of een andere redenen? Heemraad Gerts 

geeft aan dat het levensduur is, maar zegt 

toe dit nog precies uit te zoeken en komt er 

op terug. 

Lagerwaard, BBB 17-05-2023

09-05-2023 Mondelinge mededeling renovatie gemaal Oudenhoorn 

- capaciteit

Van der Eijk/BBB: ik heb een vraag over 

bijlage 1 bij het verslag van de commissie 

water van 30 januari; de mondelinge 

mededeling van heemraad Gerts over Gemaal 

Oudenhoorn. Is de renovatie een 

aanleiding/moment om de capaciteit nog 

eens tegen het licht te houden? Heemraad 

Gerts zegt toe de capaciteitsmeting na te 

gaan en daarop terug te komen. 

van der Eijk, BBB 17-05-2023



03-05-2023 Vertrouwelijkheid investeringsvoorstellen 1.Kan D&H/de organisatie inzichtelijk maken 

of, en zo ja welke andere waterschappen de 

financiële bijlage van investeringsvoorstellen 

vertrouwelijk behandelen?  

2.Hebben wij een manier waarop wij de 

effecten van het vertrouwelijk behandelen 

van de investeringsvoorstellen meten? Zo ja, 

welke/hoe? Zo nee, waarom niet? 

Winkels, CDA 13-06-2023

03-05-2023 Brief over fietssuggestiestroken Klopt dat deze stroken inderdaad meermaals 

aangebracht zijn, maar vrij snel weer 

vervagen. 

Momenteel is de staat hiervan opnieuw 

slecht. Wanneer wordt deze opnieuw rood 

geschilderd? 

Tijd om aan de slag te gaan met de 

voorgenomen aanpassingen.  

Wat is de status van het project Korteweg? 

De Jong (W.), SGP 17-05-2023

03-05-2023 Realisatie Huisvestingsplan Voorne-Putten-Rozenburg 

en Goeree Overflakkee

Staat het dijkmagazijn de kust in Ouddorp nu 

op voor Desinvesteren of Afstoten? 

Uit de stukken is dat niet helemaal 100% 

duidelijk. In dit stadium afstoten lijkt ons niet 

verstandig.  

Nu steunpunt Goedereede op termijn komt te 

vervallen stellen we voor aan te kijken hoe 

het lopen gaat als alles in Oude-Tonge 

gevestigd zit.  

Daarnaast is deze bijzondere locatie nooit 

meer terug te krijgen na verkoop. 

De Jong (W.), SGP 17-05-2023

24-04-2023 Beverburcht Numansdorp Recent is een beverburcht aangetroffen in de 

Oostmolendijk (regionale waterkering) in 

Numansdorp. Het talud bleek verzakt. 

Hollandse Delta verwijderde de burcht en 

startte de herstelwerkzaamheden, waarbij 

nog deze week bevergaas is geplaatst. Deze 

werkzaamheden zijn een ernstige verstoring 

in het leven van de bevers. De moment van 

deze werkzaamheden is extra opvallend 

omdat bevers een draagtijd kennen van 3½ 

maand waarbij tussen april en juli de jongen 

worden geboren. Deze burcht werd dus 

hoogstwaarschijnlijk bewoont door 

pasgeboren bevers en/of zwangere bevers. 

Naar aanleiding van het bovenstaande heeft 

de Partij voor de Dieren de volgende vragen: 

1.Wanneer en op welke wijze kwam het 

waterschap op de hoogte van de 

aanwezigheid van een beverburcht in de 

Oostmolendijk (Numansdorp)? 

2.Wanneer is het besluit genomen door het 

college van D&H om deze beverburcht te 

verwijderen? 

3.Op 24 juni 2020 is de VV op de hoogte 

gesteld van het besluit van het college op 5 

mei van dat jaar om in te stemmen met het 

beverprotocol. 

Is bij onderhavig besluit het “Stroomschema 

Beverprotocol” gevolgd? Zo nee, waarom 

niet? 

4.In het geval van een burcht in een 

waterkering die als onacceptabel wordt 

gekwalificeerd is de eerste stap conform het 

stroomschema: "ontmoedigen". Op welke 

Canton, PVDD 17-05-2023

17-04-2023 Fractiekamers Vanuit onze fractie de vraag:  kunnen we bij 

wshd fractiekamers inrichten? Gemeenten en 

provincie hebben die ook, zijn ’s avonds ook 

open tbv de fracties.

Van Oorschot, VVD 17-05-2023

14-04-2023 Testdijken Ik ben benieuwd of wij als Waterschap of in 

Unie verband testdijken hebben?  

Of zijn de enige proeven/testen degene die 

we in de Hedwigepolder hebben gedaan?  

Winkels, CDA 21-04-2023



06-04-2023 Anti afhaaksubsidie Naar aanleiding van het artikel “Is het einde 

van de anti-afhaaksubsidie in zicht” hebben 

wij als fractie(s) enkele 

technische vragen. Voor onze fracties staat 

een verbetering van de waterkwaliteit altijd 

voorop. Daarnaast zien we als 

fracties dat er technische en/of financiële 

argumenten kunnen zijn om de vuillast van 

een bepaald bedrijf te behouden. 

Graag zouden wij daarom meer willen weten 

over de stand van zaken bij Waterschap 

Hollandse Delta op dit punt. 

Naar aanleiding van bovenstaande enkele 

vragen: 

1. Is het waterschap reeds bekend met het 

nieuws zoals gepresenteerd op h2o-

waternetwerk? 

https://www.h2owaternetwerk.nl/h2opremiu

m/is-het-einde-van-anti-afhaaksubsidie-in-

zicht 

2. Maakt het waterschap gebruik van deze 

regeling om te voorkomen dat bedrijven 

ervoor kiezen hun eigen 

afvalwater (verder) te zuiveren? 

a. Zo ja, welke consequenties zou het 

afschaffen van de genoemde regeling hebben 

voor Waterschap 

Hollandse Delta? En ziet het Waterschap 

hierin een risico? 

b. Welke bedrijven in ons gebied hebben een 

dergelijke of soortgelijke regeling en 

waarom? 

c. Zo nee, op welke (andere) manieren 

stimuleert het waterschap om een (gewenste) 

Wiersma-den Dulk, 

Heemraad

21-04-2023

06-04-2023 Renovatie / vernieuwing gemaal Eendrachtsdijk in 

Stellendam

Namens een burger:  

Het Waterschap heeft de opdracht verstrekt 

aan de aannemer voor de renovatie / 

vernieuwing van het gemaal aan de 

Eendrachtsdijk te Stellendam. De aannemer 

is volop bezig. Nu zijn er onder het wegdek in 

de dijk stalen leidingen gelegd, om pomp 

capaciteit te hebben.  Nu heb ik een vraag: is 

er over nagedacht om enkele leidingen in de 

dijk te laten liggen als de werkzaamheden 

gereed zijn? Zodat, als er zich een situatie 

voordoet van hevige regenval dat er snel en 

adequaat gehandeld kan worden met extra 

pompen om Stellendam droog te houden. Bij 

het Wapen van Stellendam is namelijk het 

laagste punt van het dorp.  

 

De Jong (W.), SGP 03-07-2023

03-04-2023 Ecoregelingen Gemeenschappelijk Landbouwbeleid Het Waterschap Scheldestromen heeft 

onderstaand bericht op haar site geplaatst: 

‘Waterschap verleent medewerking aan 

ecoregelingen. 

Waterschap Scheldestromen geeft 

toestemming aan agrariërs om in 2023 sloten 

aan te dragen voor de ecoregelingen. De eco-

regelingen zijn onderdeel van het 

Gemeenschappelijk Landbouwbeleid (GLB) 

waarbij 

agrariërs bovenop de basispremie subsidie 

kunnen verkrijgen door extra maatregelen te 

nemen op het gebied van water, landschap, 

klimaat, bodem en lucht en biodiversiteit. 

Door medewerking te verlenen acht het 

waterschap de kans groter dat agrariërs 

maatregelen nemen die ook bijdragen aan 

waterschapsdoelen op het gebied van met 

name waterkwaliteit en ecologie.’ Bron: 

https://scheldestromen.nl/eco-regelingen 

 

Is het College bereid op korte termijn deze 

regeling, zoals toegepast door het 

Waterschap Scheldestromen, ook van 

toepassing te verklaren voor het werkgebied 

van ons Waterschap Hollandse Delta? 

Zodat grondgebruikers binnen ons 

werkgebied ook in 2023 van deze regeling 

gebruik kunnen maken. 

De Geus, 

Ongebouwd

21-04-2023



03-04-2023 Schade souterrains Dordrecht Hierbij doe ik u de informatie toekomen, van 

betreffende bewoner in Dordrecht n.a.v. de 

vragenronde VV op 29 maart jl. Bewoner is 

op de hoogte, dat ik de informatie doorstuur 

en toevallig heeft hij ook gisteren een brief 

van het Waterschap gekregen over zijn zaak 

onder nummer U2305179.  Er is dus nu 

contact, maar ik hoop, dat de afhandeling 

voortvarend ter hand wordt genomen, om 

duidelijkheid te geven. In de bijlage treft u de 

brief vanuit het Waterschap aan en het 

Expertiserapport. Onderstaand informatie per 

mail, die aan onze fractie is gericht. 

 

Zie bijlagen voor meer info

Wiersma-den Dulk, 

PvdA

21-04-2023

30-03-2023 Gemeenschappelijk landbouwbeleid Vraag van BBB: 

Thans is actueel de opgave van percelen door 

landbouwers in het kader van het 

Gemeenschappelijk Landbouwbeleid (GLB). 

Onderdeel van het nieuwe 

Gemeenschappelijk Landbouwbeleid (GLB) 

zijn de eco-regelingen. Bij deelname aan de 

eco-regeling in het nieuwe GLB nemen 

bedrijven maatregelen op het gebied van 

biodiversiteit, bodem en lucht, klimaat, 

landschap en water. Daarmee wordt een 

bijdrage geleverd aan waterschapsdoelen op 

het gebied van waterkwaliteit en ecologie.  

Sloten kunnen daarbij als 

landschapselementen worden opgegeven met 

toestemming van de eigenaar / beheerder. 

Het waterschap Scheldestromen heeft deze 

toestemming verleend voor alle sloten in haar 

beheersgebied. Zie het bericht Waterschap 

geeft toestemming voor ecoregelingen: 

https://scheldestromen.nl/eco-regelingen 

 

Graag leg ik aan u voor eveneens 

toestemming te verlenen voor alle sloten / 

watergangen die in eigendom / beheer zijn 

van het waterschap Hollandse Delta. 

 

van der Eijk, BBB 21-04-2023

29-03-2023 Vervolgvragen last onder dwangsom 

gewasbescherming

Naar aanleiding van de eerdere schriftelijke 

vragen: 

- indringende vraag: wil het college nog eens 

zorgvuldig kijken naar het gelopen proces, 

- hoe het gegaan is en hoe het vervolg eruit 

ziet

Van Oorschot, VVD 17-05-2023

22-03-2023 Handhavingsbeleid In de antwoorden wordt gesproken over een 

handhavingsstrategie. Waar kan ik die 

vinden? 

 

Kievit, Natuur

16-03-2023 Beheer riet langs de Waal in Rijsoord Nu toch even een detailvraag. Ik zie dat er in 

de Waal aanstalten worden gemaakt om riet 

te gaan maaien door aannemer van Rijswijk. 

Daarover heb ik een aantal opmerkingen. 

1.In september 2022 is al een groot deel van 

het riet geklepeld ten behoeve van  de 

gondelvaart. Dat riet komt net weer op. 

Wordt dat nu nogmaals gemaaid? 

2.Het tijdstip om riet te maaien is erg 

ongelukkig. De temperaturen zijn hoog en 

broedseizoen is begonnen (1e kievistei is al 

gevonden) ook al begint dat officieel 15 

maart. Waarom wordt er zo kort voor (in) het 

broedseizoen gemaaid? 

3.Er gaan geruchten dat de unieke riet-en 

bramenkraag in de bocht van de Waal 

verwijderd gaat worden. Dat is een rijke 

broedplek voor de kneu en is eeuwig zonde 

als dit wordt verwijderd. Deze wilgenstruiken 

en bramen staan er ook al een halve eeuw en 

niemand heeft daar last van. Dit schijnt onder 

beheer van het waterschap te vallen. Kun jij 

aangeven of hier gewerkt gaat worden of dit 

een slechts een gerucht? 

4.Hoe past dit beheer in de groenvisie? 

Groshart, Natuur 21-04-2023



13-03-2023 Last onder dwangsom 1 Bent u bekend met de vooraankondigingen 

‘Last onder dwangsom’ zoals verzonden aan 

een aantal agrarisch ondernemers in het 

WSHD gebied? Hoeveel van dergelijke 

brieven zijn verzonden? Wat bedoelt u met 

‘regelmatige’ ‘forse’ overschrijdingen van 

gewasbeschermingsmiddelen? Welke 

middelen, welke locaties, op welke 

momenten?  

2 hoe zijn de monsternames geschied en hoe 

betrouwbaar zijn de uitslagen? Mij is een 

melding bekend dat 

gewasbeschermingsmiddelen worden 

gevonden op een spiksplinternieuw erf. Hoe 

verklaart u dat? 

3 Welk proces is gevolgd vooraf aan vermeld 

schrijven? Heeft algemene en individuele 

voorlichting plaatsgevonden en zo ja 

wanneer? Zijn gesprekken gevoerd met de 

betrokken ondernemers? Mij is een melding 

bekend waarbij de ondernemer van niets 

weet. 

4 Ondernemers voelen zich overvallen door 

de sterk juridisch getinte aanschrijving. Als er 

een probleem is hebben ondernemers tijd 

nodig om oplossingen te realiseren. Gezien de 

aard van de problematiek kan die periode 

jaren betreffen. Heeft het waterschap 

oplossingen beschikbaar en die besproken 

met ondernemers? Zijn realistische en 

betaalbare oplossingen uberhaupt mogelijk? 

Is het waterschap bereid mee te financieren? 

Waarom begint u in dit stadium al met de 

dreiging van een dwangsom? 

Van Oorschot, VVD 21-03-2023

23-02-2023 Baggerdepot Zuidpolder Ik heb een opmerking over de Zuidpolder 

waar vorig jaar baggerdepot is gestort. Naast 

dat zo'n 3 weken geleden een jongen vastzat 

in één van de reservoirs (drijfzand) is ook erg 

veel vuil zoals plastic te zien in de reservoirs. 

Evenals veel andere wandelaars stoor ik mij 

daar enorm aan. Ik vraag mij dan ook af of 

dit nog wordt opgeruimd of schoongemaakt? 

Ook zou het handig zijn om het gebied af te 

zetten en te waarschuwen voor drijfzand 

(effect) gevaar. De hekken staan open nu er 

mest wordt uitgereden en met mooi weer 

meer kinderen te vinden zijn in de Zuidpolder. 

  

Ik hoor graag van welke oplossingen al dan 

niet op korte termijn  gerealiseerd kunnen 

worden. 

Rijsdijk, Heemraad 21-03-2023

17-02-2023 Veiligheid dijken nabij Haringvliet n.a.v. van de herdenkingen Watersnood en 

#welke dijk beschermt mij, bereikte mij een 

vraag van een bewoner, die wees op een 

rapportage uit 2014. Bij het nazoeken in 

Ibabs, heb ik echter nog geen duidelijke 

gegevens kunnen achterhalen, die ingaan op 

dit rapport van 9 jaar geleden. En voordat ik 

technische vragen stel, zou ik eerst willen 

vragen waarnaar ik zou kunnen verwijzen, 

wat wel is gebeurd. Waarschijnlijk ook voor 

Rijkswaterstaat?  Ik heb in dit bericht ook 

enkele passages aangehaald uit het 

Dijkkringrapport,  hierbij de link 

https://www.helpdeskwater.nl/publish/pages/

135887/d3_dijkringrapport_20_def.pdf 

  

Mijn vragen zijn: 

•In 2014 is een onderzoek uitgevoerd 

Overstromingsrisico Dijkkring 20 Voorne 

Putten, waar een aantal faalkansen zijn 

geinventariseerd. Is dit rapport bekend in 

onze organisatie? Zo ja: Het betreft risico's 

van de dijkvakken DV12 (Oudenhoornse 

Zeedijk), DV18 (Krommedijk), DV22 

(Schuddebeursdijk), DV25 (Aaldijk) en DV36 

(Brielse Maasdijk). Zijn deze verbeterd zoals 

aanbevolen in rapport 2014? 

•Dijkvak12 in dijkring 20:  is deze voldoende 

hoog bij hoog water uit de Maas of een 

calamiteit aan de Haringvlietdam? 

•Is het Kanaal van Voorne al voldoende hoog 

aan beide zijden en is deze voldoende hoog 

om bergingscapaciteit te garanderen bij een 

doorbraak van een dijk in dijkvak 12? 

Wiersma-den Dulk, 

Heemraad

21-03-2023



15-02-2023 Wilgenbeschoeiingen Kome/WPHD: Ik heb al eerder aandacht 

gevraagd voor kunststof en hardhout bij 

beschoeiingen. Ik zag berichten over 

toepassing wilgen en het enthousiasme van 

WSHD en Heemraad Geldhof. Ik zou graag 

exact willen weten waar het is, hoe dat 

gebeurt en welke andere onderzoeken 

gepleegd worden. Omdat het in mijn optiek 

allemaal veel te traag gaat. U mag hier ook 

later op terugkomen

Kome, WPHD

13-02-2023 Administratieve wijziging peilbesluiten 2028 Ik zou graag het besluit van de VV krijgen 

waarin besloten is tot administratieve 

wijziging. In de nota staat dat dat in 2018 

besloten is. Helaas kan ik de besluiten van 

2018 zelf niet inzien. Daarom zou de tekst 

van dit besluit graag zsm ontvangen.

Groshart, Natuur 14-02-2023

06-02-2023 Waterverordening Bij de behandeling van de Waterverordening 

in de VV van 7 december heeft Water 

Natuurlijk een akkoord gegeven met 

stemverklaring;  

Kernpunt: bij 1 op 1 overnemen van de Keur 

missen we kansen om verbeteringen door te 

voeren.. Vanwege de tijdsdruk in verband 

met de datum van invoering van de 

Omgevingswet moeten we echter wel 

instemmen. 

Nu de Omgevingswet opnieuw is uitgesteld 

naar 1 januari 2024 is er alsnog enige tijd om 

verbeteringen door te voeren. 

 

De uitdagingen die voor ons liggen vereisen 

echter dat we kansen tot verbetering zo snel 

mogelijk pakken. Andere waterschappen 

doen dat wel. 

In het Hoogheemraadschap van Rijnland  

heeft men bijvoorbeeld de kans gegrepen om 

voor gebiedsontwikkeling van meer dan een 

halve hectare de eis te stellen dat dit gebeid 

een extreme neerslag van 90 mm in 24 uur 

aan kan. Hollandse Delta mag niet 

achterblijven. 

Water Natuurlijk heeft daarbij de volgende 

overwegingen: 

-Er is een enorme bouwopgave 

-De tijd tussen initiatief en realisatie van een 

bouwproject is gemakkelijk 10 jaar 

-Indien verouderde normen worden opgelegd 

zal de wateropgave worden afgewenteld op 

bestaand gebied, dat per definitie niet is 

ingericht voor extreme regenbui. 

Mollema, Water 

Natuurlijk

14-02-2023

01-02-2023 antwoord naar inwoners Na meerdere vragen krijgt een inwoner 

standaard antwoord van een jurist. Waarom 

gebeurd dit?

Stehouwer, CDA 14-02-2023

01-02-2023 huisvesting Kunt u het verschil inzichtelijk maken tussen 

de aangehouden motie van 7 december 2022 

en de bestuurlijke informatiebrief over de 

huisvesting in het Schap en het 

Waterschapshuis.  

Kome, WPHD 14-02-2023

01-02-2023 Management Letter 2022 WSHD Op blz. 31 staat een rood kruis. Waarom is de 

werkinstructie nog niet gemaakt?

Kievit, Natuur 07-02-2023

01-02-2023 Instellen Programmabrede Risicokredieten (PBRK) Het voorgestelde besluit is volgens mij al 

eerder door de VV en het college van D&H 

genomen zijn. Kunt u dit nazoeken?

Kome, WPHD 14-02-2023

01-02-2023 Koersdocument Natuurorganisaties zijn twee keer uitgenodigd 

voor een gesprek over het 

consultatiedocument terwijl andere 

organisaties maar één keer zijn uitgenodigd. 

Vanwaar?   

Van Oorschot, VVD

31-01-2023 Biodiverse dijken 1. Wilt u nogmaals kijken naar de vragen 

over het zaaien van een talud van Rhoon met 

een inheems kruidenmengsel? Volgens onze 

informatie wordt er degelijk maatregelen 

genomen om een bloemrijke dijk te maken. 

Tevens stelt u dat er geen beleid zou zijn. Er 

zijn welk KPI’s opgesteld dus die informatie 

lijkt ons ook onjuist. 

2. Bent u bereid om voor de volgende 

commissie WWV het uitsterfbeleid van bomen 

bij waterkeringen te agenderen. 

  

Kievit, Natuur 14-02-2023

31-01-2023 Nevengeulen aan de maas Rijkswaterstaat plannen heeft om 

nevengeulen aan de Maas te maken. Is het 

waterschap hierbij betrokken?

Kweekel, GWK 14-02-2023

30-01-2023 Vrijmaken vervangingsinvestering waterketen 01-2023 Waarom kan het extra benodigde krediet voor 

het ondergrondse leidingwerk op rwzi 

Dordrecht niet gehaald worden uit het 

raamkrediet K2020-051 Huis op Orde 2020 

jaarschijf 2023? 

De Jong (G.), CU 14-02-2023



30-01-2023 Mondelinge mededeling Gemaal Oudenhoorn Doornbos/Gebouwd: wat betreft deze 

aanbiedingen: is dit een vast contract of zijn 

dat reimbursables voor de kosten die de 

aannemer maakt? Heemraad geeft aan dit te 

laten weten.

Doornbos, 

Bedrijfsgebouwd

21-03-2023

30-01-2023 Sluisjesdijk - realisatie pre-projectfase tot nu Wat is er precies financieel gerealiseerd in de 

pre-projectfase tot nu? 

De Jong (G.), CU 14-02-2023

30-01-2023 Sluisjesdijk - realisatie 1.0 Wat is er precies financieel gerealiseerd van 

de 25 mio naar aanleiding van de ALM 

Sluisjesdijk, waarover de VV in 2015 heeft 

besloten?

De Jong (W.), SGP 14-02-2023

20-01-2023 Peilbesluiten Peilbesluiten: is het mogelijk ter 

verduidelijking,  om  een/ de 

verdringingsreeks Watertekort op te nemen 

waarbij aangegeven wordt wat het kantelpunt 

is voor het waterpeil?

Wiersma-den Dulk, 

PvdA

14-02-2023

20-01-2023 Sluisjesdijk Bestaat het investeringskrediet als 

voorbereidingskosten uitsluitend uit 

personeelskosten voor rapportages? 

Wiersma-den Dulk, 

PvdA

14-02-2023

20-01-2023 Vervangingsinvestering Waterketen U geeft aan een extra krediet nodig te hebben 

voor het vervangen van aansluitingen en 

verzakt leidingwerk. 

•Wat is de oorzaak van deze verzakking en 

komt dit  en is er kans dat dit ook nog in 

andere wijken kan voorkomen? 

•Is er een vaste afspraak hoe de verdeling 

van de kosten plaats vindt en zo ja, hoe is die 

verdeling? 

Wiersma-den Dulk, 

PvdA

14-02-2023

18-01-2023 Aanvullende vragen Wateroverlast Aanvullende vragen: 

Case studie Zuid-Holland: 'Analyse 

grootschalige wateroverlast' (deltares.nl) 

In bovenstaand rapport van 22 december is 

ook een analyse van een heel extreme bui 

gemaakt. 200 mm in 48 uur.  

Water Natuurlijk beschouwt dit rapport eerder 

als beeldvormend dan als kaderstellend voor 

de inrichting van ons watersysteem; gezien 

de omvang van de bui. Bovendien dienen we 

daarbij ook een weging te maken m.b.t. 

andere eisen (droogte en overige ruimtelijke 

eisen en wensen).  

Daarmee is het rapport niet minder 

waardevol. Goed dat WSHD er aan heeft 

meegewerkt. 

Toch roept het rapport enkele vragen op die 

aanvullend zijn op de vragen van Water 

Natuurlijk en Natuur van eerder deze week 

1.Er is geen werkend model beschikbaar voor 

de Hoekse Waard. Om die reden is dit gebied 

niet meegenomen in de analyses (p. 52). Hoe 

kan dit? Hoe wordt dit hersteld? 

2.Als we de beelden vergelijken met 

Klimaatatlas (klimaatmonitor.net) dan komen 

die niet overeen. Dat is verklaarbaar. Die is 

gebaseerd op een intensievere bui (100 mm 

in 2 uur); een bui die naar onze mening 

waarschijnlijker is omdat deze plaatselijk is. 

Op welke informatie gaan we koersen? 

3. Er rijst ook een bestuurlijke vraag.  

De afweging van belangen, risico’s enz. heeft 

kaders nodig. Die zijn naar de mening van de 

fracties Natuur en Water Natuurlijk in de 

Mollema, Water 

Natuurlijk

24-01-2023

17-01-2023 BI 2023-03 Wateroverlast 1. In welke peilgebieden was er sprake van 

wateroverlast en wat is de huidige 

wateropgave in die peilgebieden? 

2. Naar aanleiding van de wateroverlast in 

2015 met hevige regen is een evaluatie 

uitgevoerd die in de VV van 28 januari 2016 

is besproken. Uitkomst was vooral Dit ging 

dus vooral de inzet van materieel en 

personeel. Daarin is geïnvesteerd.  

Waaruit blijkt dat dit effectief is geweest?  

Zijn de tekortkomingen van toen verbeterd? 

3. deze neerslag hoeveelheid  zou toch met 

gemak moeten kunnen worden 

vastgehouden, geborgen en/ of op normale 

wijze verwerkt door ons watersysteem. 

Terwijl de realiteit is dat ten koste van veel 

tijd, energie, geld en ongemak door 

wegafzettingen grotere problemen moesten 

worden voorkomen naar de inschatting van 

het waterschap.  

Graag opheldering hierover? 

 

Zie voor de volledige vraagstelling de bijlage 

Kievit, Natuur 14-02-2023



27-12-2022 Vissterfte Geacht College, 

Wij kregen vorige week melding van massale 

vissterfte rondom Strijen. Dit treedt wel vaker 

op na een periode van enkele dagen met ijs 

en daar lijkt het dan ook verband mee te 

houden. Vanuit het publiek horen wij het 

vermoeden dat zuurstofgebrek de oorzaak 

zou zijn. Het baart ons zorgen dat – zoals het 

zich laat aanzien - het water milieu in zo 

korte tijd voor vissen onleefbaar wordt. 

Vragen: 

•Waar in de Hollandse Delta is na de korte 

vorstperiode vissterfte opgetreden? 

•Is er onderzoek gedaan naar de oorzaak?  

•Wat was de oorzaak? 

•Is er onderzoek gedaan naar het 

zuurstofgehalte in het water? 

•Zo er sprake is van zuurstofgebrek, hoe kan 

dat ontstaan? 

 

Commissie Water 30-01-2023: dhr Kievit 

geeft aan niet tevreden te zijn met de 

beantwoording. Heemraad Gerts zegt toe hier 

nogmaals naar te kijken en er op terug te 

komnen

Mollema, Water 

Natuurlijk

24-01-2023

10-12-2022 Jachtrechten Mij bereikte een vraag omtrent het 

jachtrecht/genot van verpachte percelen in 

eigendom van WSHD.  

Is het juist dat WSHD de jacht via een Wild 

Beheers Eenheid beschikbaar stelt en de 

pachter daar geen inspraak in heeft en ook 

geen grondgebruikers verklaring hoeft te 

geven aan de betreffende jager die het 

jachtrecht via de WBE heeft verkregen? 

Struik, Ongebouwd 24-01-2023

09-12-2022 artikel waterforum Kan het college een reactie geven op het 

artikel van Waterforum.net. 

https://www.waterforum.net/adema-

bevoorrecht-boeren-door-invoering-

bufferstroken-uit-te-

stellen/?utm_source=rss&utm_medium=rss&

utm_campaign=adema-bevoorrecht-boeren-

door-invoering-bufferstroken-uit-te-

stellen&utm_source=Waterforum+Nieuwsbrie

f&utm_campaign=4adfdd4ccf-

WaterForum+Nieuwsbrief+803_COPY_01&ut

m_medium=email&utm_term=0_92a303b9df-

4adfdd4ccf-66575265 

Van Oorschot, VVD 24-01-2023

08-12-2022 Vragen bomen Volkerak Zie het bestand in de bijlage voor de 

volledige vraagstelling en toelichting 

 

- Waarom voelt WSHD zich verantwoordelijk 

voor het rendement van de windmolens? 

- Op grond van welke gegevens komt U tot 

de conclusie: “uiteraard heeft dit grote 

financiële consequenties”voor de 

bedrijfsvoering van het windpark en nadelig 

effect op de energietransitie als hoger 

maatschappelijk doel”? 

- Wat is het rendementsverlies in geld en in 

elektriciteit en als percentage van de totale 

opbrengst? 

- Wat is het nadelig effect op de 

energietransitie, immers het speelt in een 

periode van weinig wind en veel zon? 

- Waarom laat U het rendement van de 

molens zwaarder wegen dan het belang van 

de populaties vleermuizen? 

- Waarom kiest U voor vakken van 200 meter 

bij 2 molens als proef? 

- Graag worden wij geinformeerd over het 

onderzoek waar Uw keuze op is gebaseerd? 

- Waarom kiest U voor kap, immers 

volwassen populieren kunnen met vaak 

redelijk succes ook omgevormd worden tot 

knotboom? Wellicht kan bij het kiezen van de 

juiste hoogte een functie voor vleermuizen in 

stand blijven. 

- Zijn andere mogelijkheden om de 

“ecologische val” te beperken onderzocht?  

Gedacht kan worden aan detectie of het 

zodanig in de beplanting zetten van de voet 

Kievit, Natuur 24-01-2023



06-12-2022 Lozing van GenX Naar aanleiding van de weigering van de 

provincie Zuid-Holland om de vergunning 

voor het lozen van GenX stoffen te stoppen 

heb ik de volgende vragen: 

1.Is het college op de hoogte van het feit dat 

Chemours de lozing van genX op de Nieuwe 

Merwede mag continueren? 

2.Is het college op de hoogte van het feit dat 

dat deze stoffen niet verdwijnen maar 

opstapelen in het milieu? 

3.Is het college ervan op de hoogte dat GenX 

in het drinkwater wordt aangetroffen? 

4.Wat is de mening van het college over 

GenX stoffen het milieu  

5.Graag wil ik van het college vernemen 

welke polders mogelijk water inlaten wat 

vervuilt is met GenX uit de Nieuwe Merwede? 

6.Indien vervuilt water mogelijk wordt 

ingelaten: 

Zijn de landbouwers in de betreffende polder 

op de hoogte gebracht van deze vervuiling? 

7.Welke acties heeft het Waterschap 

ondernomen om deze vergunning te 

blokkeren? 

8.Is het waterschap op enigerlei wijze 

betrokken bij de totstandkoming van dit 

besluit? 

9.Welke acties gaat het waterschap nog 

nemen om deze vergunning te voorkomen? 

10.Heeft het waterschap met de 

waterkwaliteitsbeheerder overlegd over deze 

lozingen? 

11.Welke mening heeft de 

waterkwaliteitsbeheerder hierover? 

Van Zeijl, AWPnpwd 24-01-2023

05-12-2022 TA waterketen 1.Hoe veel FTE totaal op het project? 

 

Doornbos, 

Bedrijfsgebouwd

06-12-2022

01-12-2022 Visbeleid en vismigratieplan Gisteravond spraken we over vervroegde 

vervanging/revisie van pompen om die 

sneller visvriendelijk te maken. 

Is het mogelijk om daar een beeld van te 

schetsen over hoeveel pompen we het dan 

hebben en hoeveel eerder als gepland dit we 

dan willen doen.  

Struik, Ongebouwd 06-12-2022

01-12-2022 Bomenbeleid bij waterkeringen Zie bijlage voor toelichting en vragen Kievit, Natuur 24-01-2023
30-11-2022 Uitwerking omzetten Beeldvormende en 

Oordeelsvormende VV naar commissiemodel

geachte l.s., 

 

kunnen jullie ons een was-wordt lijst 

toesturen met de aanpassingen zoals die zijn 

gedaan n.a.v. het opstellen van het 

reglement van orde van de commissies en de 

VV 2023 in vergelijking met die van 2014?   

Van Nes-de Man, 

WPHD

06-12-2022

30-11-2022 Ontsluiting Hoeksche waar Zuid west -Hoe zit het vorkstructuur eruit?  

-Wat wordt er verstaan onder duurzaam 

veilig? 

-Wie zit er in het mobiliteitsteam en 

projectgroep? 

-Welke 4 van de randvoorwaarden zijn 

afgevallen? 

-Waarom is er geen verkeerd telling op de 

Zuidoordseweg en Lange eendrachtsweg 

gehouden? 

-Wat wordt er verstaan onder een duurzaam 

veilige inrichting van wegen? 

Van Nes-de Man, 

WPHD

06-12-2022

30-11-2022 Visbeleid en vismigratieplan Hoe gaan we om met Zoetspoelen i.r.t. dit 

vismigratieplan

Kievit, Natuur 06-12-2022

30-11-2022 Visbeleid en vismigratieplan Wat doen we al bij het Eiland van Dordt? Staat, SGP 06-12-2022
30-11-2022 TA waterketen Ligt er een offerte aan de basis van een 

kostenraming? 

De Jong (W.), SGP 06-12-2022

30-11-2022 Agenda Duurzaam WSHD Duurzaamheid:  

Wanneer we wegen verbeteren, gebruiken we 

dan nog steeds staalslakken omdat dit zgn. 

Circulair of wordt dat uitgesloten in het 

materialenpaspoort? 

Hoe gaan we om met methaan en stikstof? 

Alle verbrandingsmotoren worden vervangen: 

hoe strookt dat met biogas als je dit in de 

toekomst met vergisten wil realiseren? 

Wiersma-den Dulk, 

PvdA

06-12-2022



30-11-2022 Visbeleid 1 Om hoeveel pompen gaat dit en op welke 

plaatsen? 

2 Hoeveel eerder worden deze vervangen? 

3 Is het mogelijk om in de planning juist 

eerst te beginnen met de pompen die echt 

aan vervanging nodig zijn? 

4 Wanneer komt het college terug met een 

concreet actieplan? 

Wiersma-den Dulk, 

PvdA

06-12-2022

28-11-2022 Waterschapsverordening 13 waterschapsverordening 

Vraag: Waar worden de strafbepalingen dan 

wel opgenomen? 

Groshart, Natuur 06-12-2022

28-11-2022 Agenda Duurzaam WSHD 10 duurzaamheidsagenda 

Vraag wordt alleen in het natuurdeel van het 

Oudeland van strijen iets gedaan? 

Vraag: In WBP staat een doelstelling van 

10% energiebesparing over de gehele 

periode. Is dat dan voldoende om de 

genoemde doelstellingen te halen? 

Vraag: Er staat dat “voorzien wordt dat het 

bemalingsregime door klimaatverandering 

moet worden aangepast. Bij hevige regenval 

moet meer worden bemalen en bij droogte 

moet meer water worden ingelaten en 

doorgespoeld”. Maar dit kan toch ook anders? 

Dus het creëren van meer 

opvangmogelijkheden en 

bergingsmogelijkheden om water vast te 

houden? Dat kost geen extra energie 

Groshart, Natuur 06-12-2022

28-11-2022 ALM Dordrecht en Hellevoetsluis/Heenvliet 9a ALM dordrecht 

Vraag: ik snap figuur 4 niet: lijkt daar toch 

alsof variant 1, 2 en 3 er beter uitspringen 

voor CO2 dan variant 0. Of zie ik dat 

verkeerd? Lijkt alsof de kosten de 

belangrijkste rol gespeeld hebben in deze 

afweging. 

9b ALM Hellevoetsluis/Heenvliet 

 

Vraag: Uit figuur 5 volgt dat variant 2 

verduurzaamd verreweg het beste scoort. 

Ook Heenvliet scoort goed. De 

centralisatievariant scoort aanmerkelijk 

slechter dan de o-variant van beide RWZI’s. 

Waarom is dit plaatje niet getoond tijdens de 

beeldvormende vergadering? Lijkt alsof nu 

vooral gekozen is voor een variant die beter 

is voor het personeel. Qua kost scoort de 

verduurzamingsvariant (figuur 6) ook beter. 

Kan dit toegelicht worden? 

Groshart, Natuur 06-12-2022

24-11-2022 Ecologisch advies Zettingsvloeiing Haringvliet Graag ontvang ik het ecologisch advies 

betreffende de maatregelen zettingsvloeiing 

Haringvliet.

Kievit, Natuur 06-12-2022

16-11-2022 Begroting 2023: andere waarde-peildatum WOZ Kan een andere/eerdere waarde-peildatum 

WOZ gehanteerd worden voor de aanslag 

gebouwd?

Wagemakers, 

G.W.K

22-11-2022

16-11-2022 Begroting 2023: Essentaksterfte Er staat veel geld gereserveerd voor 

essentaksterfte. Graag zien wij dan dat 

eventuele kap en herplant gefaseerd wordt 

uitgevoerd, zodat het niet in één keer kaal is 

en ook eventuele foerageerroute van 

vleermuizen in stand blijft. Kan de heemraad 

hier een toezegging over doen?

Groshart, Natuur 22-11-2022

16-11-2022 Begroting 2023: eigendom grond gemaal Rozenburg Grond gemaal Rozenburg is niet van het 

waterschap, graag uitzoeken van wie die 

grond is en onderzoeken of dit te verwerven 

is?

De Sutter-Besters, 

HDN

22-11-2022

16-11-2022 Begroting 2023 - bezuiniging bestuurskracht Bij de presentatie die in de beeldvormende 

vergadering geweest is, is gezegd dat er 

bezuinigd wordt op bestuurskracht. En dat 

terwijl er op bestuurskracht zoveel te winnen 

is. We vragen de heemraad om toe te lichten 

waarop, dus hoe, die bezuiniging gestalte 

krijgt en waarom.

Fröling-Kok, CU 22-11-2022

16-11-2022 ZV3T - ecologische maatregelen Vragen van dhr Kievit over de ecologische 

maatregelen. Hij heeft contact gehad met 

iemand van wereldnatuurfonds en er is niks 

met de ideeën van de partijen gedaan. Met 

wie is contact geweest en wat is ermee 

gedaan? Dijkgraaf zegt toe uit te zoeken 

welke contacten er zijn geweest over welke 

alternatieven. 

Bonjer, dijkgraaf

16-11-2022 Begroting 2023 – Waterveiligheid: doorschuiven 

asfaltbekleding

Toezegging dijkgraaf: nadere onderbouwing 

waarom doorschuiven vernieuwen 

asfaltbekleding wel degelijk verantwoord is. 

Dhr Kome gaf aan dat doorschuiven 

vernieuwen asfaltbekleding gevaarlijk is 

aangezien het de fundering kan aantasten. 

Bonjer, dijkgraaf



16-11-2022 Beleidskader ALM's Waarom zouden we het beleidskader voor de 

ALM’s opnieuw moeten vaststellen?

Van Oorschot, 

Heemraad

22-11-2022

16-11-2022 Begroting 2023 - KPI broeikasgassen Waarom zijn er geen KPI's voor 

broeikasgassen?

Groshart, Natuur 22-11-2022

16-11-2022 Opheffen rechtspersonen Hoe lang ben je nog aansprakelijk na 

opheffing van de rechtspersoon?

De Sutter-Besters, 

HDN

22-11-2022

15-11-2022 Kredietvoorstel gemaal Leeuw van Putten 1.In het voorstel wordt gesproken over een 

voordeel voor WSHD en significant hogere 

kosten als dit niet gedaan wordt conform 

voorstel. Kunt u deze overwegingen 

kwantitatief onderbouwen? 

2.De rentevoet bedraagt 1,84%? 

3.Kapitaallasten lopen vanaf 2024. Waarom 

niet vanaf 2023? Startdatum afschrijving is 

2023. Project is immers afgesloten en krediet 

wordt in programmabegroting 2022 

opgenomen. 

Wagemakers, 

G.W.K

22-11-2022

10-11-2022 Begroting 2023: fractie WN - vraag over begroting als 

geheel

Zie bijlage voor gehele vraag Lucas, Water 

Natuurlijk

22-11-2022

10-11-2022 Begroting 2023: fractie WN - speerpunt 6 voldoende 

en schoon water

Ad speerpunt 6: waarom wordt voor de 

ontwikkeling van de Sectorbrede 

klimaatmonitor geen kpi opgesteld? Dit is 

toch specifiek en meetbaar: een korte termijn 

doelstelling om een lange termijn doel 

(verminderen uitstoot broeikasgassen) te 

halen. Kan de heemraad toezeggen dat dit 

onderwerp voldoende helder en 

controleerbaar wordt gemaakt voor de VV? 

Lucas, Water 

Natuurlijk

22-11-2022

10-11-2022 Begroting 2023: fractie WN - speerpunt 4 voldoende 

en schoon water

H 3.2.1: Ad speerpunt 4: hier wordt een 

onduidelijk speerpunt, een onduidelijk 

subdoel en een onduidelijk prestatie-indicator 

(“De peilindicator”) genoemd. Die zijn niet 

specifiek en niet meetbaar, en daarom o.i. 

niet realistisch. Bij de nadere omschrijving 

staat dat ‘de kpi’s verder worden uitgewerkt 

wanneer de gebiedsnormering voor de 

chlorideconcentraties is vastgesteld en het 

meetnet is uitgerold’. Kennelijk zijn dat 

prestaties die nog moeten worden gehaald 

om het doel (optimaliseren beschikbaarheid 

zoetwater) te kunnen halen. Dit is toch 

specifiek en meetbaar? Waarom worden 

daarvoor nu al geen kpi’s gemaakt? Voor zo’n 

belangrijk taakonderdeel is on hand 

informatie o.i. een vereiste. Kan de heemraad 

toezeggen dat deze informatie op korte 

termijn beschikbaar komt, incl. kpi’s?

Lucas, Water 

Natuurlijk

22-11-2022

10-11-2022 Begroting 2023: fractie WN - speerpunt 2 voldoende 

en schoon water

Bij 3.2.1.  Ad Speerpunt 2: Hoe zijn de 

vooruitzichten inzake de nulmeting en de 

visie op waterkwaliteit? Kan de heemraad 

toezeggen dat een goede bepaling van de 

normen, waarden en strategie voor de 

vermindering van watervervuiling worden 

opgesteld? Waarom bestaat deze belangrijke 

informatie nog niet?

Lucas, Water 

Natuurlijk

22-11-2022

10-11-2022 Realisatiefase Zettingsvloeiing 3de Toetsronde Vragen namens fracties Water Natuurlijk en 

Natuur: 

Ecologische winstkansen worden niet benut 

vanwege het ontbreken van ruimte in de 

begroting. Geld is hier dus sturend. Dit terwijl 

het om een klein percentage van de totale 

projectkosten gaat. Om te kunnen beoordelen 

of dit een juiste keuze is krijgen we graag 

meer inzicht in de aard van de beoogde 

verbeteringen. 

 

Om welke ecologische verbeteringen gaat het 

op de verschillende locaties? 

Wat zijn de verwachte kosten per locatie? 

Zijn er andere partijen die mogelijk belang 

hebben bij deze verbeteringen? 

Is een bijdrage in de kosten van deze partijen 

een mogelijkheid? 

Wat is gedaan om externe financiering te 

verkrijgen? 

Kievit, Natuur 15-11-2022

10-11-2022 Belastingverordeningen 2023 Wij zouden graag een ‘was/ wordt/ waarom 

overzicht’ toegevoegd zien aan de nieuwe 

belastingverordeningen, waarmee we in 1 

oogopslag kunnen zien wat er gewijzigd is ten 

opzichte van de voorgaande verordeningen 

en waarom? 

  

Fröling-Kok, CU 22-11-2022



10-11-2022 Begroting 2023: fractie CU - pagina 47 Bestuur en 

Organisatie

- Pag. 47: waarom staat bijdrage aan Aquon 

bij bestuur en organisatie en niet bij het 

programma Water? 

- Pag. 47: wat wordt bedoeld met: ‘het 

materiele budget van het bestuur is verlaagd 

met 0,1 miljoen’? 

- Graag een toelichting op laatste alinea pag. 

47: doorberekening stakeholdermanagement 

aan programma’s is toch een voordeel voor 

bestuur en organisatie?

Fröling-Kok, CU 22-11-2022

10-11-2022 Begroting 2023: fractie CU - dijkbewakingsorganisatie Zijn er ontwikkelingen ten aanzien van de 

dijkbewakingsorganisatie?

Fröling-Kok, CU 22-11-2022

10-11-2022 Begroting 2023: fractie CU - ALM's Wat zijn de gevolgen van het doorschuiven 

van ALM’s in 2023 voor de continuïteit van de 

bedrijfsvoering en het zicht op de 

investeringsopgave voor de middellange en 

lange termijn en het completeren van inzage 

in de meerjarenonderhoudsprogramma’s 

zuiveren?

Fröling-Kok, CU 22-11-2022

10-11-2022 Begroting 2023: fractie CU - digitalisering/ 

automatisering waterzuivering

Gaan we voor digitalisering/ automatisering 

waterzuivering de 100% halen in 2027?

Fröling-Kok, CU 22-11-2022

10-11-2022 Begroting 2023: fractie CU - streefwaarde realisatie 

online meters

Waarom staat de streefwaarde realisatie 

online meters waterlijn, TA zuiveren en online 

meters sliblijn voor 2023 op 0%

Fröling-Kok, CU 22-11-2022

10-11-2022 Begroting 2023: fractie CU - digitaal aansturen 

kunstwerken

Programma Water: Wordt er ook gestuurd op 

een toename van het digitaal aansturen van 

de kunstwerken? Waar vinden we de 

betreffende doelen in de begroting?

Fröling-Kok, CU 22-11-2022

08-11-2022 Begroting 2023: fractie GWK - voortgang proces 

'indicatoren en streefwaarden' 

Kunt u de voortgang van het proces 

'indicatoren en streefwaarden' schetsen?

Wagemakers, 

G.W.K

22-11-2022

08-11-2022 Begroting 2023: fractie GWK - inzage overeenkomst 

GOA

De nieuwe overeenkomst GOA komt 

waarschijnlijk niet naar de VV voor 

instemming gelet op de mandaatregeling. 

Klopt dat? Zo ja, kunnen VV-leden die dat 

wensen inzage krijgen in de nieuwe 

overeenkomst en bijlagen?

Wagemakers, 

G.W.K

22-11-2022

08-11-2022 Begroting 2023: fractie GWK - programma voldoende 

en schoon water 

- Speerpunt 2 programma voldoende en 

schoon water p.23: wanneer verwacht u dat 

de nulmeting, visie waterkwaliteit en het 

meetnetwerk gereed zijn? 

- Speerpunt 4 programma voldoende en 

schoon water p.24: wanneer wordt de 

nulmeting waterbewustzijn en -beleving 

uitgevoerd? 

- Speerpunt 6 programma voldoende en 

schoon water p.24: wanneer verwacht u dat 

de sectorbrede klimaatmonitor gereed is? 

Wagemakers, 

G.W.K

22-11-2022

08-11-2022 Begroting 2023: fractie GWK - post onvoorzien In het gevraagd besluit bij de 

Programmabegroting 2023 wordt gevraagd 

om een post onvoorzien van 250k. Is deze 

post een vervanging voor afzonderlijke 

posten onvoorzien zoals voorheen in de 

begroting opgenomen? En mogelijk in te 

zetten voor exploitatie of investeringen of 

beiden? Hoe is dit bedrag van 250k, op basis 

van inschatting dan wel berekening?

Wagemakers, 

G.W.K

22-11-2022

07-11-2022 Huisvesting Waterschapshuis/ Het Schap Vragen uit de werkgroep Voorwaarts van 

Kome/Van Maurik/de Geus: 

1.Gaarne toezending van de stukken die 

onderdeel waren voor het voorstel en de 

besluitvorming van 5 juli in D&H over 

huisvesting met waar mogelijk de 

onderliggende argumenten 

2.Update van en overzicht externe 

vergaderkosten 

3.Verzoek tot aanhouden aanbesteding 

onderzoek  ‘herontwikkeling Waterschapshuis’ 

Kome, WPHD 22-11-2022



07-11-2022 Begroting 2023: fractie WN - KRW-doelstellingen We kijken met de Programmabegroting en 

meerjarenraming tot 2027. Ik begrijp dat we 

hier en daar moeten beperken en dat er 

keuzes gemaakt moeten worden. Maar wat er 

ook gebeurt, in 2027 moeten de KRW 

doelstellingen behaald worden, dat lees ik 

nergens terug in de begroting. Kan daar meer 

inzicht in/toelichting op gegeven worden 

inclusief een raming en tijdpad?  

 

Nagezonden 10-11-2022: 

Bij 3.2.1. Ad Speerpunt 1: de omschrijving 

van het speerpunt is o.i. onduidelijk. Omdat 

het behalen van de KRW maatregelen per 

2027 hier leidend moet zijn (wettelijke 

verplichting om 100% in 2027 te halen) is 

een planning en stapsgewijze aanpak nodig 

om per 2027 alle maatregelen inderdaad te 

hebben uitgevoerd. Kan dit helder en 

duidelijk worden aangegeven? Daarbij kan 

b.v. worden aangegeven: (a) wat is de stand 

van zaken op dit moment? En (b) als in 2023 

als streefwaarde 32% wordt genoemd dan 

moet in de 4 jaren daarna nog bijna 70% 

worden gerealiseerd = elk jaar 17% meer. 

Hoeveel bedragen de kosten hiervoor? Op 

welke manier is dit weergegeven in de 

meerjarenraming tot 2027 of kan dit als 

zodanig worden weergegeven? Waarom zijn 

hiervoor geen heldere, specifieke en 

meetbare kpi’s ontwikkeld?  

Een beter alternatief als speerpunt is o.i.: 

“Wij zorgen ervoor dat de waterkwaliteit 

optimaal is”. En als subdoel: “Wij zorgen 

Lucas, Water 

Natuurlijk

22-11-2022

03-11-2022 Verzoek om informatie aangaande SVHW - Graag vernemen wij wie namens WSHD 

naast de heer van der Drift zitting heeft in het 

Algemeen Bestuur bij SVHW. 

- Daarnaast de vraag of het klopt dat SVHW 

bij een eerste betalingsherinnering kosten in 

rekening brengt aan ingezetenen en zo ja, 

hoeveel deze kosten bedragen? 

Wagemakers, 

G.W.K

15-11-2022

26-10-2022 Begroting 2023: fractie PvdA - procentuele stijging 

belastingopbrengst per categorie

Kan voor wat betreft de benodigde 

belastingopbrengst worden aangegeven wat 

de procentuele stijging de afgelopen 10 jaar 

is geweest voor de categorieën ingezetenen, 

gebouwd, ongebouwd en natuur? 

Sas, PvdA 22-11-2022

26-10-2022 Begroting 2023: fractie PvdA - banen obv 

participatiewet

Op blz. 77 lezen we dat we voor de 

participatiewet een opdracht hebben voor 25 

banen in 2023. Onze ambitie is slechts 5. 

Waarom houden we ons niet aan de wet?

Sas, PvdA 22-11-2022

26-10-2022 Begroting 2023: fractie PvdA - overdracht wegen Welke bedrag is in de begroting gereserveerd 

voor het project overdracht wegen?

Sas, PvdA 22-11-2022

26-10-2022 Begroting 2023: fractie PvdA - verruiming 

kwijtschelding

Er bestaat de mogelijkheid om kwijtschelding 

te verruimen. Is daar in de begroting 2023 

rekening mee gehouden?

Sas, PvdA 22-11-2022

26-10-2022 Begroting 2023: fractie PvdA - personeelsformatie Het aantal fte stijgt met meer dan 9. Met 

hoeveel fte is de personeelsformatie de 

afgelopen 4 jaar gestegen? Kan de stijging 

van het aantal fte in de begroting worden 

genormeerd?

Sas, PvdA 22-11-2022

26-10-2022 Begroting 2023: fractie PvdA - stijging programma 

bestuur en organisatie

Bij het programma bestuur en organisatie is 

sprake van een stijging van meer dan 6 

miljoen euro. Wat gebeurt daarvoor?

Sas, PvdA 22-11-2022

26-10-2022 Begroting 2023: fractie PvdA  - doorschuiven 

activiteiten op basis van risicomatrix

Als wordt uitgegaan van een stijging van de 

benodigde belastingopbrengsten van 5% (in 

plaats van 9,1%), welke activiteiten kunnen 

dan worden doorgeschoven op basis van de 

risicomatrix die bij assetmanagement wordt 

gehanteerd?

Sas, PvdA 22-11-2022

26-10-2022 Begroting 2023: fractie PvdA - exploitatiebudgetten Met uitzondering van het programmawegen, 

nemen bij de andere programma’s de 

exploitatie budgetten toe. Kan bij die 

programma’s worden aangegeven welk deel 

van de stijging wordt veroorzaakt door 

prijsstijgingen/inflatie en welk deel wordt 

veroorzaakt door nieuwe activiteiten ten 

opzichte van de jaarschijf 2023 in de 

begroting 2022?

Sas, PvdA 22-11-2022



26-10-2022 Begroting 2023: fractie GWK - tabel profielen 

belastingdruk

Op pagina 67 van de Programmabegroting 

2023 staat een tabel met voor diverse 

profielen de belastingdruk voor 2023. 

 

Los van de vraag wat de toegevoegde waarde 

is om zowel een profiel met koopwoning 200k 

en een profiel met koopwoning 250k op te 

nemen in de tabel (weinig onderscheidend 

vermogen) de vraag om toelichting dat een 

meerpersoonshuishouden met huurwoning 

€31 meer gaat betalen terwijl dat voor 

meerpersoonshuishouden met koopwoning 

waarde 200k of 250k €27 bedraagt.  

 

Ook graag toelichting over het afnemende 

verschil 2023-2022 bij stijgende waardes van 

de koopwoning (€27 bij 250k waarde t.o.v. 

€16 bij 750k waarde). 

Wagemakers, 

G.W.K

22-11-2022

26-10-2022 Stand van zaken motie 'erkenning ir Johan van Veen’ Kan het college aangeven wanneer invulling 

gegeven wordt aan de in oktober 2020 

aangenomen motie 'erkenning ir Johan van 

Veen’ en onze vergaderzalen voorzien gaan 

worden van een passende naam? Suggestie 

onzerzijds om dat rond de herdenking van de 

watersnoodramp 1953 in februari 2023 te 

doen.

Wagemakers, 

G.W.K

15-11-2022

26-10-2022 Begroting 2023: fractie GWK - GOA Wat is de stand van zaken m.b.t. de 

aflopende overeenkomst met HHSK en 

Delfland inzake Grens Overschrijdend 

Afvalwater (GOA)?

Wagemakers, 

G.W.K

22-11-2022

26-10-2022 Begroting 2023: fractie GWK - rekensom rekenrente De programmabegroting in paragraaf 4.9.4 

noemt voor 2023 een rekenrente van 1,79% 

(in 2022 1,88%). Dit percentage komt voort 

uit deling van de begrote rentekosten door de 

verwachte boekwaarde vaste activa. Kunt u 

deze rekensom inzichtelijk maken voor ons?

Wagemakers, 

G.W.K

22-11-2022

26-10-2022 Begroting 2023: fractie VVD - risico's doorschuiven 

activiteiten

Hoe kan de vv zich een beeld vormen van de 

risico's die gemoeid zijn met doorschuiven 

activiteiten?

Van Oorschot, 

Heemraad

22-11-2022

26-10-2022 Begroting 2023: fractie VVD - inflatie De verwachte stijging is 9,1%. Welk deel 

hiervan is toe te rekenen aan gestegen 

kosten/inflatie (dus hetzelfde doen tegen 

hogere kosten)?

Van Oorschot, 

Heemraad

22-11-2022

24-10-2022 Buijtenland van Rhoon Zie bijlage voor volledig document 

 

Vragen: 

1. Hoe kan het dat WSHD, mede gelet op de 

in 2018 ingezette koers, een dergelijk 

verzoek weigert? 

2. Wat gaat WSHD doen om de betreffende 

waterkering zo snel mogelijk een inheemse 

streekeigen plantengroei te geven met een 

daarop afgestemd beheer? 

3. Wat is nu het beleid bij nieuwe 

dijkversterkingen? 

 

Vragen: 

4. Is WSHD bereid om het beheer van de 

hoofdwatergangen aan te passen aan de 

doelstellingen van de ontwikkeling van het 

gebied? 

5. Ziet WSHD mogelijkheden om de 

overeenkomst met de aannemer hierop aan 

te passen dan wel het beheer van de 

hoofwatergangen over te dragen aan de 

gebiedscoöperatie? 

6. Het peilbeheer in het gebied lijkt niet 

afgestemd op de transitie die het Buijtenland 

van Rhoon door maakt. Er is naar verluidt 

een zomer en een winterpeil met een verschil 

van 10 cm. Duidelijk is dat de secundaire 

watergangen niet de gewenste diepte van 50 

cm hebben en dat is een belemmering voor 

het bereiken van een betere waterkwaliteit. 

 

Vragen: 

7. Ziet WSHD ook dat het voor de hand ligt,  

Kievit, Natuur 06-12-2022

20-10-2022 Begroting 2023: fractie VVD - lasten oneigenlijk 

grondgebruik

Pagina 54 lasten oneigenlijk grondgebruik: 

welke posten vallen daar onder? 

Van Oorschot, 

Heemraad

22-11-2022

20-10-2022 Begroting 2023: fractie VVD - opbrengst verkoop 

panden

Waar is opbrengst verkoop panden begroot? 

’t Schap is gekocht, andere panden op 

IJsselmonde zouden verkocht gaan worden. 

Van Oorschot, 

Heemraad

22-11-2022



20-10-2022 Begroting 2023: fractie VVD - post 07.09 

bedrijfsvoering

Pagina 47 post 07.90 bedrijfsvoering loopt 

leeg; hoe zit dat? Wordt dat verplaatst naar 

de inhoudelijke programma’s? 

Van Oorschot, 

Heemraad

22-11-2022

20-10-2022 Begroting 2023: fractie VVD - Doelgat energie Pagina 31 speerpunt 3. Doelgat energie en 

polymeren lijkt groot, is inlopen doelgat reële 

veronderstelling? 

Van Oorschot, 

Heemraad

22-11-2022

20-10-2022 Begroting 2023: fractie VVD - OHC en MOP’s Pagina 31 Wat is stand van zaken met OHC 

en MOP’s? 

En aanvullend hierop: waar staan we met 

strat. onderhoudsplan zuiveren incl de 

beweging van correctief naar preventief 

onderhoud?

Van Oorschot, 

Heemraad

22-11-2022

20-10-2022 Begroting 2023: fractie VVD - riooloverstorten 

quickscan onderzoek

Pagina 23 riooloverstorten quickscan 

onderzoek. Wat is het doel van dit 

onderzoek?

Van Oorschot, 

Heemraad

22-11-2022

20-10-2022 Begroting 2023: fractie VVD - WOZ waarde WOZ waarde stijgt nu en blijft volgens de 

begroting daarna gelijk. We zien nu 

huizenprijzen dalen, wat zal effect zijn op 

begroting?

Van Oorschot, 

Heemraad

22-11-2022

20-10-2022 Begroting 2023: fractie VVD - overdracht wegen Waarom staat overdracht wegen niet in 

begroting? Welke kosten/menskracht zouden 

daar in 2023 mee gemoeid zijn? 

 

Van Oorschot, 

Heemraad

22-11-2022

19-10-2022 Begroting 2023: fractie Bedrijfsgebouwd - doorkijk 

financiële gevolgen transitie wegen

Op 9 februari 2022 hebben wij een 

beeldvormende vergadering gehad inzake de 

transitie wegen, de vraag is toen gesteld om 

een doorkijk te geven voor de financiële 

gevolgen voor de transitie wegen, met name, 

wat gaan dit het waterschap kosten. Door het 

college is toen toegezegd dat in het najaar 

van 2022 deze doorkijk aan de VV zou 

worden overlegd. Deze doorkijk kan ook 

gevolgen hebben voor de begroting van 

2023. Indien de wegen met een flink verlies 

worden afgestoten zal dit invloed hebben op 

de vermogenspositie en de weerstandratio's 

van WSHD. Na mijn visie is het van belang 

deze doorkijk in samenhang met de begroting 

te behandelen. 

Van Kempen, 

Bedrijfsgebouwd

22-11-2022

19-10-2022 Begroting 2023: fractie Bedrijfsgebouwd - inbreng 

beeldvormende VV transitie wegen

In de groep tijdens de Beeldvormende VV op 

21 september waar het ging over wegen, 

werd uitgelegd dat het oppakken van de 

transitie wegen werd doorgeschoven naar het 

jaar 2024. Ik zat ik bij deze groep en de 

mening van de groep was dat dit geen goed 

idee was. Opmerkingen in de groep waren, 

gezichtsverlies naar gemeente en geen 

consistent beleid. In de begroting zie ik hier 

verder niets meer over terugkomen, wat is er 

gedaan met de opmerkingen van de groep. 

Van Kempen, 

Bedrijfsgebouwd

22-11-2022

19-10-2022 Begroting 2023: fractie Bedrijfsgebouwd - inbreng 

beeldvormende VV 21 sep

Op 21 september 2022 hebben wij een 

beeldvormende vergadering gehad, waarin 

uitgelegd dat er voor het jaar 2023 keuzes 

gemaakt dienen te worden. Na uitleg zijn we 

in 4 groepen uit een gegaan. Elke groep heeft 

zijn inbreng gedaan over de onderwerpen en 

dit is meegenomen door het college. Wat 

heeft het college met deze inbreng gedaan, 

uit de begroting is dit niet ter herleiden en er 

is ook geen terugkoppeling geweest van het 

college. Gaarne verdere uitleg hierover. 

Van Kempen, 

Bedrijfsgebouwd

22-11-2022



18-10-2022 Vragen aan het college over het onderzoek 

klokkenluider 

Vragen van dhr De Jong en mevr. De Sutter 

Zie mail 18-10-2022 voor context en inleiding 

op vragen 

 

Wij willen graag antwoord hebben op de 

volgende vragen:  

1. De vraagstelling van het onderzoek, 

oftewel: wat wordt in het onderzoek 

onderzocht? Logisch zou zijn dat deze 

aansluit bij de inhoud van de melding (art 10, 

lid 1 voornoemde regeling).  

2. Wij constateren dat deze zaak zich al heel 

lang voortsleept. Hoe is met de melding 

omgegaan? Wat is wanneer gemeld aan het 

bestuur? Hoe is met de melder omgegaan? Is 

daarbij gehandeld met in achtneming van het 

recht op bescherming tegen o.a. benadeling 

van de melder.  

3. Gesteld wordt dat er veel op het gebied 

van de veiligheid is gebeurd, maar er wordt 

voorbij gegaan aan andere elementen van de 

melding. Wat heeft het college aan het 

bestuur gemeld? Wat heeft het college niet 

aan het bestuur gemeld over de melding?  

4. Kunnen de dijkgraaf en de heemraden 

aangeven waarom zij voor dit onderzoek een 

advocaat hebben geselecteerd? En waarom 

zij meer bijzonder mr. Desloover geschikt 

achten om dit onafhankelijke onderzoek uit te 

voeren?  

5. Is het college bereid een echte 

onafhankelijke deskundige op het gebied van 

veiligheid, resp. aanbestedingen en interne 

organisatie met dit onderzoek te belasten? 

De Jong (W.), SGP 03-11-2022

06-10-2022 Georganiseerd Overleg (GO) Wagemakers/GWK en Van Maurik/Gebouwd: 

wat is de status van het Georganiseerd 

Overleg (GO)? 

Wagemakers, 

G.W.K

15-11-2022

28-09-2022 Kwijtschelding waterschapsbelastingen Zojuist vernam onze fractie onderstaand 

bericht 

Kwijtschelding belasting verruimd - Unie van 

Waterschappen 

Dit moet uw college niet zijn ontgaan; verder 

maken wij uit hete bericht op dat ook SVHW 

hiervan op de hoogte is. 

Hiermee wordt de mogelijkheid geschapen 

voor het waterschap om de lasten voor de 

mensen die het moeilijk hebben, en ook hen 

die net boven het spreekwoordelijk minimum 

zitten te verlichten 

De mogelijkheid bestaat zelfs met 

terugwerkende kracht. Dat is vooral 

belangrijk omdat het water vele huishoudens 

aan de lippen staat. 

Dit moet uw college  

Een kans die we niet voorbij moeten laten 

gaan. 

 

Daarom de volgende vragen: 

-Welke stappen gaat het college nemen om 

hieraan invulling te geven? 

-Wanneer kunnen we verwachten dat een en 

ander ingevoerd wordt? 

Wij verwachten een spoedig antwoord, gezien 

huidige economische situatie. 

Mollema, Heemraad 15-11-2022

21-09-2022 Reservaat Oudeland van Strijen Wat voor dwerggans zit in er in het gebied? Steehouwer, HDN 15-11-2022

21-09-2022 Ontplofbare Oorlogsresten (OO) Het krediet voor de Ontplofbare 

Oorlogsresten (OO) is geschrapt uit de Burap 

2022 maar er staat geen toelichting bij. Wat 

is de onderbouwing?

Kome, WPHD 15-11-2022

21-09-2022 Tariefontwikkeling afgelopen 10 jaar Heeft de organisatie inzichtelijk hoe de 

afgelopen 10 jaar de tarieven per jaar zijn 

verhoogd? Ik ben alleen opzoek naar 

percentages niet perse bedragen erbij.  

Mag overigens wel.  

Winkels, CDA 15-11-2022

16-09-2022 Kredietaanvraag Waterhuishouding reservaat 

Oudeland van Strijen - Is de wateropgave opgelost?

-Is hiermee de wateropgave in het Oudeland 

van Strijen opgelost?

Van den Berg 

(A.J.), SGP

20-09-2022

16-09-2022 Kredietaanvraag Waterhuishouding reservaat 

Oudeland van Strijen - Kuub & KRW

-Wat gaan we bereiken, hoeveel kuub? 

-Bijdrage KRW, hoe dan, hoeveel? 

-Wat wordt meegenomen van wensen 

partners en hoe is die weging geweest? 

 

Mollema, Heemraad 20-09-2022

16-09-2022 Aanvraag krediet grondverwerving Sluisjesdijk - 

erfpachtcanon

Klopt het dat bij de eigendomsverwerving de 

erfpacht vervalt en wij niet meer 

geconfronteerd kunnen worden met een 

erfpacht

Kome, WPHD 20-09-2022



16-09-2022 Aanvraag krediet grondverwerving Sluisjesdijk - 

erfpachtcanon

Hoe groot is het risico dat als we de grond 

hebben gekocht we in 2025 worden 

geconfronteerd met een ander canon? 

Van Zeijl, AWPnpwd 20-09-2022

16-09-2022 Kredietaanvraag Waterhuishouding reservaat 

Oudeland van Strijen - gebiedsproces

Het gebiedsproces is volgens onze informatie 

niet terug gekoppeld aan partijen. Klopt dit? 

Zo ja waarom niet? 

Kievit, Natuur 20-09-2022

16-09-2022 Kredietaanvraag Waterhuishouding reservaat 

Oudeland van Strijen - afvoerkanaal Binnenmaas

-KRW-lichaam Binnenmaas via Oudeland, 

gemaal Overwater, naar Hollands Diep. Dat 

zal via een afvoerkanaal moeten. Zit dat in dit 

voorstel? En zo ja, hoe is dat dan ingericht? 

Struik, Ongebouwd 20-09-2022

16-09-2022 Kredietaanvraag Waterhuishouding reservaat 

Oudeland van Strijen - peilverhoging en peilbesluit

-Peil verhogen, dan zou er minder water bij 

kunnen, hoe kan dat dan bijdragen aan 

waterberging?  

 

-Peilverhoging doen we normaal met 

peilbesluit welke er nu niet bij zit. Toelichting 

hoe dit zo kan. 

Struik, Ongebouwd 20-09-2022

16-09-2022 Kredietaanvraag Waterhuishouding reservaat 

Oudeland van Strijen - Watertoets meer ruimte voor 

water

1ste watertoets meer ruimte voor water 

d.m.v. nieuw gebiedsproces. Is dat dit 

voorstel? Waarmee we oplossing bieden voor 

200.000 kubieke meter water?

Kievit, Natuur 20-09-2022

16-09-2022 Kredietaanvraag Waterhuishouding reservaat 

Oudeland van Strijen - Herziening wateropgave 

provincie

We hebben wateropgave, kunnen we vaak 

niet aan voldoen, dan vragen we aan de 

provincie om die wateropgave te herzien. Is 

dat dan hier ook meegenomen?

Struik, Ongebouwd 20-09-2022

16-09-2022 Kredietaanvraag Waterhuishouding reservaat 

Oudeland van Strijen - afwegingskader waterberging 

en vogels

In voorstel staat wateropvang in natte 

perioden om het gebied ernaast te ontlasten, 

mits het niet ten kosten gaat van de 

weidevogeldoelstelling. Wie bepaalt die mits? 

Gaan vogels dan voor gewassen, wie weegt 

dat af? Zou graag zien dat die waterberging 

beter geborgd wordt in het voorstel, zeker 

ook gezien onderhoudskosten van 25000 

euro. 

Struik, Ongebouwd 20-09-2022

16-09-2022 Aanvraag aanvullend krediet Renovatie Rioolgemaal 

Brabant -  risicomanagement na 2018

De projecten waar we het nu over hebben 

(ook bijv Sluisjesdijk), die zijn allemaal 

ontstaan na 2018 en toen hebben we al een 

uitermate ruime discussie gehad over 

investeringen. Hoeveel van deze onvoorziene 

zaken kunnen we nog verwachten en is ons 

risicomanagement wat dat betreft wel op 

orde? Oftewel: is het risico-inschattingen 

management na 2018 wel voldoende op deze 

projecten?

Van Zeijl, AWPnpwd 20-09-2022

16-09-2022 Aanvraag aanvullend krediet Renovatie Rioolgemaal 

Brabant - externe check begroting

Kan de begroting zoals bij de aanbesteding 

uitgebracht door een externe partij 

nagerekend worden. Wellicht staan er zaken 

in die conform het contract niet verrekend 

kunnen worden.

Stehouwer, CDA 20-09-2022

16-09-2022 Aanvraag aanvullend krediet Renovatie Rioolgemaal 

Brabant - bouwteam aanbesteding

Renovatie in bouwteam aanbesteed. Dit is 

een voorbeeld van een innovatieve 

aanbesteding en kan een voorbeeld zijn voor 

andere projecten. Nu blijken forse financiële 

tegenvallers. Vraag: Een bouwteam doe je 

om tegenvallers op te vangen, is dit dan wel 

zo innovatief en vooruitstrevend. En wat leren 

we hier dan van?  

Stehouwer, CDA 20-09-2022

16-09-2022 Burap 2022 - Besluit i.r.t beslispunten in het stuk Klopt het besluit met de beslispunten die in 

het stuk geformuleerd staan?

Fröling-Kok, CU 20-09-2022

16-09-2022 Burap 2022 - KPI's Wanneer kan de VV de kpi’s verwachten? Op 

6 april heeft het college een toezegging 

gedaan dat college ons zou informeren over 

ontwikkeling indicatoren

Fröling-Kok, CU 20-09-2022

16-09-2022 Burap 2022 - Nadere duiding realisatiegraad nadere duiding van de realisatiegraad 

investeringen dat bestuur en organisatie dik 

boven de 100% zit, en de fysieke 

programma's, de echte programma's waar 

het omgaat (zuiveringen, 

onderhoudsplannen), onder de 100%. Hoe 

kijkt u daartegenaan. Het gaat om forse 

verschillen en dat baart ons zorgen,

Van Oorschot, 

Heemraad

20-09-2022

16-09-2022 Burap 2022 -Inzicht geven in de kosten en 

opbrengsten van vergroening

De heemraad heeft toegezegd om te 

onderzoeken of het mogelijk is om meer 

inzicht te geven in de kosten en opbrengsten 

van vergroening, zowel maatschappelijk als 

financieel 

Van Oorschot, 

Heemraad

15-11-2022

16-09-2022 Burap 2022 - Toezegging onderzoek WOZ- 

problematiek

Er is een toezegging gedaan door voormalig 

heemraad Wagemakers dat er onderzoek zou 

komen naar WOZ. Een presentatie van SVHW 

in B-VV is geen onderzoek. Hoe voldoet de 

presentatie van SVHW aan die toezegging?

Sas, PvdA 20-09-2022

14-09-2022 Burap 2022 - algemeen Bereiken we de doelen die we gesteld 

hebben? Financieel realisatiegraad 93%, 

maar wat zegt dat over de behaalde doelen?



14-09-2022 Burap 2022 - maaien Pagina 17, geldtekort voor het maaien. 

Doorgevoerde wijzigingen o.a. vanwege 

ecologisch maaien. In begroting vastgesteld 

hoe we gingen maaien, wijken we hier dan af 

van begroting?

Struik, Ongebouwd 20-09-2022

12-09-2022 Persberichten UvW 1. 

https://unievanwaterschappen.nl/waterschap

pen-verbied-professioneel-gebruik-

gewasbeschermingsmiddelen-buiten-de-

landbouw/  

Wat bedoelt de UvW met dit persbericht? 

Welke middelen worden bedoeld; 

insecticiden, fungiciden, herbiciden, 

rotendiciden? Hoe zijn belangen afgewogen 

voordat dit persbericht is verzonden? 

 

2. 

https://unievanwaterschappen.nl/waterschap

pen-willen-snelle-wetgeving-voor-verbreding-

teeltvrije-zones/ Is weer een middel en geen 

doelinstrument. Alle technische innovaties 

van spuittechnieken worden hiermee teniet 

gedaan 

Op grond waarvan komt de UvW tot een 

dergelijk persbericht? Is deze uitspraak 

gebaseerd op metingen, zo ja welke 

metingen, welke tijdsperiode, welke 

probleemstoffen? Is het probleem 

beïnvloedbaar of niet? Zo ja hoe? Ziet het 

waterschap dergelijke voorgestelde 

wetgeving als middel- of als doelinstrument? 

Zijn economische en ecologische belangen 

door de UvW tegen elkaar afgewogen en zo ja 

hoe? 

 

3. https://unievanwaterschappen.nl/nieuwe-

subsidieregeling-voor-ontwikkelen-

stikstofgevoelige-natuur/  

Een zeer bijzonder persbericht en een nog 

Van Oorschot, 

Heemraad

20-09-2022

12-09-2022 Presentatieavond ontsluiting Hoeksche Waard 

Zuidwest

1.Kunt u de brief van de burger, die namens 

de bewoners is gestuurd eveneens ons doen 

toekomen? 

2.Bewoners hebben een alternatieve variant 

aangeven: waarom is deze niet aan de orde 

gekomen bij de presentatie?  

3.Er zijn nieuwe varianten gepresenteerd: is 

hierop nog inspraak mogelijk en wat is het 

vervolgproces? 

Wiersma-den Dulk, 

PvdA

15-11-2022

09-09-2022 Overstromingen in Pakistan Een vraag van een geheel andere orde:  

•De overstromingen in Pakistan en de 

gevolgen zijn gigantisch. Mede als gevolg van 

klimaatverandering en slecht 

watermanagement. Wordt er vanuit de 

Waterschappen in Nederland in deze 

noodsituatie of structureel expertise ter 

plekke verleend of welke mogelijkheden zijn 

er? 

Wiersma-den Dulk, 

Heemraad

20-09-2022

09-09-2022 vervuiling in de Plas van Heenvliet Geacht college, we hebben begrepen, dat er 

opnieuw zorgen zijn over de vervuiling in de 

Plas van Heenvliet en de aangrenzende sloot. 

 

•Kunt u ons een update geven over de stand 

van zaken van de metingen ? 

•Zijn er nu ook andere vervuilende stoffen 

aangetroffen vergeleken eerdere metingen? 

•Hoe ernstig zijn de vervuilingen in 

vergelijking met andere wateren? 

•Is de Plas van Heenvliet geschikt als goed en 

veilig zwemwater? 

Wiersma-den Dulk, 

Heemraad

20-09-2022



09-09-2022 Burap 2022, personeelsontwikkeling Naar aanleiding van de Burap en 

ontwikkelingen die ons ter ore komen, zou 

mijn fractie graag antwoord krijgen op de 

volgende vragen: 

1. Hoe is de personeelsontwikkeling over dit 

jaar ten opzichte van voorgaande 5 jaren? 

2. In het geval sprake is van meer uitstroom: 

wat is daar de reden van (graag grote lijnen 

op basis van excitgesprekken) 

3. In hoeverre wordt de vacaturenummer 

weer (tijdig) ingevuld? 

4. In hoeverre bestaat de instroom uit 

gekwalificeerd personeel, dan wel personeel 

dat nog opgeleid moet worden? 

5. Hoe ontwikkelt de inhuur van extern 

personeel zich in 2022 ten opzichte van de 

voorgaande 5 jaar? 

6. Wat zijn de financiële gevolgen daarvan 

voor de begroting 2022? 

7. In welke mate worden personele 

problemen voorzien? 

8. In welke mate veroorzaakt een mogelijk te 

lage personeelsbezetting achterstand in het 

werk? 

9. In geval zich een problematische situatie 

voor dreigt te doen: welke maatregelen 

worden getroffen om dat te voorkomen? 

 

Mocht de gevraagde informatie (deels) in 

Cognos staan, dan wel in een nieuwsbrief of 

op andere wijze gecommuniceerd zijn, dan 

volstaat het uiteraard hiernaar te verwijzen. 

Fröling-Kok, CU 20-09-2022

06-09-2022 Onderhoud Langeweg Hendrik-Ido-Ambacht Hierbij de onderstaande link: 

https://reader.weekbladdebrug.nl//reader/26

983/36945/verloedering 

Graag wil ik geïnformeerd orden over deze 

situatie binnen het geheel van het 

onderhoudsplan aan wegen en bermen.  

Schneider, CU 20-09-2022

02-09-2022 Vissterfte na maaien/schonen van de watergang bij 

Puttershoek

Geacht college, 

 

Wij werden benaderd naar aanleiding van 

klachten over vissterfte na maaien/schonen 

van de watergang bij Puttershoek. Hierover 

hebben we op onze website ook bericht. 

hollandse delta wn | nieuws 

(waternatuurlijk.nl). Dit kwam ongeveer 

gelijk met uw persbericht van 31-8 over 

maaien van slootkanten. Daarbij valt op dat 

de begeleidende foto vooral ook 

bodemverstoring van de oever laat zien; ook 

dat lijkt ons ongewenst voor de waterkwaliteit 

en evenmin reclame voor het waterschap. 

 

Naar aanleiding van deze feiten stelt de 

fractie Water Natuurlijk, samen met de fractie 

natuur de volgende vragen: 

Hoe gaan we dergelijke misstanden 

voorkomen? 

 

1. Recent was wel eens onduidelijk wie nu 

verantwoordelijk was voor dit werk. Was het 

de gemeente of WSHD? 

2. Bodemverstoring, de huidige hoge 

watertemperatuur en een bijbehorend laag 

zuurstofgehalte zijn erg ongunstig voor de 

visstand/ In hoeverre wordt hiermee rekening 

gehouden bij de planning, opdrachtverlening 

en uitvoering van het werk? 

3. Welke aanpassingen stelt u voor om 

schade aan de visstand en de watergang (het 

talud hoort daarbij) te voorkomen? Er zijn 

overheden die bij het maaien van 

Mollema, Heemraad 20-09-2022



02-09-2022 Waterkwaliteit gegevens Geacht college,  

 

In de laatste VV voor het zomerreces drong ik 

namens de fractie aan op het 

gebruiksvriendelijk beschikbaar stellen van 

actuele gegevens over de waterkwaliteit 

De aanleiding daarvoor is dat onze fractie 

regelmatig wordt benaderd met vragen over 

waterkwaliteit omdat ingezetenen zich zorgen 

maken, zien dat het volgens hen niet goed 

gaat of omdat ze ook bij WSHD niet aan de 

gegevens kunnen komen. 

Met een goede link kunnen ingezetenen op 

een eenvoudige manier inzicht krijgen in de 

feitelijke toestand van het water, en de 

ontwikkeling daarvan. Dat spaart u en ons 

werk, en belangrijker: het ondersteunt de 

betrokkenheid van de ingezetene. 

 

Voorts zijn wij van mening dat de actieve 

beschikbaarheid van die gegevens een 

correcte invulling is van het verdrag van 

Aarhus dat al stamt uit 1998! 

Antwoord van het college op de vraag was 

toen dat dit nog niet mogelijk was, maar dat 

er aan gewerkt ging worden. 

 

Als voorbeeld van hoe het kan verwijs naar 

het voorbeeld van het buurwaterschap HHSK, 

waar men gebruik kan maken van de 

volgende link 

Actuele Metingen 

(schielandendekrimpenerwaard.nl) 

Daar kun je via onderstaand plaatje zowel 

Mollema, Heemraad 20-09-2022

30-08-2022 Beheer rietoever Kleine Loo Geacht College, 

Wij ontvangen klachten over het beheer van 

de rietoever van de Kleine Loo ten zuiden van 

de Wielweg in Strijen, langs het ter plekke 

gelegen fietspad.  

Beide rietoevers zijn daar nu geklepeld, 

terwijl de afspraak is dat een oever de winter 

over blijft staan. Dit om het broedgebied van 

vogels die in overjarig riet broeden, 

nestgelegenheid te bieden. Door deze oevers 

te klepelen is het broedgebied van deze 

vogels voor het komende seizoen teniet 

gedaan. 

Ten noorden van de Wielweg is zoals 

gebruikelijk langs een oever het riet blijven 

staan. 

 

Vragen: 

Waarom zijn deze oevers nu geklepeld? 

Waarom is hier afgeweken van het gangbare 

beheer? 

Wat wordt gedaan om dit in de toekomst te 

Kievit, Natuur 20-09-2022

30-08-2022 Ecologisch beheer 2de kruisweg Geacht college, 

De bermen van de 2e Kruisweg bij ’s-

Gravendeel worden al een aantal jaren 

ecologisch beheerd. De resultaten zijn 

aansprekend. Recent onderzoek van 

Hoekschewaards Landschap leert dat er 

minimaal 80 verschillende plantensoorten in 

die bermen groeien. Mooie resultaten dus 

waar wij erg blij mee zijn 

De afgelopen jaren hebben wij bij herhaling 

vragen gesteld over het feit dat slootvuil 

afkomstig van het onderhoud van de 

aanliggende wegsloten op de ecologisch 

beheerde bermen werd gestort. Steeds  

kregen we als antwoord dat er sprake was 

van een vergissing en dan mag verwacht 

worden dat dat tot het verleden gaat 

behoren. 

Helaas, is dat niet zo. Deze zomer hebben wij 

gezien is er opnieuw slootvuil op de 

betreffende berm gestort is. Op deze wijze 

wordt het ecologisch bermbeheer teniet 

gedaan en is sprake van kapitaalvernietiging.  

 

Vragen: 

Hoe kan het dat dit jaar weer slootvuil in deze 

berm terecht is gekomen? 

Wat gaat het waterschap doen om dit in de 

toekomst te voorkomen? 

Kievit, Natuur 20-09-2022



01-08-2022 SVHW Vandaag ontving ik een aanslag van SVHW 

voor het tijdvak 1 januari 2020 tot 31 

december 2020, voor wegenheffing gebouwd 

en watersysteemheffing gebouwd. In het 

verleden heb ik in de VV hier vragen over 

gesteld omdat u en mij bekend is dat 

Rotterdam achterloopt in het verstrekken van 

taxatiegegevens van objecten op het 

grondgebied van Rotterdam die gelegen zijn 

binnen het gebied waarvoor SVHW namens 

waterschap Hollandse delta aanslagen oplegt. 

 

Mijn vragen zijn: 

- Wat betekent dit voor begroting of 

jaarrekening van 2022? 

- Op welke wijze en waar zijn deze nog te 

ontvangen belastinggelden geboekt? 

- Hoeveel inkomsten kan WSHD verwachten 

door deze “inhaalslag “ van opgelegde 

aanslagen door SVHW? 

- Wat betekent het nu opleggen van 

aanslagen over 2020 anno 2022 voor de 

verslechterde situatie van de koopkracht van 

gezinnen etc. ?? 

- Welke consequenties heeft dit voor het 

kwijtscheldingsbeleid? 

De Sutter-Besters, 

HDN

13-09-2022

12-07-2022 Aanvullende vraag bomenrij Spuidijk Zie ID 111. De vragen en antwoorden die we 

eerder stelden over de bomenrij langs de 

Spuidijk bij Nieuw Beijerland. In de 

antwoorden wordt gesproken over 

“beleidsregels waterveiligheid”. Vraag: Graag 

ontvangen wij deze beleidsregels dan wel de 

informatie waar deze te vinden zijn. 

Kievit, Natuur 13-09-2022

11-07-2022 Asfalteren Hierbij enkele vragen n.a.v. Een dringende 

vraag van bewoners: zie onderstaande mail 

•Klopt het, dat op zondag 

asfalteringswerkzaamheden worden 

uitgevoerd in de polder op de Zuurlandsedijk? 

•Geldt voor deze dijken een maximum aan 

gewicht voor lading en voertuigen? 

•- zo ja, wordt hierop gehandhaafd?  

•- zo nee, is het mogelijk om een maximaal 

gewicht in de toekomst voor dit soort wegen 

in te voeren?  

•Kan de maximale snelheid verlaagd worden? 

------ 

Mail bewoner:  

Graag aandacht voor het volgende; op dit 

moment, zondagmorgen wordt er 

geasfalteerd op de Zuurlandsedijk. 

Met zware vrachtwagens met zand, grind en 

asfalt. 

Moet dat nu? 

Ik begrijp ook nog steeds niet waarom er 

geen maximum gewicht op de dijken geldt. 

Ze worden steeds weer kapot gereden, 

Ook de Zuurlandsedijk, door zware 

vrachtwagens van de Hydrangiakweker 

(Hortensia) en voor al de trekkers met 

overbeladen oplader, die vele tonnen wegen, 

van de firma Varenkamp. Ze racen over de 

dijk en passeren elkaar over het gras-talud. 

Dat wordt tot bagger gereden.  

Dat wordt steeds breder gemaakt op kosten 

van de gewone (stadse) burger. 

Wanneer komt hier een einde aan? 

------

Wiersma-den Dulk, 

Heemraad

13-09-2022

05-07-2022 Beregening land Op het land voor mijn huis wordt beregend: 

op de dag, terwijl het warm is. Dat betekent 

dat er water verdampt voordat het op de 

grond komt. Zijn hier binnen ons waterschap 

geen voorschriften voor? Bv beregenen in de 

avond of nacht?

Fröling-Kok, CU 13-09-2022

27-06-2022 Beschoeiingen Ons Waterschap Hollandse Delta is een zgn. 

Koploper bij het ontwikkelen van Bioplastics. 

Dit product breekt na verloop van tijd op een 

natuurlijke manier af. Vraag: in de laatste 2 

besluitvormende vergaderingen is 

gediscussieerd over het gebruik van 

plastic/kunststof bij beschoeiingen. Is het 

mogelijk om bioplastics hiervoor te gebruiken 

als pilot om te bezien hoe lang dit stand 

houdt? 

Wiersma-den Dulk, 

Heemraad

07-07-2022

22-06-2022 Kannen water ipv plastic flesjes Mevr. Wiersma: in het kader van het thema 

Duurzaamheid tijdens de beeldvormende VV; 

zouden we vanaf de eerstvolgende VV niet 

over kunnen gaan op kannen water in plaats 

van plastic flesjes?

Wiersma-den Dulk, 

Heemraad

07-07-2022



22-06-2022 Gebruik kunststof doek bij beschoeiingen Blz. 4 agendapunt 4.c Vervanging 

Beschoeiingen 2022:  

De heer Kome merkt op gezegd te hebben 

tegen het voorstel te stemmen als er geen 

alternatief komt voor het gebruik van 

kunststof doek bij beschoeiingen. Hij kreeg 

de indruk dat men daar ernstig naar op zoek 

zou gaan. Wat is er gevonden? Heemraad 

Gerts zegt toe de alternatieven te bekijken en 

hier zo spoedig mogelijk op terug via een 

schriftelijke mededeling aan de VV. 

Gerts, heemraad

22-06-2022 Natuurvriendelijke oevers in de Waalboezem Zie bijlage voor vragen Groshart, Natuur 07-07-2022
20-06-2022 Peilbesluit De Eendragt zie bijlage 

(diverse vragen van dhr Kievit uit maart/juni 

2022 / memo Henk Vierhuis 15 juni 2022 / op 

verzoek van SD vragen/antwoorden 

opgenomen in overzicht schriftelijke 

vragen/antwoorden per 21 juni 2022)

Kievit, Natuur 21-06-2022

20-06-2022 Werving AB-leden komende verkiezingen / 

Vragenronde Besluitvormende VV 22 juni

Kunt u aangeven of/wanneer een 

informatieve workshop wordt gegeven vanuit 

Waterschap Hollandse Delta voor de werving 

van mogelijke AB leden bij de komende 

verkiezingen?

Wiersma-den Dulk, 

Heemraad

22-06-2022

17-06-2022 Beheer watergang in de wijk Even Buiten, achter dr. 

Duyvendakhof in Oud-Beijerland

(NB: zie ook KCC melding 129995 en bijlage 

vraag incl. fotomateriaal) 

 

De volgende vraag is bij mij binnengekomen 

(melding is eerder aan WSHD gedaan) 

Graag ontvang ik terugkoppeling. 

 

"Wat is het probleem: wij wonen al vanaf de 

nieuwbouw ruim 20 jaar aan het Dr. 

Duyvendakhof 8 in Oud-Beijerland. Achter de 

huizen ligt een watergang, nu beheert  door 

het waterschap. Tot enkele jaren terug deed 

de gemeente het beheer. In een gedeelte van 

de watergang ligt een doodlopend stuk. In dit 

stuk komt, afhankelijk van de wind, drijfvuil 

terecht. Dit werd voorheen door 

medewerkers van gemeente en later het 

waterschap geregeld weggehaald. Na het vele 

geklaag van één enkele bewoner (die hier pas 

veel later is komen wonen) heeft het 

waterschap nu een drijfbalk geplaatst 

waardoor voorkomen zou moeten worden dat 

het drijfvuil zich niet meer ophoopt in het 

dode punt. Echter nu de balk er een aantal 

weken ligt blijkt het probleem zich te hebben 

uitgebreid waardoor meerdere bewoners (en 

nog steeds de klagende bewoner) nu last 

hebben van het (stinkende) drijfvuil. Het 

probleem is dus alleen maar groter geworden 

(zie bijgaande foto's). Mede namens 

bewoners van de huisnummers 8 t/m 16 zou 

ik willen vragen om de drijfbalk weg te 

halen."  

    

Stehouwer, CDA 05-07-2022

16-06-2022 Maaibeheer Daan Monsterpad Geacht bestuur, of het zo moet zijn: gisteren 

bespraken we nog dat zoveel klachten binnen 

komen in het maaiseizoen. En met 

belangstelling heb ik het persbericht gelezen, 

dat er een camera op de maaiers komt. 

Toch is vandaag, terwijl het broedseizoen nog 

volop aan de gang is, een strook van 

honderden meters gemaaid tussen het Daan 

Monsterpad en Spuimond West, het pad langs 

het Haringvliet vanuit Hellevoetsluis richting 

Spijkenisse. Alles is strak langs het riet 

gemaaid en afgevoerd ten koste broedende 

graspiepers, zaden en insecten.   

Kunt u aangeven of in de organisatie het 

beleid om in het broedseizoen in 

natuurgebieden zorgvuldig om te gaan met 

maaien, ook bekend is en dit ook wordt 

gecommuniceerd met de uitvoering? En het 

maaien dat vandaag in dit gebied is ingezet 

uitstellen tot na het broedseizoen?  

Wiersma-den Dulk, 

Heemraad

07-07-2022

15-06-2022 Samen werken aan een veilige en leefbare Hollandse 

Delta

•Uitleg over het n.v.t. in de financiële, 

personele en organisatorische gevolgen 

(vanaf paragraaf 7 in het bestuursvoorstel)  

•Hoe verhouden de kaartjes zich tot de 

omgevingsvisies van de gemeenten?  

Sas, PvdA 07-07-2022



15-06-2022 Samen werken aan een veilige en leefbare Hollandse 

Delta

Aangaande Samen werken aan een veilige en 

leefbare Hollandse Delta: 

•nieuw kaartje waarop tevens Rozenburg 

staat aangegeven 

•inzage in de tijdsbesteding om tot dit 

document te komen en welke 

werkzaamheden daarmee zijn blijven liggen 

•colofon met daarin de namen van de leden 

van Denktank opgenomen en welke 

rapporten geraadpleegd zijn bij de 

totstandkoming van het document. 

De Sutter-Besters, 

HDN

07-07-2022

15-06-2022 Externe samenwerking en meldingen/ waarom geen 

investeringsaanvraag

Vraag VVD n.a.v. Externe samenwerking en 

meldingen: Waarom jaarlijks geld vragen 

voor ict/meldingen (exploitatie) en geen 

investeringsaanvraag? 

Van Oorschot, 

Heemraad

21-06-2022

13-06-2022 Vragen maaibeleid Zoals bekend functioneerde er vorig jaar een 

meldpunt “maaimisstanden” van Water 

Natuurlijk. Vanwege de positieve 

ontwikkelingen in het maaibeleid hebben we 

daar dit jaar vanaf gezien. Dat neemt niet 

weg dat we nog wel meldingen krijgen. Voor 

zover het incidenten betreft wijzen wij op de 

beleidswijzigingen en dat de omschakeling 

tijd vergt.  

We zien echter in de polders en we worden 

daar ook vanuit het publiek op gewezen, dat 

tal van bewoners rond hun woning naar eigen 

goeddunken gronden van het waterschap 

beheren. Met klepelmaaier of gazonmaaier 

worden deze gronden gemaaid. Veelal in 

strijd met het beleid van het waterschap.  Dat 

kan naar onze mening niet de bedoeling zijn. 

Mogelijk kan met een goede 

informatievoorziening en voorlichting hier iets 

aan worden gedaan. 

Vragen: 

1. Is het mogelijk om via de media die WSHD 

ten dienste staan aandacht te besteden aan 

dit verschijnsel? 

2. Kunt U in de overleggen met de agrarische 

sector hier aandacht aan besteden? 

3. Is het mogelijk om via de website van het 

waterschap met een kaart inzichtelijk te 

maken welke berm op welke wijze wordt 

beheerd? 

Kievit, Natuur 21-06-2022

13-06-2022 Kostentoedelingsverordening Wegen en 

Watersysteemheffing

1. Agendapunt 5a: aanpassing 

kostentoedeling Wegen: Beoogd wordt een 

gelijk speelveld. 

1a.Zijn er waterschappen waar Ongebouwd 

en Natuur meebetalen aan onderhoud 

Wegen? 

1b.Zo ja welke waterschappen zijn dat? 

 

2. Agendapunt 5b: aanpassing 

kostentoedeling Watersysteem: 

2a.In hoeverre zijn de omstandigheden om 

het ingezetenen aandeel op 45% te houden 

gewijzigd? Er worden 2 redenen benoemd, 

namelijk de grote differentiatie in 

bewonersdichtheid en het herstellen van de 

weeffout. Hoeveel bedraagt de invloed van de 

ene reden resp. De invloed van de andere 

reden? 

2b.In figuur A worden voor ingezetenen Euro-

bedragen vergeleken met percentages voor 

gebouwd. Dit geeft een vertekend beeld. Kunt 

u voor Gebouwd ook een figuur verstrekken 

gebaseerd op de voorbeelden in tabel B, dus 

koopwoning 200K tot en met een 

wegbeheerder? 

De Jong (W.), SGP 14-06-2022

09-06-2022 Ipad etc Vandaag had ik contact met stadhuis 

Rotterdam over bepaalde zaken. 

Nu hoorde ik dat begin dit jaar aan 

gemeenten waterschappen etc door het 

ministerie vanbzk informatie gestuurd is over 

iPad ‘s . De ingebruikgeving hiervan , de 

eigendom hiervan en de overname hiervan 

door gebruikers en tegen welke vergoeding. 

Graag hoor ik wat de stand van zaken is bij 

Wshd hierover. 

De Sutter-Besters, 

HDN

14-06-2022



09-06-2022 Overdracht bermen (lees bijlage):  

1. In de Landinrichting ‘Hoeksche Waard-

Oost’ zijn, op nadrukkelijk verzoek van de 

rechtsvoorganger, wegen (en ook 

watergangen) in eigendom, beheer en 

onderhoud toebedeeld aan WSHD wanneer zij 

een openbaar karakter hadden. Ook wanneer 

deze wegen (en watergangen) op dat 

moment niet in eigendom WSHD waren, maar 

op dat moment particulier eigendom waren. 

Een standpunt dat door WSHD tot aan de 

rechtbank is verdedigd. En dat ook door de 

Rechtbank is bevestigd. Kunt u aangeven hoe 

het besluit van WSHD zich verhoudt tot het 

beleid en standpunt van één van haar 

rechtsvoorgangers het Waterschap ‘De 

Groote Waard’?  

2. Landbouwmachines, maar ook (personen) 

auto’s worden steeds groter en breder. 

Waardoor het lastiger wordt elkaar te 

passeren wanneer de berm in feite aan de 

weg wordt onttrokken. Dit lijkt de 

verkeersdoorstroming en wellicht ook de 

verkeersveiligheid niet altijd ten goede te 

komen. Hoe verhoudt de 

verkeersdoorstroming en verkeersveiligheid 

zich tot de verkoop van delen van de berm 

aan aanliggende eigenaren? 3. WSHD heeft 

aangegeven biodiversiteit, ook in wegbermen, 

te willen stimuleren oa door een aangepaste 

bermbeheer. Hoe wordt deze doelstelling 

veiliggesteld wanneer het eigendom van 

wegbermen wordt overgedragen aan derden? 

 

De Geus, 

Ongebouwd

21-06-2022

08-06-2022 Rubbergranulaat Deze zomer worden op terreinen van  “De 

jonge Spartaan” in Dirksland en Middelharnis 

kunstgrasvelden aangelegd die ingestrooid 

worden met rubbergranulaat.  

https://www.dejongespartaan.nl/artikelen/aa

nleg-kunstgrasveld-121  

Uit een verkenning van het RIVM en het 

Stowa komt naar voren dat kobalt, zink en 

minerale olie uit dit granulaat kunnen 

weglekken en het watersysteem kunnen 

belasten.  Aanbevolen wordt om verspreiding 

via bermgrond, sloten en drainagewater te 

beperken. Hoge concentraties van deze 

vervuilende stoffen kunnen ernstige ziekten 

veroorzaken. 

Vragen: 

1. Is WSHD betrokken bij de 

vergunningverlening en hoe zijn de belangen 

van de kwaliteit van het watersysteem hierin 

geborgd? 

2. Vindt er monitoring plaats van mogelijke 

verontreiniging ? 

3. Heeft WSHD overzicht van dit soort 

activiteiten in de rest van het werkgebied en 

wat is het beleid daaromtrent? 

4. Kan overleg met de betreffende 

gemeenten plaatsvinden om voor een ander 

alternatief te kiezen? 

Kievit, Natuur 05-07-2022

02-06-2022 Plas van Heenvliet M.b.t. de Plas van Heenvliet is een memo (zie 

bijlage) onder de aandacht gebracht, van ons 

Waterschap, waarin vermeld wordt, dat er 

overschrijdingen zijn ten aanzien van de PFAS-

stoffen PFOS en PFOA. Voor wat betreft PFOA 

liggen de gemeten waardes rond de norm. 

Voor PFOS is dat anders; de overschrijding 

van de som (lineair en vertakt) PFOS is zeer 

fors. Hoewel dat ook bij veel plekken van de 

grote rivieren is, wordt in de memo 

aangegeven, dat dit in de Plas van Heenvliet 

aanzienlijk hoger is. (zie bijlage). Wat is de 

huidige stand van zaken in de Plas van 

Heenvliet?

Wiersma-den Dulk, 

PvdA

14-06-2022



02-06-2022 Circulair Materialenplan 1 / ZZS stoffen, 

rubbergranulaat, staalslakken etc

De Rijksoverheid heeft recent aangegeven, 

dat er een nieuw Circulair Materialenplan 1 

(CMP1) gaat komen.  Van 25 mei tot en met 

5 juli 2022 kunnen er zienswijzen ingediend 

worden over de Notitie Reikwijdte en 

Detailniveau van dit Circulair Materialenplan 

1. Wellicht biedt dit vanuit ons Waterschap de 

mogelijkheid om juist aandacht te geven aan 

ZZS stoffen, rubbergranulaat, staalslakken en 

andere items, die ons (grond)water vervuilen. 

Heeft u aandacht voor deze notitie? 

Wiersma-den Dulk, 

PvdA

21-06-2022

30-05-2022 Russisch gas Heeft de organisatie inzichtelijk of er bedrijfs 

kritische processen in het geding komen nu 

Gazprom heeft aangekondigd in de zomer 

maanden geen gas te leveren?  

Zo ja, kunnen die risico’s en 

voorzorgsmaatregelen gedeeld worden? 

Zo nee, wat is het college van plan?  

Winkels, CDA 14-06-2022

30-05-2022 Maaien Spuidijk (zie bijlage voor foto) Recent is langs de Spuidijk tussen Oud-

Beijerland en Nieuw Beijerland gemaaid. 

Midden in de broedtijd van vogels. Nut en 

noodzaak van deze maaibeurt ontgaat ons. 

Normaal betreft het een gevarieerde 

bloeiende strook en is het broedgebied voor 

patrijs, rietgors, rietzanger, gele kwikstaart 

en scholekster. Ook is het een belangrijk 

gebied voor vlinders. 

Het is ook frustrerend. Natuurorganisaties, 

boeren en andere overheden zetten zich in 

om de genoemde diersoorten te behouden 

voor ons gebied en hier wordt schijnbaar 

achteloos het broed- en leefgebied vernietigd. 

Vragen:  

1. Wij vragen opheldering hoe dit kan 

gebeuren, mede gelet op de gedragscode 

Wet Natuurbescherming? 

2. Wat doet het waterschap om dit te 

voorkomen? 

Kievit, Natuur 14-06-2022

27-05-2022 Bomenrij Spuidijk De bomenrij langs de Spuidijk tussen Nieuw 

Beijerland en Piershil is de afgelopen jaren 

geleidelijk aan verdwenen. Het gaat om ruim 

180 bomen volgens onze informatie. We 

hebben vernomen dat afgelopen winter de 

laatste bomen gekapt zijn en dat een aantal 

ter plekke terug geplante bomen kort na het 

planten weer weggehaald zijn. Dat komt 

vreemd over. Landschappelijk en uit een 

oogpunt van biodiversiteit is het verdwijnen 

van de bomenrij een aderlating en volgens 

ons moeten we dat herstellen.  

Vragen: 

1, Uit hoeveel bomen van welke soort 

bestond de bomenrij langs de Spuidijk 

oorspronkelijk? 

2. Wanneer en om welke reden zijn de bomen 

gekapt? 

3. Gaan we de betreffende bomenrij opnieuw 

aanplanten? Zo ja, wanneer en wat wordt het 

assortiment? Zo nee, wat is de argumentatie 

om dit niet te doen? 

Kievit, Natuur 21-06-2022

19-05-2022 Energielabels van onze kantoren Per 1 januari 2023 dienen alle 

kantoorgebouwen te voldoen aan energielabel 

C om gebruikt te mogen worden als kantoor 

Dit is bij mijn herinnering (ik heb het niet 

gecontroleerd) geen expliciet onderdeel 

geweest van de huisvestingsstrategie. Al zal 

duidelijk zijn dat de wens van Water 

Natuurlijk is dat wij veel beter presteren, is 

het voor de continuïteit van onze 

bedrijfsvoering en het comfort van de 

medewerkers wel belangrijk om op orde te 

zijn. 

Voldoen al onze kantoorruimtes aan die 

prestatie-eis, en zo nee.. wat is het plan om 

het nog tijdig op orde te brengen? 

Mollema, Water 

Natuurlijk

14-06-2022

18-05-2022 Waterwerken 2021/peilmarges Wat betekent ‘Niet meer dan één week per 

jaar buiten de afgesproken peilmarges’ 

Steehouwer, HDN 14-06-2022



18-05-2022 Waterwerken 2021/ oppervlaktewater- en 

watergrondonttrekkingen en watervoorziening

Heeft het waterschap inzicht in alle 

oppervlaktewater- en 

watergrondonttrekkingen in het werkgebied 

op dit moment die ons watersysteem kunnen 

beïnvloeden en heeft het waterschap inzicht 

in de gevolgen die deze onttrekkingen 

hebben voor de watervoorziening in ons 

werkgebied 

De Geus, 

Ongebouwd

14-06-2022

18-05-2022 Vissterfte nabij uitstroom gemaal Cromstrijen Zojuist krijg ik een filmpje door van massale 

vissterfte bij gemaal Cromstrijen. Nu is dit 

gemaal recent voorzien van vis vriendelijke 

pompen. Mogelijk is de verontreiniging bij de 

uitstroom (rijkswater) het probleem. Graag 

verneem ik de actie en reden van de 

bovennormale sterfte.  

Stehouwer, CDA 14-06-2022

17-05-2022  Invasieve exoot de Amerikaanse rivierkreeft / 

VRAGENRONDE 18 mei 

In een reportage van Vroege Vogels van 6 

mei j.l. over de Krimpenerwaard werd 

nogmaals de aandacht gevestigd op de 

invasieve exoot de Amerikaanse rivierkreeft. 

De adviseur waterkwaliteit en ecologie van 

ons buurwaterschap HHSK pleitte dan ook 

voor een gezamenlijke aanpak van 

waterschappen om kennis en informatie te 

bundelen om te komen tot een wat ik maar 

een beheersbare situatie zal noemen. 

Volgens mijn informatie, onder andere 

afkomstig van sportvissers, onze oren en 

ogen langs de waterkant, maar ook van 

waterschappers, is de soort ook in ons 

waterschap veel voorkomend. Ik heb echter 

ook gehoord dat de schade vooralsnog 

wellicht meevalt. Weten doe ik het niet. 

 

Onze vraag is:  

Wat is er nodig om een goed beeld te krijgen 

over de aard en omvang van de problematiek 

in WSHD, nu en mogelijk in de toekomst. Wil 

het college er voor zorgen dat met HHSK 

contact opnemen over de wijze waarop we 

elkaar kunnen helpen. Voor de hand ligt: 

gezamenlijk onderzoek (meetprogramma) dat 

ondersteunend is voor een effectieve aanpak. 

Indien de problemen bij ons kleiner zouden 

zijn dan elders is immers die informatie ook 

relevant.  

Voor de hand daarbij ligt ook om kennis en 

informatie van agrariërs, sportvissers daarbij 

te betrekken.

Mollema, Water 

Natuurlijk

18-05-2022

12-05-2022 Waterwerken 2021 / Calamiteiten Waarom worden ‘Calamiteiten’ niet 

opgenomen in Waterwerken en is dat in de 

toekomst wel mogelijk, zodat er meer inzicht 

in de oorzaken komt? 

Wiersma-den Dulk, 

PvdA

17-05-2022

12-05-2022 Droogteproblematiek Droogteproblematiek: Zijn er de afgelopen 

periode al initiatieven genomen om in de 

winter juist water vast te houden/water te 

sparen?

Wiersma-den Dulk, 

Heemraad

27-05-2022

12-05-2022 Jaarstukken/reactie D&H op accountantsverslag Bij de jaarstukken 2021 is als bijlage gevoegd 

‘reactie van D&H op het accountantsverslag’ 

met voorstel aan VV om hiervan kennis te 

nemen. Een voorstel aan de VV hoort niet in 

een bijlage te staan, maar opgenomen te 

worden in het VV-voorstel zelf. Verzoek van 

dhr. Wink om dit aan te passen vóór de 

Besluitvormende VV. 

Wink, CDA 17-05-2022

12-05-2022 Doorgeschoven investeringen: RG Holwinde/renovatie 

Pretorialaan/afvalwatertransportsysteem

In bijlage bij jaarstukken ‘Doorgeschoven 

investeringen’ wordt onder ‘investeringen 

waterketen’ tot drie keer toe (pagina 5: RG 

Holwinde/renovatie 

Pretorialaan/afvalwatertransportsysteem) 

genoemd dat gemeente Rotterdam moeite 

heeft om tot een betrouwbare planning of een 

correct afrekening te komen. Wat is er aan 

gedaan om ervoor te zorgen dat de 

doelstellingen toch gehaald worden? 

De Sutter-Besters, 

HDN

21-06-2022

12-05-2022 Verkoop 1800 m2 grond voor 1 euro Recent is een perceel van 1.800 m2 verkocht 

voor 1 euro. Dit verhoudt zich niet tot 

eerdere uitleg in een beeldvormende 

bijeenkomst dat gronden aan de hand van 

taxatiewaarden verkocht worden? Wat is er 

met dat perceel aan de hand dat het voor 1 

euro verkocht is?

Van Nes-de Man, 

WPHD

17-05-2022



04-05-2022 Aquathermie Dank voor de heldere notitie over 

aquathermie. Daar ik begrijp zijn wij geen 

initiatiefnemer voor externe partijen. Zijn er 

geen mogelijkheden om ‘warmte’ te benutten 

voor eigen gebruik. Bij de SVI Sluisjesdijk 

benutten voor de gebouwde omgeving 

warmte van gasmotoren. In het kader van 

toezegging onderzoek groengas kan 

aquathermie (TEO en TEA) op die lokatie een 

alternatief zijn voor warmte gasmotoren. 

Stehouwer, CDA 14-06-2022

02-05-2022 Stopzetten Feyenoordcity Inmiddels hebben we officieel kunnen 

vernemen dat grootschalige plannen voor een 

nieuw station en andere grootschalige 

ontwikkelingen zijn gecanceld. WSHD heeft 

veel tijd en energie (kosten) gemaakt, 

hoeveel bedragen deze kosten voor ons 

waterschap. Is er een verhaal mogelijkheid? 

Stehouwer, CDA 10-05-2022

02-05-2022 Sloop schuur nabij Hoekseweg te Strijen Afgelopen dagen heb ik gezien dat de schuur 

(eigendom WSHD) nabij steunpunt 

Hoekseweg is gesloopt. Gezien de staat van 

deze schuur zal dit ongetwijfeld een 

verstandige keus zijn geweest. Mijn vraag 

gaat over de vrijgekomen bouwmaterialen, 

zijn deze in kader van circulariteit en 

(mogelijk) historische waarde aangeboden 

voor hergebruik? 

Stehouwer, CDA 10-05-2022

02-05-2022 Training politiek actief Waterschap Hollandse Delta en Waterschap 

Rivierenland hebben aan de basis gestaan 

van de training van ProDemos om mensen te 

interesseren voor het bestuur. Bij aanvang 

zijn er bij WSHD 3 trainingen geweest 

waaraan 25 personen hebben deelgenomen. 

In de huidige VV zijn er personen welke op 

deze wijze geïnteresseerd zijn geraakt.  

In het verleden is de toezegging gedaan dat 

ruim voor de verkiezingen deze training 

wederom gehouden zal worden. Bij andere 

waterschappen zie ik wel actie, wanneer is 

WSHD voornemens dit van start te laten 

gaan.  

Stehouwer, CDA 10-05-2022

19-04-2022 Cursus om mensen voor het bestuur Waterschap te 

motiveren

ik heb een vraag: is het mogelijk een 

dergelijke cursus ook bij Waterschap 

Hollandse Delta op te zetten met het oog op 

de verkiezingen volgend jaar? Zie bijlage?

Wiersma-den Dulk, 

PvdA

10-05-2022

19-04-2022 Bijsluiter belastingaanslag SVHW De invordering voor de aanslagen opgelegd 

door SVHW. Bij het aanslagbiljet is een 

bijsluiter wel niet juist is, er staat in de 

brochure dat bezwaar een opschortende 

voorwaarde heeft voor de betaling.  

Bij automatische incasso is dit niet het geval 

en strijdig met wetgeving.  

Welke acties stelt portefeuillehouder voor?  

Stehouwer, CDA 10-05-2022

19-04-2022 Veiligheidsmaaien (n.a.v. Bestuurlijke informatiebrief 

2022-10)

Ik heb een vraag over het veiligheidsmaaien.  

De pilot veiligheidsmaaien is verlengd en 

wordt eind 2022 geevalueerd. In 2022 wordt 

ook een nieuw maaionderhoudsplan voor 5 

jaar vastgesteld. 

Mijn vraag is: Wordt het veiligheidsmaaien, 

na evaluatie nog in het maaionderhoudsplan 

van 2022 opgenomen of moeten we dan 5 

jaar wachten tot het volgende 

onderhoudsplan wordt vastgesteld. 

Groshart, Natuur 10-05-2022



13-04-2022 Opheffen onderbemaling Amstelwijck Dordrecht/brief 

Bomenridders 

In Dordrecht is de ontwikkeling Amstelwijck 

gaande. Er komt een duurzame en 

natuurinclusieve wijk.Behoud van waardevolle 

structuren, zoals bomenrijen en 

watergangen, staat centraal. Daarnaast heeft 

de gemeente zich tot doel gesteld om in de 

wijk tot 40 procent groen te ontwikkelen. Bij 

de ontwikkeling wordt minimaal 40% van het 

terrein groen of blauw (water) ingericht. Voor 

het water geldt dat de historische Oostkil, een 

oude zeearm, onaangeroerd blijft. Op een 

aantal plekken verdwijnen kleine slootjes 

maar er komen ook nieuwe sloten bij. Het is 

belangrijk dat alles blijft groeien en leven wat 

in en om het water leeft. Kortom: een goed 

voorbeeld van het benutten en versterken 

van groenblauwe structureren en hoe water 

een drager blijft van het landschap. Op een 

deel van het terrein is sprake van een 

onderbemaling, omdat daar voorheen 

sportvelden waren. WSHD is voornemens die 

onderbemaling op te heffen. Dit zal echter het 

einde betekenen van de bomen. Reden voor 

de Bomenridders in Dordrecht om daarover 

een brief te schrijven aan WSHD (16 maart). 

Op die brief is nog geen antwoord. 

Bomenridders stellen onder meer voor om 

eventueel de onderbemaling geleidelijk af te 

schalen, zodat de bomen zouden kunnen 

wennen aan een hogere grondwaterstand. 

Graag vraag ik de aandacht van het college 

voor dit vraagstuk, en WN verneemt graag 

snel wat de koers in deze wordt, zodat de 

waterhuishouding bijdraagt aan dit plan. 

Mollema, Water 

Natuurlijk

10-05-2022

07-04-2022 Oekraïne (gazprom) De oorlog in Oekraïne drukt ons met onze 

neus op de feiten en benadrukt onze 

kwetsbaarheid.  

1. Zijn er initiatieven vanuit de 

waterschappen om op enige wijze te helpen?  

2. Wellicht dat we als VV een steentje kunnen 

bijdragen?  

2. Kan de VV de mondelinge mededeling van 

gisteravond van de heemraad mbt Gazprom 

op schrift ontvangen?   

Van Oorschot, VVD 12-04-2022

07-04-2022 Stikstof, methaan, lachgas Op basis waarvan juicht de UvW de 

stikstofaanpak van de Minister van NS toe? Is 

de VV vooraf geraadpleegd? Hoe kijkt het 

college en de UvW aan tegen de brief van 5 

april van het RIVM waarin zij grote fouten 

toegeeft mbt bronnen van stikstofuitstoot?  

In de tweedaagse begrepen wij dat 

modelberekeningen een nogal forse uitstoot 

aangeven van lachgas en methaan vanuit de 

rioolwaterzuiveringen. Omdat de 

waterschappen de uitkomsten van de 

modelberekeningen betwijfelen gaat er de 

komende jaren eerst gemeten worden. 

Waarom gaat er bij zuiveringen wel gemeten 

worden en worden voor de landbouw enkel 

(veelal onbetrouwbare) modelberekeningen 

als uitgangspunt genomen voor zeer forse 

maatregelen? Kunt u de VV de rapportages 

van zowel modelberekeningen als feitelijke 

metingen mbt stikstof, methaan, lachgas en 

CO2 laten toekomen van de 

rioolwaterzuiveringen? Zo niet, wanneer 

komen deze rapportages wel? 

https://unievanwaterschappen.nl/waterschap

pen-reageren-positief-op-stikstofaanpak-

minister/  

Van Oorschot, VVD 12-04-2022

06-04-2022 Zaak Den Hartigh Mevr. De Sutter wil graag reactie van college 

op: “Nu wordt dhr. Den Hartigh weer naar de 

civiele rechter verwezen en dan zeg ik: ga dat 

samen doen met het waterschap en doe de 

kosten delen, want dan zijn we van een heel 

lang traject af, want dit kan nog wel 10 jaar 

lopen. Dit is mijn voorstel en daar heb ik 

graag een schriftelijk antwoord op.”  

De Sutter-Besters, 

HDN

10-05-2022



05-04-2022 Voortgang Kilhaven In mei 2020 werd het peilbesluit Kilhaven 

voor de kop van Goeree vastgesteld. Het 

gebiedsproces was onvoldoende. Aan plannen 

voor verbetering van het watersysteem van 

zowel natuur- als landbouworganisaties was 

geen aandacht besteed. Problemen op het 

punt van verdroging , waterdiepte en 

waterkwaliteit werden niet aangepakt. 

Een motie onzerzijds werd niet in stemming 

gebracht vanwege het vertrouwen in de 

toezegging van de toenmalige heemraad om 

binnen een jaar een nieuwe gebiedsproces uit 

te voeren en met verbeteringen te komen.  

In de zomer van 2021 stelden we vragen 

over de voortgang. Hierop kwam het 

volgende antwoord: 

“Er zijn de afgelopen maanden gesprekken 

gevoerd met verschillende partijen in het 

gebied, zoals de landbouw en 

natuurbeheerders. Zodoende is met deze 

partijen een plan opgezet om a.) het lokale 

watersysteem beter in de vingers te krijgen 

en b.) daaropvolgend, gebaseerd op deze 

kennis, gerichte maatregelen te nemen om 

het zoetwater beter vast te houden in het 

peilgebied. Dit plan is in de afrondende fase 

en wordt naar verwachting voor eind dit jaar 

vastgesteld. Hollandse Delta zal financieel 

bijdragen aan dit plan. Onderdeel van het 

plan is een werkgroep met de diverse partijen 

in het gebied waarin we het hebben over de 

voortgang en vervolgstappen.” 

Vragen: 

1. Mogen wij het plan dat eind vorig jaar zou 

Kievit, Natuur 12-04-2022

05-04-2022 Sluisjesdijk 2.0 1. Waarom is het niet mogelijk om uit eerder 

vrijgemaakte budgetten de pré-projectfase te 

financieren.  

2. Welke voordelen in tijd en geld levert de 

pré-projectfase op. 

3. Wat is de invloed van pré-projectfase op 

de exploitatiekosten lopende deze fase. 

4. Wat zijn de financiële gevolgen voor het 

verschuiven van projecten uit 2022/2023 

naar ten minste 2024 (we hebben immers 

jaren terug een fors bedrag goedgekeurd en 

bij uitstel worden we geconfronteerd met 

indexatie en meer voorbereidingstijd) 

5. Op welk moment is de gebiedsbrede 

slibstrategie studie afgerond, mogelijk is het 

beter om reserve capaciteit te creëren voor 

calamiteiten en preventief onderhoud.  

6.Met welke motivatie wordt dit voorstel 

gefinancierd uit de post afwikkeling 

compenserende maatregelen Kierbesluit. 

Aanwending in het watersysteem ligt meer 

voor de hand.  

7.Worden de uitkomsten van de pré-

projectfase direct gebruikt in het verdere 

traject. 

Stehouwer, CDA 12-04-2022

29-03-2022 Sluisjesdijk 2.0 Er is een samenvatting toegevoegd van een 

met externe begeleiding van Adjust opgesteld 

rapport. 

Mag het originele rapport “ Masterplan 

Sluisjesdijk technische migratie”  bij de 

stukken gevoegd worden? 

De Jong (G.), CU 05-04-2022

28-03-2022 overnachten Nes-eilandje (in de Waal bij Rijsoord) In Rijsoord, in de Waal ligt het Nes-eilandje 

(ten westen van de A16). Dat is enige jaren 

geleden opgekocht en ingericht door de 

gemeente Ridderkerk en het waterschap. Het 

is ingericht als 'natuurgebied' met een 

natuurvriendelijke oever en destijds 

afgegraven met een poel voor vissen enz. die 

in verbinding staat met de Waal maar afgezet 

is met balken.  

Recent zijn er vissers neergestreken op dat 

eilandje die er overnacht hebben en een hond 

bij zich hadden. 

Bij navraag via de politie (met het idee dat 

overnachten daar niet de bedoeling is) blijkt 

dat het hek wat de afsluiting is met de 

openbare weg, niet op slot zit en dat er geen 

verbodsborden staan.  

Mijn vraag:  

is het bewust mogelijk dat dergelijke 

activiteiten daar plaats vinden? 

Als dat niet het geval is, zouden een 

deugdelijke afsluiting en borden geplaatst 

moeten worden is mijn idee.  

Van Nes-de Man, 

WPHD

12-04-2022



23-03-2022 Dashboard bestuur We krijgen het dashboard niet meer als 

document, maar digitaal. Hierdoor kunnen we 

ze niet meer uitprinten en naast elkaar te 

leggen. Wanneer hebben wij als VV besloten 

dat wij van het dashboard in de oude vorm 

afgaan en hiervan een digitale App te maken? 

Van Nes-de Man, 

WPHD

05-04-2022

23-03-2022 Vraag/toezeggingen nav Huisvestingsplan IJsselmonde 

VV 23 maart 2022

1. De door het college van dijkgraaf en 

heemraden vastgestelde huisvestingsplannen 

worden met de VV- en steunfractieleden 

gedeeld (dijkgraaf Bonjer).  

2.  Aan verzoeken van gemeenten in het 

kader van ondersteuning opvang 

vluchtelingen zal voortvarend tegemoet 

worden gekomen (dijkgraaf Bonjer). (NB 

Heiltje: hier hoeft geen antwoord meer op te 

komen; ik heb al voorbeeld samenwerking 

wshd/brandweer Rijnmond in verslag gemeld 

(gebruik lege magazijnen de Ringdijk in 

Bolnes en Bovenstraat in IJsselmonde) 

3. Toezegging van dhr. Kome aan de 

burgemeester Heerjansdam (de 

burgemeester op de hoogte stellen als 

gemaal De Waal in Heerjansdam in de 

verkoop wordt gezet) wordt door dijkgraaf 

Bonjer overgenomen.   

4. Kan aangegeven worden wat de besparing 

in de exploitatie is na het afstoten van de 

verschillende panden en de efficiencywinst die 

optreedt vanwege de aankoop van het pand 

en het concentreren van heel veel zaken in 

beeld worden gebracht, zowel in de begroting 

als in de meerjarenraming. Dit niet door 

alleen een saldo op te nemen, maar ook 

duidelijk aan te geven wat de besparing in de 

kosten zijn. (mevr. Fröling-Kok).  

Bonjer, dijkgraaf

21-03-2022 Evaluatie peilbesluiten Aanstaande woensdag staat op de agenda 

van de besluitvormende Verenigde 

Vergadering punt 11: evaluatie peilbesluiten. 

Het College van D & H heeft na beraad het 

voorstel gewijzigd. 

Nu staat er : het op basis van een pilot 

bepalen of het toepassen van een MKBA ook 

meerwaarde heeft bij het werken met 

watergebiedsplannen.  

Vraag: betekent dit dat het College opnieuw 

een pilot gaat doen naast de reeds gedane 

pilot rond het bemalingsgebied De Eendracht? 

 

Heeft het College niet voldoende ingrediënten 

uit de reeds gedane pilot? 

De Jong (G.), CU 23-03-2022

17-03-2022 Programma en kostenoverzicht tweedaagse 31 

maart/1 april

Wil op korte termijn het programma 

ontvangen van de Tweedaagse conferentie 

voor VV- en steunfractieleden en de daarbij 

behorende kostenopgave (inclusief ambtelijke 

uren/externe deskundigen etc.). 

Kome, WPHD 22-03-2022

17-03-2022 Bloemrijke dijken WSHD heeft in 2018 prijs ontvangen voor 

bloemrijke dijken (Pro Flora et Securitate). 

Volgens de toenmalige heemraad zou er € 

60.000,- zijn vrijgemaakt om het project 

verder te brengen. Is dit gebeurd en zo niet, 

kan het bedrag alsnog voor dit doel besteed 

worden? 

Kievit, Natuur 30-03-2022

17-03-2022 Buitenlandbeleid 2022-2027 Bij het vaststellen van het Buitenlandbeleid 

2016-2021 is toegezegd om buitenlandse 

werkbezoeken aan de VV terug te koppelen. 

Is dat gebeurd? 

Schneider, CU 30-03-2022

17-03-2022 Kostenverdelingsovereenkomsten 

waterschap/gemeenten (rioolgemaal Poortugaal en 

algemeen)

1.Wat is actualiteit van de 

kostenverdelingsovereenkomst tussen de 

gemeente en het waterschap uit 1994? 

2.Hoeveel andere 

kostenverdelingsovereenkomsten met 

gemeenten en het waterschap zijn er en hoe 

actueel zijn die?  

Sas, PvdA 22-03-2022



17-03-2022 Rechtszaken en geschillen Op haar vraag naar rechtszaken en geschillen 

tussen waterschap en medewerkers, is 

geantwoord dat er vanwege privacy en 

mogelijke herleidbaarheid geen gegevens 

worden verstrekt. Daarmee wordt eigenlijk 

aangegeven dat de ambtelijke organisatie 

niet kan rapporteren op welke wijze een 

dienstverband onwillig is beëindigd. Hoe kan 

de VV dan toetsen of er sprake is van 

vigerend beleid, bestuurlijke vastgestelde 

regelgeving, waaronder bijvoorbeeld 

ongewenst gedrag? Als dit niet kan, hoe kan 

de VV dan vragen stellen over het 

personeelsbeleid in deze? 

Van Nes-de Man, 

WPHD

30-03-2022

17-03-2022 Samenwerking waterschap/gemeente Hoeksche 

Waard (wegen)

Beantwoording vraag: Is het zo dat parallel 

aan het opstellen van de 

samenwerkingsovereenkomst 

waterschap/gemeente Hoeksche Waard ook 

planvorming plaats vindt (vraag dhr. Van den 

Berg/CDA)? 

Van der Drift, 

heemraad

22-03-2022

17-03-2022 Herinrichting Schenkeldijk Beantwoording vraag of herinrichting 

Schenkeldijk tot de mogelijkheden behoort 

volgt (vraag mevr. Wiersma-den Dulk/PvdA). 

Van der Drift, 

heemraad

30-03-2022

17-03-2022 Fietspad Schoutsdijk Al dan niet verleggen fietspad Schoutsdijk: 

VV wordt geïnformeerd op moment dat hier 

meer duidelijkheid over is (vraag mevr. Van 

Nes-de Man/WPHD). 

Van der Drift, 

heemraad

22-03-2022

17-03-2022 Blaaksedijk 1. De uitkomsten van het onderzoek naar de 

verkeersintensiteit op de Blaaksedijk na de 

genomen verkeersmaatregelen, worden bij de 

gemeente opgevraagd en aan de VV 

toegezonden (vraag dhr. Van den Berg/CDA).  

2. Daarbij wordt aangegeven welke 

verkeersremmende maatregelen zijn 

genomen (vraag dhr. Steehouwer/HDN). 

Van der Drift, 

heemraad

30-03-2022

14-03-2022 Indicatoren en streefwaarden (2) Voor een aantal indicatoren moet eerst (in 

2024) een nul-meting plaatsvinden. Vraag is 

of er op voorhand toch al geen stappen gezet 

kunnen worden: 

3Natuurlijke duinaangroei: waarom wordt niet 

uitgegaan van de te verwachten duinaangroei 

op basis waarmee aan dit project begonnen 

is? 

4.Kan ten aanzien van biodiversiteit op 

voorhand aangegeven worden op welke 

soorten deze zich richt? (Kwalificerende 

plantensoorten) 

 

 

5.Bloem en kruidenrijk ingericht keringen:  

wat gaan we wel doen als we het alleen af 

gaan meten op basis van onze eigendommen 

en we niet de intentie hebben de oppervlakte 

van 1.950 strekkende meter te vergroten? 

6.Als zaken vooral de verantwoordelijkheid 

zijn van gemeenten (bv. Waterkwaliteit 

stedelijk gebied) waarom beperken we ons 

dan niet tot het ondernemen van activiteiten 

(overleg, aandringen op passende 

maatregelen), maar gaan we de resultaten 

meten?  

7.Als we zo min mogelijk KPI’s willen, 

waarom nemen we dan ook wettelijke 

verplichtingen op waaraan we al voldoen? (bv 

afnameverplichting waterketen?) en waarom 

voegen we zaken toe waarvoor geen kpi te 

ontwikkelen is?   (bv inzicht vergroten in 

emissies broeikasgassen, pag. 6 onderaan)? 

  

Fröling-Kok, CU 05-04-2022



14-03-2022 Indicatoren en streefwaarden (1) 1.Op onderdelen zijn de streefwaarden lager 

dan de gerealiseerde waarden eind 2022. Kan 

toegelicht worden waarom dat zo is? (Vb: 

waterketen eerste drie kpi’s, pag. 7) 

Soms zijn ze ook gering: bv waarborgen van 

de veiligheid bij waterkeringen: eind 2022 

slechts 1 km meer gerealiseerd.  

 

Op pagina 8 wordt verwezen naar een bijlage. 

Kan deze alsnog toegevoegd worden? 

 

2.Waterbergend vermogen: toelichting roept 

vragen op: 

-kpi obv klimaat 2027, maar niet in 

percentage aangegeven.   

-.De gedefinieerde wateropgave is gericht op 

het klimaat 2050.  

-Gaan we de realisatie voor 2027 niet meer 

zien? 

-Waar zien we de verbinding tussen klimaat 

2027 (waar de huidige doelen op gericht zijn) 

tov die voor klimaat 2050? 

-Wanneer ontstaan zicht op doelen en 

ralisatie van het waterbergend vermogen 

voor klimaat 2050? 

-Kan het college ten aanzien van deze KPI 

reageren op de memo van Joost Kievit met 

de titel “Alarmbel Wateropgave”?  

Fröling-Kok, CU 05-04-2022

14-03-2022 Vereisten aanleg dam in sloot Ik krijg klachtmelding van een inwoner die 

een dam in een sloot wil leggen maar daar 

geen toestemming voor krijgt. Reden zou zijn 

dat de kadastrale nrs al een ontsluiting 

hebben. Mijn vragen: 

1. Welke criteria hanteert wshd voor aanleg 

dammen in een sloot? 

2. Is het al ontsloten zijn van een kadastraal 

perceel een van de criteria om te weigeren? 

3. Worden praktische omstandigheden, bijv 

ontsluitings- en verkavelingssituatie, 

meegenomen in de afwegingen en zo ja hoe? 

(Een kadastraal nr zegt namelijk niets over de 

verkaveling en ontsluiting in de praktijk)? 

4. Hoe worden afwegingen naar redelijkheid 

en billijkheid gemaakt? 

Van Oorschot, VVD 16-03-2022

14-03-2022 Huisvesting IJsselmonde is er inzicht te geven in de financiële 

exploitatielast die vrijvalt bij niet langer 

gebruiken van de te verkopen c.q. af te 

stoten locaties?

De Jong (G.), CU 16-03-2022

10-03-2022 Buitenlandbeleid 2022-2027 Kijkend naar het voorstel over het 

Buitenlandbeleid leidde dit bij de bespreking 

in onze fractie tot de volgende vragen. 

1.Waarvoor is het gevraagde jaarlijkse 

budget van € 25 K euro precies bedoeld? 

2.Welke werkzaamheden vinden er plaats, 

uitgaande bij een mogelijke tijdsbesteding 

van 200-250 mensdagen per jaar ten aanzien 

van het dossier Buitenland Beleid?  

Staat, SGP 16-03-2022

10-03-2022 Huisvestingsplan IJsselmonde In de realisatiefase van het huisvestingsplan 

IJsselmonde wordt voorgesteld diverse 

dijkmagazijnen, werkplaatsen, een gemaal en 

een bedrijfswoning af te stoten. Dit brengt de 

SGP tot de volgende vragen. 

1.Vervullen, zeker de dijkmagazijnen, 

wel/niet een rol in het kader van de 

dijkbewaking? 

2.Is er goed over nagedacht dit nu te 

verkopen? Straks moeten er weer 

werkzaamheden hier of daar plaats vinden en 

hebben we juist weer een van de betreffende 

percelen nodig. Of er moet een 

dijkversterking plaats vinden. U herinnert zich 

vast ook nog het snippergroen wat de NS 

voor een appel en een ei verkocht had, Wat 

later tegen exorbitante bedragen 

teruggekocht moest worden. 

Staat, SGP 16-03-2022

10-03-2022 Indicatoren en streefwaarden (tabel) KPI's: 

Bij vergroten meervoudig ruimtegebruik 

waterkeringen (blz. 3; zelf maar genummerd) 

staat 100% ingevuld bij ruimtelijke kwaliteit. 

100% van wat? eenheid is niet duidelijk. 

Er wordt ook expert judgement genoemd bij 

hetzelfde item. Welke expert is dat? 

Groshart, Natuur 05-04-2022



10-03-2022 Reglement van Orde VV 1. In artikel 43 staat dat schriftelijk politieke 

vragen pas na 30 dagen beantwoord worden 

en mondeling gestelde politieke vragen zsm. 

Is het niet beter om op tijd gestelde politieke 

vragen terug te verwijzen naar de 

vergadering zodat ze daar mondeling gesteld 

kunnen worden> Nu zou dit betekenen dat 

VV leden deze vragen niet nog mondeling nog 

eens mogen stellen en dat maakt het een 

beetje zinloos er dan nog antwoord op te 

krijgen als het onderwerp al lang is 

afgehandeld in de (oordeelsvormende) 

vergadering. 

 

2. Artikel 42.5 Waarom is deze termijn er 

alleen voor de oordeelsvormende 

vergadering? 

 

Groshart, Natuur 16-03-2022

28-02-2022 Wateropgave/peilbesluiten VOOR UITGEBREIDE TOELICHTING OP DE 

VRAGEN / ZIE BIJLAGE BRIEF 

Vragen: 

1. Wij vragen opheldering over de 

geconstateerde tegenstrijdigheid? 

2. Is de wateropgave uit de eerste toets op 

basis van huidig klimaat (1990) nu wel of niet 

gerealiseerd? 

3. Hoe kun je voor peilgebieden die niet 

getoetst zijn weten of er wel of geen 

wateropgave is, dan wel of deze is opgelost? 

4.  Graag ontvangen wij een overzicht van de 

peilgebieden die niet voldoen aan de 

wateropgave gebaseerd op huidig klimaat 

(1990) en van de peilgebieden die niet zijn 

etoetst. 

5. Graag ontvangen wij een overzicht van de 

wateropgave gebaseerd op de meest recente 

toetsing.

Mollema, Water 

Natuurlijk

05-04-2022

11-02-2022 Bomen bij windmolens (geen vraag, maar advies aan 

D&H / wel reactie vanuit DenH aan dhr. Kievit)

Geacht College, 

Er ligt nog een actie van heemraad v.d. Drift 

betreffende het zorgvuldig in kaart brengen 

van alle belangen betreffende de bomenrij 

langs het Volkerak en aanwezige of te 

bouwen windmolens. Verder las ik in de 

publicatie over nieuwe aanplant langs de 

Zuiderlandsezeedijk dat er bij de daar 

staande windmolens een lagere beplanting 

aangebracht zou worden. 

Mogelijk ten onrechte is bij mij de indruk 

ontstaan dat het waterschap uitgaat van de 

algemeen geldende opvatting dat windmolens 

zoveel mogelijk in open terrein moeten staan 

in verband met het rendement. 

In dit verband wil ik wijzen op een onderzoek 

van de Universiteit van Twente. Over dit 

onderzoek werd gepubliceerd in het blad 

Wetenschap in beeld nr 2/2022 onder de titel 

“Barrières geven windmolens een boost” .  

Bomen of andere barrières blijken de wind 

naar boven te stuwen in de richting van de 

rotorbladen met als gevolg een 

rendementsverhoging van wel 10%, aldus dat 

artikel. Het artikel is te lezen op Barrières 

geven windmolens een boost | wibnet.nl 

(https://wibnet.nl/techniek/energie/barrieres-

geven-windmolens-een-boost)  

Om meer helderheid te krijgen over de 

bruikbaarheid van dit onderzoek voor onze 

casus langs het Volkerak, heb ik contact 

gezocht met de Universiteit van Twente. 

Hierover heb ik nog geen uitsluitsel. Er wordt 

hierover contact gelegd met de onderzoekers. 

Kievit, Natuur 16-03-2022

11-02-2022 Rechtszaken/geschillen Kunt u aangeven hoeveel rechtszaken en 

geschillen lopen en afgelopen 4 jaar gelopen 

hebben, tussen het waterschap en inwoners, 

maar ook tussen waterschap en 

medewerkers?

Van Nes-de Man, 

WPHD

16-03-2022

09-02-2022 Vrijmaken investeringskrediet Herstel duindynamiek 

Springertduinen

In het voorstel wordt onder ‘probleemstelling’ 

het volgende geschreven: “De waterveiligheid 

groeit hierdoor mee met de stijgende 

zeespiegel terwijl in het achterliggende 

natuurgebied de negatieve invloed van 

overvloedige stikstofdepositie wordt 

bestreden.”   

Wat is negatief en wat is overvloedig? Hoe is 

dat gedefinieerd? 

Van Oorschot, VVD



09-02-2022 Doorschuiven voorstellen De heer Kome vraagt de Agendacommissie 

aandacht te besteden aan het doorschuiven 

van voorstellen door tijdgebrek en daar 

creatief mee om te gaan. 

04-03-2022

07-02-2022 Inzage rapporten watersysteemanalyses KRW- 

maatregelen Stroomgebied Beheerplan 2

In het vragenoverzicht van november 2021 is 

aangegeven dat ik de rapporten van de 

watersysteemanalyses kan ontvangen. 

Volgens mij heb ik daarop aangegeven dat ik 

graag van alle krw waterlichamen de analyses 

wil ontvangen. Misschien heb ik iets gemist 

maar volgens mij heb ik die tot op heden nog 

niet ontvangen. 

Kunt u mij deze alsnog of nogmaals 

toesturen? 

Groshart, Natuur 16-03-2022

07-02-2022 Bestuurlijke informatiebrief Eerste beoordelingsronde 

veiligheid primaire waterkeringen

dank voor doorsturen, deze rapporten 

beslaan niet al onze dijken. De Oostmolendijk 

Ridderkerk, eiland IJsselmonde, was al in een 

eerder stadium 'afgekeurd' maar daarvan is 

geen rapport. Komen de andere rapporten 

nog? 

Van Nes-de Man, 

WPHD

08-02-2022

03-02-2022 Wegenbeheerprogramma Afgelopen woensdag is het 

Wegenbeheersprogramma 2022-2027 

oordeelsvormend besproken. Ik heb het 

volgende punt. Ik heb dit in zowel de 1e als 

2e termijn ingebracht. Maar jammer genoeg 

reageerde je er niet op. Dat betreft het punt 

dat wij als SGP een voorstel tot KPI missen 

voor wat betreft verkeersveiligheid.   

  

Ter onderbouwing het volgende. In het 

concept Wegenbeheersprogramma wordt 

onder meer verwezen naar SPV 2030 (Rijk) 

en het Uitvoeringsprogramma Zuid-Holland 

2021-2030. Beide spreken zich uit voor nul 

verkeersslachtoffers in 2050. WSHD neemt 

dit over als ambitie en lange termijn doel; te 

bereiken in 2050.  

  

Over dit punt hebben we al twee keer vragen 

gesteld Op 9/11/2021 bij de 

begrotingsbehandeling en bij de geplande 

behandeling van het 

Wegenbeheersprogramma op de 

oordeelsvormende bespreking op 8 december 

2021. In de begroting wordt naar een 

(sub)doelstelling verwezen.  

Om het doel van nul verkeersslachtoffers te 

behalen in 2050 lijkt het ons noodzakelijk een 

eis, of kader, of KPI te moeten hebben waar 

je van uit moet gaan als nulmeting En waar je 

naar toe moet werken in 2027 bij het einde 

van de geplande looptijd van het 

Wegenbeheersprogramma. Die KPI past 

onzes inziens onder speerpunt nummer 1 van 

Staat, SGP 08-02-2022

03-02-2022 Natuurvriendelijke oevers / onderhoud (n.a.v. 

MidTerm Review)

Een vraag naar aanleiding van: 

Blz 5. Staat onderhoud van natuurvriendelijke 

oevers genoemd. Welk onderhoud wordt hier 

bedoeld? Groot onderhoud? Hoe wordt het 

jaarlijks onderhoud van natuurvriendelijke 

oevers dan uitgevoerd? Gefaseerd maaien en 

afvoeren? 

Wordt ook overwogen om beschoeiingen te 

vervangen door natuurvriendelijke oevers om 

toekomstige onderhoudskosten te verlagen? 

Groshart, Natuur 08-02-2022



03-02-2022 Wegenbeheerprogramma Inhoudelijke vragen wegenbeheer-

programma 2022-2027 (versie dec. 2021)  

 

Pag. 4; vanwege de functie die deze wegen 

hebben voor fietsverkeer is een aantal van 

deze wegen voorzien van een 

fietsvoorziening.   

1: Over wat voor voorzieningen praten we 

dan? 

 

Wij zorgen voor stallingvervoorzieningen bij 

OV-halten 

2: is dat een taak van WSHD  

 

3: waarom bepaalt een dijk of lintbebouwing 

de gebruiksmogelijkheid van de wegen” 

 

Beheer en onderhoud van onze wegen 

risicogestuurd 

4: volgens mij zouden wij over gaan van 

riscogestuurd naar preventief, wanneer is dit 

weer terug gedraaid 

 

Pag. 6; het inrichten van wegen richtlijn 

BABW 

5: houden we de richtlijn BABW aan of CROW 

en wat is het verschil en waarom beiden 

benoemd 

 

6: duurzaam veilig inrichten, kunt de regels 

die hiervoor gelden geven en valt 

bijvoorbeeld een natuurlijke vangrail langs 

wegen met veel bomen ook hieronder?  

 

Van Nes-de Man, 

WPHD

08-02-2022

03-02-2022 Wegenbeheerprogramma 1. blz 4. Wanneer worden de andere normen 

of targets voor 2027 vastgesteld? 

2. blz 8. Is het strategisch assettmanagement 

plan en het assettmanagementplan er al?  

3. Blz 14. Op IJsselmonde zijn ook 

doorfietsroutes aangelegd, waarom worden 

die niet kansrijk geacht.  

4. Blz 17. Hoe vaak wil men de 

omgevingsvisie actualiseren en wanneer zijn 

de gebiedsperspectieven gepland.  

5. Blz. 20 er staat dat de landelijke ambitie 

100% circulair in 2030 is en dat WSHD streeft 

naar 50% circulair in 2030. Zo ja, waarom is 

de ambitie van WSHD lager dan de landelijke 

ambitie?  

6. Blz 22. Er is nog nader onderzoek nodig 

naar klimaatbestendige inrichting van de 

wegen. Wanneer is dit onderzoek gepland?  

7. lz. 30 Hier wordt ecologische bermbeheer 

beschreven door maaien en afvoeren van het 

maaisel. Wat gebeurt er met de bagger uit de 

bermsloten op deze locaties?  

8. Blz 32. Daar staat dat WSHD actief volgend 

wordt voor fietsvoorzieningen. Moet dat niet 

juist actief ondernemend zijn?  

Groshart, Natuur 08-02-2022



03-02-2022 Zon op het dak / investeringsvoorstel Aangezien het investeringsvoorstel Zon op 

Dak in de Oordeelsvormende VV van 2 

februari om tijdswille niet meer aan de orde 

kwam hierbij enkele schriftelijke 

vragen/opmerkingen. 

 

Naast de investering in de zonnepanelen zijn 

aanpassingen aan de elektrische installatie en 

constructieve aanpassingen aan dak en gevel 

noodzakelijk. Daarnaast zal de dakbedekking 

op het Schap eerder dan noodzakelijk worden 

vernieuwd. 

In het investeringsvoorstel wordt dit alles in 

een bedrag genoemd.  

 Graag zie ik de diverse bestedingen 

uitgesplitst waarbij ook de vraag opkomt of 

alles wel onder investeringen valt en een 

gedeelte van het onderhoud aan het dak niet 

onder exploitatie hoort volgens onze 

afspraken hierover. 

 

Een ander punt is de afschrijvingstermijn. Er 

wordt voorgesteld om af te wijken van onze 

AWA regels qua afschrijvingstermijn. 

Ook hier is het beter om een splitsing te 

maken in de onderdelen investering panelen, 

aanpassingen en onderhoud. 

Een afschrijvingstermijn van 25 jaar voor 

zonnepanelen is te lang, zeker voor de 

zogenaamde omvormers die dikwijls amper 

de 10 jaar halen. Het is gebruikelijk om de 

totale investering in zonnepanelen in 15 jaar 

te doen, ook in het licht van de 

terugverdientijd die normaal gesproken ruim 

Struik, Ongebouwd 08-02-2022

02-02-2022 Wegenbeheerprogramma Is het Wegenbeheerprogramma terinzage 

gelegd (Awb)?

Verbeek, PvdA 08-02-2022

02-02-2022 Bermmonumenten 1. Is er beleid/ afsprakenkader vanuit wshd 

voor dit emotioneel geladen onderwerp?  

2. Is er afstemming met gemeente en 

provincie? 

Van Oorschot, VVD 08-02-2022

02-02-2022 Grondbeleid/oneigenlijk grondbezit Er komen vragen binnen van verontruste 

inwoners waar waterschap mee bezig is.  

1. Wat is stand van zaken van dit project?  

2. Halen we financiële targets?  

3. Welke issues loopt waterschap tegenaan 

bij uitvoering project?  

4. Krijgt vv voortgangsrapportage?

Van Oorschot, VVD 08-02-2022

02-02-2022 Burger uit Klaaswaal De burger (naam geanonimiseerd) zoekt 

contact met vv leden. Zijn verhaal lijkt 

plausibel, maar als vv lid kan ik dat niet 

toetsen. Wanneer lost college dit op? 

Van Oorschot, VVD 08-02-2022

17-01-2022 Overzicht eisen/uitspraken Den Hartigh/Roesenburg Je zult begrijpen dat ik als het gaat om 

bedragen dat het gaat om schattingen maar 

wel volledige kosten dus inclusief uren eigen 

medewerkers. 

  

Vraag 

Hebben wij een overzicht van alle eisen en 

uitspraken van rechtszaken betreffende 

Hartigh en Roestenburg? 

Dus min of meer een excel overzicht met een 

kort overzicht van de situatie, de periode, de 

uitspraak, beroep ja/nee, winnaar/verliezer. 

In juridische zaken is er niet altijd een 

winnaar of verliezer, het is altijd complexer 

maar misschien wel een morele winnaar of 

verliezer 

  

Vraag: 

Is het mogelijk om bij de opsomming van de 

eerste vraag een indicatie te geven van: 

• De proceskosten? 

• De totale uitvoeringskosten. Vaak betreft 

het een fysieke zaak. 

Dit voor zowel de kosten van Hartigh en 

Roestenburg als voor het waterschap. 

  

Met andere woorden wat koste (€) het om 

gewoon iets te maken of te onderhouden en 

wat hoeveel waren de kosten (€) om de 

juridische kwesties van Hartigh te 

behandelen.

Van Zeijl, AWPnpwd 08-02-2022



20-12-2021 Vissterfte (baggeren watergang Maasdam) (Actie 1201 

oude systeem)

 

In september werden wij geconfronteerd met 

een melding over massale vissterfte als 

gevolg van het baggeren van een watergang 

in Maasdam. Het bleek dat dat met een 

duwboot de bagger met alles wat in het water 

leeft werd opgestuwd naar een doodlopend 

punt en daar met een kraan in een container 

werd geschept. Zeer betreurenswaardig en 

overduidelijk onderhoud in strijd met de 

gedragscode. 

Via het contact formulier op de website 

hebben wij gevraagd of het waterschap of de 

gemeente Hoeksche Waard hiervoor 

verantwoordelijk was en of er geen manieren 

waren om bij dit werk een dergelijke sterfte 

te voorkomen. Een antwoord bleef uit. Na een 

herinnering te hebben gestuurd kregen we op 

9 november telefonisch het antwoord dat de 

gemeente hiervoor de opdrachtgever was. 

Naar aanleiding van deze gebeurtenis hebben 

wij de volgende vragen. 

1. Hoe ligt de verdeling van 

verantwoordelijkheden tussen waterschap en 

gemeente bij stedelijk water? 

2.  Er van uitgaande dat we allemaal 

vissterfte willen voorkomen worden in 

bovenstaande gevallen. de belangen van het 

waterschap (de natuur en onze ingezetenen) 

dus geschaad. Wat is de rol van het 

waterschap en welke bevoegdheden heeft het 

waterschap bij stedelijk water om dit te 

voorkomen of hier zo mogelijk tegen op te 

treden? 

Mollema, Water 

Natuurlijk

08-02-2022

08-12-2021 Versterking dijken rondvraag: Mevrouw de Sutter: dijken 

moeten op 5 plekken worden versterkt in het 

AD recent. Wenselijk om wanneer dergelijke 

artikelen in de krant verschijnen, dat de VV 

geïnformeerd wordt dat er een artikel wordt 

gepubliceerd. In het artikel wordt genoemd 

dat er stenen gestort moeten worden en dat 

dat twee jaar gaat duren. Waar moeten die 

stenen vandaan komen en zijn er geen 

stenen dichterbij beschikbaar? 

De Sutter-Besters, 

HDN

08-02-2022

Waterbodemonder-zoeken analyses Ik ben op zoek naar analyses van de 

waterbodemonderzoeken die het waterschap 

vorig jaar heb laten uitgevoerd in het 

Oudeland van Strijen. Ik neem aan dat dit te 

maken had met de KRW, onderzoek van de 

Flora en Fauna, en/of beleidsdoelen af te 

stemmen. 

Het gaat specifiek om kadestraal perceel 221, 

222, 247. Sloot tussen grindpad kreupelweg 

WSHD HydroObject H25197. 

                                                                                                                                                              

 

Dus over de Chemische, Fysisch, Biologische-

Organische analyses. 

                                                                                          

 

Vragen: 

1.Kan ik die ergens vinden of zijn die niet 

openbaar?                                                                                    

 

2.Zijn ze openbaar, kunt u mij verwijzen waar 

ik ze kan vinden d.m.v. een link of 

verwijzing?   

3.Zijn ze niet openbaar, is er dan voor mij als 

bestuurder de mogelijk om ze in te zien? 

 

Aanvullende verduidelijkende vraag: 

Bijgaand een voorbeeld van een type analyse 

die ik bedoel. Ik wil dit graag weten, om te 

kijken waar het waterschap op toets. Niet 

alleen in dit gebied, maar om ook in de 

toekomst een beter beeld te krijgen waarop 

wij als VV mede beleid maken en kunnen 

toetsen en begrijpen op de uitvoering als ons 

24-09-2024




